
خ بلیت اتوبوس به مرزهای عراق ۱۰۰ درصد گران شد؟ چرا نر
خریدار  در بازه اربعین قیمت ناوگان  حمل و نقل 
اتوبوس افزایش ۱۰۰ درصدی داشــته است و این 
درحالی اســت که می توان قیمت اتوبوس را برای 

مسیرهای منتهی به مرز شناور کرد.
هرساله که به ایام اربعین نزدیک می شویم قیمت 
بلیت ناوگان های حمل و نقل زمینی مانند اتوبوس 
افزایش پیدا می کند ناگفته نماند طی ســال های 
اخیر افزایش نرخ تاکســی های منتهی به مرزهای 
عراق نیز به این روند اضافه شده به طوریکه به بهانه 
بیشتر شــدن قیمت اتوبوس ها، نرخ تاکسی ها هم 

در این ایام دوبرابر می شود.

 افزایش قیمت اتوبوس به مرزهای عراق
 به بهانه یک سر خالی

آنچه توقع می رود، تســهیل شــرایط برای زیارت 
زائــران در ایــام اربعیــن و کاســتن هزینه های 
مختلف اســت. اما هزینه های حمل و نقل اتوبوس 
و تاکســی ها تا مرزهای عراق به بهانه برگشت یک 
ســرخالی هم اکنون دو الی ســه برابر افزایش پیدا 
کرده است.مســئولین مربوطه ایــن روند را عادی 
اعلام می کنند و می گویند پیش از شــروع اربعین 
ناوگان های حمل و نقل اتوبوس با سیلی از مسافران 
به ســمت مناطق مرزی عراق مواجه هســتند که 
اتوبوس از مبدا به ســمت مقصد با ظرفیت تکمیل 
حرکت می کند اما در مسیر برگشت از طرف مرزها 

به سمت ترمینال های مربوطه خالی بازمی گردند.
اگر اتوبوس هــا بخواهند از ســمت مرزها مجدد 
با ظرفیت تکمیل از مســافران بازگردند باید چند 
شــبانه روز در مرزهای عراق مســتقر شــوند که 
رانندگان ایــن کار را قطعاً نخواهند کــرد و برای 
جبران مسیر یک طرفه باید قیمت بلیت ها در حد 

نرمال و به منظور جبران این خسارت افزایش یابد.
به گفته مسئولان امر این موضوع تعجب انگیزی در 
ایام اربعین نیست؛ بحث استهلاک اتوبوس ها را نیز 
البته نمی توان نادیده گرفت زیرا یک مســیر خالی 
از مسافر را طی می کنند و دچار زیان ۵۰ درصدی 
خواهند شد که مســئولان تدبیر جدی در این باره 
باید داشته باشند البته بحث کمبود ناوگان در این 
موضوع بی تاثیــر نخواهد بود و بــه منظور کاهش 
قیمت بلیت بایدبر تعداد ناوگان اتوبوسرانی افزوده 
شــود. به هر حال به نظر می رســد افزایش ۱۰۰ تا 
۲۰۰ درصدی قیمــت بلیت برخی از مســیرها با 

هدف تسهیل شرایط سفر اربعین در تناقض باشد.

کمبود ناوگان اتوبوس
باتوجه به کمبود و فرسودگی اتوبوس های جاده ای 
حمیدرضا شــهرکی معاون حمل و نقل ســازمان 
راهداری و حمــل و نقل جــاده ای در گفت و گو با 
خبرنگار مهــر، می گوید: یکــی از دلایل افزایش 
قیمت اتوبوس هــا در بازه زمانــی اربعین کمبود 
ناوگان اســت و در حال حاضر قریب به ۱۵ هزار و 

۱۰۵ دستگاه اتوبوس پلاک عمومی بین شهری در 
کشور فعال اســت که دارای کارت هوشمند جهت 
فعالیت در حوزه جاده ای هســتند، که با توجه به 
تعریف سن، مرز فرســودگی در قانون هوای پاک 
که اتوبوس بــا عمر بیــش از ۱۰ ســال را در مرز 
فرسودگی قرار داده اســت تعداد ۱۳ هزار و ۱۳۹ 

دستگاه اتوبوس سنی بالاتر از ده سال دارند.
شــهرکی در خصوص دلیل عدم تهیه اتوبوس به 
اندازه نیاز کشــور طی ســال های گذشته تصریح 
می کنــد: با کارخانه هــای تولیدکننــده اتوبوس 
داخلــی و خارجی بر اســاس تقاضای مشــتری 
قراردادی منعقد کردیم که اقدام به تولید اتوبوس 
می کنند و طی ســال های اخیر به دلیل شــرایط 
تحریم تقریباً تولید داخلی نداشتیم و طی دو سال 
شــیوع بیماری کرونا نیز تولیدکنندگان خارجی 
به دلیل عدم تقاضا تولید نداشــتند و در سال های 
اخیر به دلیل ســخت تر شــدن تدریجی شرایط 
اقتصادی بــه تدریج از فعالیت اتوبوس ها کاســته 
شــد و همزمان با ایجاد تقاضاهای جدید سفرهای 
عمومی جاده ای به مناسبت های مختلف افزایش 
یافت و این امر در کنار عوامــل دیگر منتج به عدم 
تخصیص منابع مالی و تســهیلات بانکی با ســود 
تسهیلات پایین برای توسعه و نوسازی و بازسازی 

ناوگان موجب کمبود تدریجی ناوگان شده است.
وی در ادامــه گفت: حــوزه حمل و نقل ســازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای در طول ۲ سال اخیر 
تلاش های زیادی کردند تا بتواننــد با تأمین مالی 
مورد نیاز فرایند توسعه و نوسازی ناوگان را تسریع 
دهند اما عــدم تأمین منابع مالــی به عنوان جدی 
ترین مشــکل بر ســر راه این امر جهت رونق تولید 

داخلی تاکنون منجر به نتیجه مطلوب نشده است.
براساس افزایش قیمت بلیت اتوبوس ها در اربعین، 
نرخ تاکسی ها نیز افزایش پیدا کرده است و زمانی 
که پیگیری این موضوع را از مســئولین می کنیم 
مجدد بهانــه افزایش قیمــت اتوبوس هــا را ارائه 

می دهند و ادعــا می کنند راننــدگان نمی توانند 
یک سر خالی از مرز به ســمت ترمینال بازگردند 
باید یک مبلغی به عنوان جبران خسارت بر قیمت 
اصلی آن ها اضافه شــود به اصطلاح نــرخ دوبرابر 
شــود.در خصوص افزایش نرخ تاکسی های تهران 
- ایلام رحمت الله حاجــی محمد علی، مدیر عامل 
اتحادیه شــرکت های تعاونی ســواری کرایه بین 
شهری در گفت وگو با خبرنگار مهر، گفت: افزایش 
قیمت تاکســی ها برای مقصدهای مــرزی در ایام 
اربعین ماننــد افزایش نــرخ اتوبوس های طبیعی 
است زیرا تاکسی ها یک ســرخالی برمی گردند و 
باید خسارت بازگشــت یک طرفه به نحوی برای 
راننده جبران شود.مدیر عامل اتحادیه شرکت های 
تعاونی ســواری کرایه بین شهری در ادامه تصریح 
کرد: نرخ تعیین شــده برای تاکســی ها از ســوی 
اتحادیه برای ماشــین خارجی از مبــدا ترمینال 
تهران حدود یک میلیون تومان است که با جبران 
خسارت ۲ میلیون تومان حســاب می شود و برای 
ماشــین های ایرانــی ۸۰۰ هزار تومــان که یک 

میلیون ۶۰۰ تومان برآورد شده است.
وی افزود: از مبدا کرمانشــاه به ســمت مرزهای 
منتهی به کشــور عراق نفری ۵۰۰ هــزار تومان 
تعیین شده و رانندگان تاکسی ها بیشتر از ۹ ساعت 
امکان رانندگی ندارند و معمولاً مسیرهای بیش از 

۹ ساعت را به علت محدودیت ها طی نمی کنند.
بر اساس نظریه برخی از مسئولین مربوطه قیمت 
بلیت اتوبوس در ایام اربعین برای مقاصد شهرهای 
مرزی با عراق باید دو برابر قیمــت روزهای عادی 
افزایش یابــد و این افزایش قیمت طبیعی اســت؛ 
در بازه زمانی ویــژه اربعین حســینی اتوبوس ها 
یکسر خالی از مقاصد شــهرهای مرزی با عراق بر 
می گردند. در زمان رفت زائــران، اتوبوس ها خالی 
برمی گردنــد و در زمان برگشــت زائــران ناوگان 
اتوبوسی بدون مسافر عازم شهرهای مرزی با عراق 

می شوند. 

وزیـر اقتصاد اعلام کرد

شناسایی ۶هزار فراری مالیاتی دانه درشت
وزیـر ارتباطات مطرح کرد

وم  بازنگری   لز
در لیست سایت های فیلتر

برچیدن بساط فیلترشکن فروشان نیازمند قانون است
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MIRA

خانه  هنر   میرا

رئیسی در مراسم تجدید میثاق با آرمان های امام)ره(:
خستگی و ناامیدی؛ ممنوع!

رئیس کنفدراسیون صادرات ایران عنوان کرد
واردات در مقابل صادرات، راهی برای کمک 

به صادرات غیرنفتی

وزیر نفت:
تولید نفت به ۳ میلیون و ۴۰۰ هزار 

وز می رسد بشکه در ر

صفحه 3

صفحه 8

صفحه 3

صفحه 2

صفحه 3

می توان به آینده تورمی امیدوار بود؟
مرتضی افقه به دلیل این که هنوز تحریم ها برقرار است و سرنوشت تحریم ها 

و اف ای تی اف مشخص نیست، اصلا نمی شود نسبت به آینده امیدوار بود.
آمارهای رسمی نشــان می دهد که نرخ تورم کاهشی اســت. سوال این است 
که کاهش نرخ تورم ادامه دار خواهد بود یا خیر؟ بایــد گفت اقتصاد امروز ما به 
خبرهای سیاسی وابسته است. این به وضوح مشــهود است که یک اتفاقی که 
برای مثال در یک کشور می افتد، بلافاصله دو سه هزار تومان روی قیمت ارز ما 
تاثیر می گذارد، یا اقتصاد ما این قدر متزلزل اســت که خبر توافق با عربستان، 

روی آن تاثیر دارد. 

یادداشت

آگهی مناقصه
 و تجدید مناقصه عمومي

سید محمد میرزمانی شهردار گلستان

 شهرداری گلستان در نظر دارد بر اساس مصوبات شورای شهر و آیین نامه مالی شهرداریها و بودجه مصوب سال ۱۴۰۲ 
نسبت به برگزاری مناقصه عمومی با مشخصات ذیل اقدام نماید. کلیه مراحل برگزاری از دریافت و تحویل اسناد مناقصه تا 
بازگشایی پاکتها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیک دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

سپرده شرکت در مناقصه اعتبار پروژهموضوععنوان

2/400/000/000 ریال72/000/000/000 ریالساماندهی آبهای سطحی محور شمالی آیت اله سعیدیمناقصه عمومی

2/500/000/000 ریال 50/000/000/000 ریال تکمیل کنار گذر شمالی شهر گلستان )خیابان 22 بهمن تا پل اواره ای(تجدید مناقصه عمومی

تاریخ انتشار نوبت اول آگهی ۱۳۰۲/۰۵/۲۵ و نوبت دوم  ۱۴۰۲/۰۶/۰۱میباشد. 
متقاضیان در این بازه زمانی میتوانند نسبت به دریافت اسناد مناقصه از سامانه ستاد اقدام نمایند.

کلیه پیشنهادات می بایست حداکثر تا پایان وقت اداری روز ۱۴۰۲/۰۶/۱۳ در سامانه بارگزاری گردد. 
بازگشایی پاکتهای پیشنهادی ساعت ۱۳:۰۰ روز ۱۴۰۲/۰۶/۱۴و در محل سالن اجتماعات شهرداری انجام خواهد شد. 

نشانی تهران کیلومتر ۲۵ جاده تهران ساوه - انتهای خیابان ۲۴ متری شهید چمران تقاطع بلوار ولایت - جنب سالن ورزشی 
ولایت طبقه فوقانی ایستگاه ۵ آتش نشانی شهرداری گلستان مراجعه نمایند. متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر با 

شماره  -۵۶۳۲۳۵۵۰ ۰۲۱ تماس حاصل نمایند. 
هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه میباشد. شهرداری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار میباشد شرکت 
کنندگان ۵ % مبلغ کل را بصورت ضمانت نامه بانکی یا واریز نقدی به حساب شماره ۱۰۰۸۱۰۳۶۳۱۹۱ نزد بانک شهر شعبه 
اسلامشهر با شماره حساب ۰۱۰۶۸۹۷۲۲۰۰۰۵ نزد بانک ملی شعبه شهرداری به عنوان شرکت در مناقصه ارائه نمایند. در 
صورت انصراف نفرات اول ، دوم، سوم سپرده شرکت در مناقصه ایشان به نفع شهرداری ضبط خواهد گردید. سایر موارد و 

شرایط در اسناد مناقصه موجود در سامانه ستاد قید گردیده است.
 هزینه خرید اسناد ۵۰۰۰۰۰۰۰ ریال

 نوبت دوم

آگهی فراخوان
 تجدید مناقصه عمومی یک مرحله ای 

نگهداری فضاهای سبز در پارک، بلوارهای سطح شهر و محوطه پروژههای مسکن مهر فازهای 7 و 4 واقع 
در شهر جدید هشتگرد به شماره 17-03-1402 /م

رشته  در   ۵ رتبه  حداقل  با  پیمانکاری  صلاحیت  دارای  پیمانکاران  کلیه  از  هشتگرد  جدید  شهر  عمران  شرکت 
تاریخ ۱۴۰۲/۰۶/۰۱  از  شماره ۲۰۰۲۰۰۱۲۹۰۰۰۰۰۲۷  به  فراخوان  در  شرکت  و  اسناد  دریافت  جهت  کشاورزی 
در  فراخوان  این  آورد  می  بعمل  دعوت  ریال   ۷۹  ،۹۹۶،۳۴۷،۲۵۴ مبلغ  به  اولیه  برآورد  و   ۱۴۰۲/۰۶/۰۸ لغایت 
آدرس به  عمران  شرکت  اینترنتی  پایگاه  و   www.setadiran.ir نشانی  به  دولت  الکترونیک  تدارکات   سامانه 

 www.hashtgerd.ntdc.ir قابل مشاهده می باشد.
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۲/۰۵/۳۱ تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۲/۰۶/۰۱

 نوبت دوم

شرکت عمران شهر جدید هشتگرد



بهادری  جهرمی:

خ بیکاری و احیای ۴ هزار واحد تولیدی در دولت سیزدهم کاهش ۲ درصدی نر

رئیسی در مراسم تجدید میثاق با آرمان های امام)ره(:

خستگی و ناامیدی؛ ممنوع!

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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رئیس جمهور در دیدار مدیران ارشد و نخبگان وزارت دفاع:
وهای مسلح  صنعت دفاعی، پشتیبان نیر

 در امنیت، اقتدار و بازدارندگی است
رییس جمهور با بیان اینکه صنایع دفاعی و هســته ای کشــور با وجود 
سنگین ترین تحریم ها، بیشترین پیشــرفت را داشته اند، بر ایجاد یک 
خط ارتباطی برای سرریز پیشرفت ها و دستاوردهای دفاعی به صنایع 

دیگر تاکید کرد.
 آیت الله سید ابراهیم رئیســی در دیدار مدیران ارشد و نخبگان وزارت 
دفاع و پشــتیبانی نیروهای مســلح، به مناســبت روز صنعت دفاعی، 
اقدامات و دستاوردهای بزرگ، پیشرفته و به روز صنایع دفاعی کشور در 
حوزه های نظامی و غیرنظامی را جلوه هایی از تولید قدرت در راســتای 

دفاع از کشور و مایه اطمینان و آرامش مردم دانست.
رئیس جمهور حضور نیروهای مسلح ایران در منطقه را برخلاف حضور 
ناامن ساز نیروهای بیگانه، امنیت آفرین و مایه اطمینان دانست و اظهار 
داشــت: صنایع دفاعی کشور پشــتیبان نیروهای مســلح در تامین و 

ارتقای امنیت، اقتدار و بازدارندگی جمهوری اسلامی هستند.
رئیس جمهور در ادامه با اشــاره به ســرریز دســتاوردهای فناورانه و 
پیشرفته صنایع دفاعی کشور به دیگر بخش های صنعتی تصریح کرد: 
امروز تلاش برای ساخت هواپیمای مســافربری به اعتبار پیشرفت ها و 

توانمندی هایی است که در صنایع دفاعی کشور به دست آمده است.
آیت الله رئیســی با بیان اینکه صنایع دفاعی و هسته ای کشور با وجود 
سنگین ترین تحریم ها، بیشترین پیشــرفت را داشته اند، انگیزه، همت 
و پشــتکار را از عوامل اصلی موفقیت در دســتیابی به این پیشرفت ها 
دانســت و بر ایجاد یک خــط ارتباطی برای ســرریز پیشــرفت ها و 

دستاوردهای دفاعی به صنایع دیگر تاکید کرد.
رئیس جمهور در ادامه همچنین با تاکید بر ضرورت جدیت در صیانت از 
این دستاوردهای بزرگ و مقابله با فتنه و نفوذ دشمن برای مختل کردن 
آنها، نیروی انسانی متخصص کشور را از مهمترین سرمایه های صنایع 
دفاعی دانست.وی در بخش دیگری از سخنانش تصریح کرد: جمهوری 
اســلامی ایران به دنبال تعامل با همه کشــورهای جهان است و دست 
هر کسی را که برای همکاری و دوســتی به طرف ما دراز شود، به گرمی 
می فشاریم، اما نیروهای مسلح توانمند ما دســتی را که برای تعرض و 

تعدی به سوی ایران دراز شود، قطع خواهند کرد.
رئیس جمهور مــردم متدین و حاضر در صحنه، آمــاده خطرپذیری و 
دلداده به اباعبدالله الحســین )ع( را مهمترین مولفه قدرت جمهوری 
اسلامی ایران معرفی و خاطرنشان کرد: دنیا نیز فهمیده است که مردم 

و نیروهای مسلح بابصیرت مولفه های اصلی قدرت ما هستند.

وزیر راه و شهرسازی:
در هفته دولت ۱۰۰ هزار واحد مسکونی تقدیم 

مردم خواهد شد
وزیر راه و شهرســازی با بیــان اینکه ســال ۱۴۰۲ در بخــش بانکی 
گشــایش های خوبی صورت گرفته، گفت: در هفته دولت یکصد هزار 
واحد مسکونی شهری، روستایی و بافت فرسوده تکمیل و تقدیم مردم 

خواهد شد.

مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرســازی در حاشــیه نشســت با اعضای 
کمیسیون عمران مجلس شورای اســلامی، گفت: برحسب وظیفه در 
کمیســیون عمران مجلس حاضر شدیم تا به ســوالات نمایندگان در 
خصوص میزان پیشــرفت کارهایی که این روزها در دستورکار داریم 
توضیحاتی ارائه دهیم و درخواست های تقنینی و نظارتی خودمان را از 

آن ها مطرح کنیم.
وی افزود: در حوزه مســکن روســتایی هدف گذاری مناســبی برای 
واگذاری زمین به مردم داشتیم، تمام تلاش مان این است که ۵۰۰ هزار 
قطعه زمین در روستاهای کشــور به مردم واگذار کنیم، این دستورکار 
جدید بنیاد مسکن و وزارت راه و شهرسازی است و از آخر این هفته ابتدا 
در استان خراسان رضوی، سپس قم و سایر اســتان ها این اقدام انجام 

خواهد شد.
وزیر راه و شهرسازی اضافه کرد: یکی از سیاســت های ما این است که 
طرح های هادی روستاها که در برخی از روســتاها دچار مشکل است، 

اصلاح و بازنگری شود.
بذرپاش خاطرنشــان کرد: همچنین نظــام فنی در حوزه ســاخت و 
ساز مسکن روســتایی نیازمند تجدیدنظر اســت و مبحث جدیدی در 
مقررات ملی ســاختمان برای ساخت و ساز مســاکن روستایی مطابق 
با تفاهم نامه ای که با بنیاد مســکن و با همکاری مرکز تحقیقات وزارت 
راه، ایجاد می شــود؛ امیدواریم حضور بنیاد مســکن در حوزه نوسازی 

بافت های فرسوده نیز شتاب بیشتری پیدا کند.
وی در رابطه با اقدامات صورت گرفته در زمینه ســاخت مسکن، افزود: 
برای ساخت یک میلیون و ۴۸۰ هزار واحد مسکن ملی اقداماتی انجام 
شده و الحاق زمین به محدوده های شــهری با سرعت بیشتری در حال 
انجام است، اما از این جا به بعد کار کمی دشــوارتر خواهد شد، چرا که 
عموم زمین ها دارای معارض بــوده و انجام فرآیندهــای الحاق زمان 

بیشتری نیاز دارد، چرا که الحاقات زمین های آسان تر انجام شده است.

رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس:
مجلس برای بررسی لایحه عفاف و حجاب وقت 

زیادی گذاشت
رئیس کمیســیون فرهنگی مجلــس گفت: لایحه عفــاف و حجاب از 
طریق دولت به مجلس ارسال و برای بررسی آن در مجلس وقت زیادی 
صرف شــد. حجت الاســلام مرتضی آقاتهرانی در جلسه علنی مجلس 
شورای اسلامی در تذکر شفاهی، گفت: بعد از اغتشاشات سال گذشته 

بود که عفاف و حجاب مورد حملات بیگانگان قرار گرفت.
وی بیان کرد: مردم این مــرز و بومِ عفیف و پاکدامــن، دلواپس آینده 
فرزندان خود هســتند و از این رو لایحه عفاف و حجاب از طریق دولت 

به مجلس ارسال و برای بررسی آن در مجلس وقت زیادی صرف شد.
رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اســلامی ادامه داد: مجلس 
پای کار ایســتاد و این لایحه بر اســاس اصل ۸۵ قانون اساســی مورد 

بررسی قرار گرفت. 
دو کمیته قضائی و فرهنگی در کمیســیون قضائی مجلس تشکیل شد 
و حدود ۱۵۰۰ پیشــنهاد نمایندگان درباره آن دریافت شد و علاوه بر 
این نخبگان، حقوقدانان و فقهای شــورای نگهبان پیشنهادات خود را 
ارائه کردند که اگر به صورت رســمی بارگذاری شــود، پس از بازگشت 

نمایندگان از حوزه انتخابیه مورد بررسی قرار گیرد.
آقاتهرانی متذکر شــد: لایحه عفــاف و حجاب پــس از قانون حمایت 
از خانواده و صیانت از فضای مجازی، ســومین موضوعی اســت که به 

صورت اصل ۸۵ در مجلس مورد بررسی قرار می گیرد.

تریبون

رئیس مجلس با اشــاره به اینکه مجلس و دولت تلاش 
می کنند فضای خدمت بر کشــور حاکم شــود، گفت: 
افرادی کــه بــه اختلاف افکنی بین دولــت و مجلس 
شورای اســلامی دلخوش کرده اند بدانند که به اهداف 

خود نمی رسند.
محمدباقر قالیباف در جلســه علنی مجلس شــورای 
اســلامی در نطق پیش از دســتور خود ضمن تسلیت 
سالروز شــهادت حضرت رقیه )س(، گفت: روز صنعت 
دفاعــی را گرامــی مــی دارم و از تمامــی مجاهدان، 
دانشــمندان و ایثارگران صنایع دفاعی که با علم، عزم 
و باور خود حرکت کــرده و روز به روز قــدرت صنایع 
دفاعی را افزایش دادند، تقدیر می کنم و دســت همه 

این عزیزان را به گرمی می فشارم.
وی ادامه داد: مــا امروز به پشــتوانه دانش 
جوانان خود، تجهیزات و ســلاح های دفاعی 
در کشــور ســاختیم و در اختیار نیروهای 
مســلح قرار می گیرد. دشــمنان ملت ایران 
فهمیده انــد که نمی توانند بــا تحریم، ترور، 
خرابــکاری در صنعت، تهاجم مســتقیم به 

زیرساخت های دفاعی یا جاسوســی و اقداماتی مانند 
آنها مانع پیشــرفت فزاینده صنایع دفاعی کشورمان 
شــوند. قطعاً اراده اســتوار و ایمان جوانان شــاغل در 
صنایع دفاعی با این اقدامات نــه تنها تضعیف نخواهد 

شد، بلکه هر روز قوی تر می شود.

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: در هفته 
گذشــته عده ای ســعی کردند نشان دهند 
که میان مجلــس و دولت اختــلاف و تقابل 
وجود دارد، اما همان گونه کــه بارها گفته ام 
دولت و مجلس در کنــار هم تلاش می کنند 
تا بتوانند فضای خدمت را در کشــور حاکم 
کنند و با وجــود اختلاف ســلیقه یا تفاوت 
نظر در موضوعات مختلف در تعامل بــا هم تا به امروز 
موفق بوده اند.وی ادامه داد: افراد و رســانه هایی که به 
اختلاف افکنی و اختلاف انــدازی بین دولت و مجلس 
دل خوش کرده اند، بدانند به اهداف خود نمی رســند 
و نمی توانند از کاه کوه بســازند. همچنین مردم بدانند 

تفاوت نظر و ســلیقه طبیعت کار است و مهم این است 
که هم ما در مجلس و هم دوســتان ما در دولت توانایی 
مدیریت ایــن تفاوت ها را داریم و از آن برای پیشــبرد 

بهتر امور استفاده خواهیم کرد.
قالیباف تاکید کرد: از همکارانم می خواهم که ضرورت 
همدلی برای حل مســائل مردم را مدنظر قرار دهند و 
هوشــیارانه عمل کرده و جز برای پیگیری مشــکلات 
مردم موضع گیری نکنند. حتماً رئیس جمهور و ســایر 
دوســتان در دولت هم ایــن مهم را مــورد توجه قرار 
می دهند و عــده ای قلیلی که به دنبال کســب منافع 
شخصی و جناحی با اختلاف افکنی بین قوا هستند، از 

اهداف خود ناامید خواهند شد.

مجلس

خریدار  ســخنگوی دولــت از کاهش ۲ 
درصدی نرخ بیکاری به دلیل فعال شــدن 
کســب و کارهــا خبــر داد و گفت:حدود 
۴ هزار کســب و کار راکد و نیمه راکد در دو 
سال فعالیت دولت مردمی به تناسب فعال 
شــده اند و مشــکلات آنها حل و فصل شده 

است.
 علی بهــادری جهرمی در نشســت خبری 
هفتگی خود با گرامیداشــت یاد شهیدان 
رجایــی و باهنر و آغاز هفته دولــت به ارایه 
گزارشــی از دســتاوردها و اقدامات دولت 
ســیزدهم در دو سال گذشــته پرداخت و 
گفت: نرخ بیکاری به واســطه فعالیت های 
مختلف به ویژه فعال شــدن کسب و کارها 
در این مــدت کاهش ۲ درصــدی را تجربه 
کرده است که ناشی از افزایش ۱۰ درصدی 

اشتغال پذیری فارغ التحصیلان است.
ســخنگوی دولت گفــت: در حوزه رشــد 
تولید و اشــتغال بعد از ۱۰ ســال رکود به 
رشــد اقتصادی حدود ۴ درصد رســیدیم؛ 
در زمینــه ســرمایه گذاری و تامین مالی 
تولید نیز متوســط رشد ســالانه سرمایه 
گذاری )تشکیل ســرمایه ثابت( طی دهه 
۹۰ منفی ۵.۲ درصد بود اما از ســال ۱۴۰۰ 
روندی مثبت را در پیش گرفت و رشــدی 
۴.۱ درصدی داشــت که در سال ۱۴۰۱ نیز 

ادامه یافت و رشد ۲.۱ درصدی را ثبت کرد.
بهــادری جهرمی با بیان اینکه تســهیلات 
پرداخت شــده شــبکه بانکی کشــور به 
بخش هــای مختلــف اقتصادی در ســال 
۱۴۰۱ افزایــش ۴۵/۳ درصدی نســبت به 
سال ۱۴۰۰ داشته است، گفت: در مدت یاد 
شده پرداخت ۸۴/۶ درصد از کل تسهیلات 
پرداختی به صاحبان کســب و کار را شاهد 

بودیم.
سخنگوی دولت با اشــاره به اقدامات دولت 
در زمینه تسهیل صدور مجوز کسب و کار، 
عنوان  کرد: در این دولت حدود ۹۷ درصد از 
مجوزها شامل ۴ هزار و ۴۵۱ مجوز در بستر 

درگاه ملی صادر می شود.
بهــادری جهرمی با بیــان اینکــه حدود 
۴ هزار کســب و کار راکد و نیمــه راکد در 
دو ســال فعالیت دولت مردمی به تناســب 
فعال شده اند و مشــکلات آنها حل و فصل 

شــده اســت، افزود: در حوزه معــادن نیز 
بیش از هزار معدن به چرخــه مولد اقتصاد 
بازگشته اند.وی باز فعالسازی ۱۷۵۷ واحد 
راکد در سال ۱۴۰۱ و تعداد ۱۱۹۳ واحد در 
ســال ۱۴۰۰ را از دیگر دستاوردهای دولت 

در حوزه تولید و اشتغال برشمرد.
به گفتــه ســخنگوی دولــت در توســعه 
صــادرات، کشــور رکــورد صادراتی ۵۳ 
میلیــارد دلاری را در پایان ســال ۱۴۰۱ 
تجربه کرد و در حوزه تجــارت خارجی نیز 
رکورد بی سابقه ۱۱۲ میلیارد دلاری در این 

دولت به ثبت رسید.
بهــادری جهرمــی توضیح داد کــه ارزش 
صادرات کشور در ســال ۱۴۰۱ افزایش ۱۰ 
درصدی داشــت که در این میان تجارت با 
کشــورهای حوزه اتحادیه اوراسیا افزایش 
۲۰ درصدی را به ثبت رســاند.وی افزایش 
۲۰۰ درصدی صادرات نفت خام و میعانات 
گازی را از دیگر دستاوردهای دولت مردمی 

در دو سال گذشته عنوان کرد.

رشد ۶0 درصدی وصول درآمدهای 
مالیاتی

ســخنگوی دولت اصــلاح نظــام مالیاتی 
و جلوگیــری از فــرار مالیاتــی را از دیگر 
دســتاوردهای دولت ســیزدهم برشمرد 
و گفت: در دولت قبل کمتر از ســه میلیون 
مودی مالیاتی شناسایی شــده بود که این 
رقــم در دولت ســیزدهم به بیــش از پنج 

میلیون نفر افزایش یافت.
وی افــزود: بــا اینکــه پایــه مالیاتــی 
تولیدکنندگان از ۲۵ درصــد به ۱۸ درصد 
کاهش یافته است، شاهد رشد ۶۰ درصدی 

وصول درآمدهای مالیاتی هستیم.
بهادری جهرمــی ســاماندهی بیش از ۱۸ 
میلیون پذیرنده بانکی را یکــی از اقدامات 
موثــر در افزایــش درآمدهــای مالیاتی و 

جلوگیری از فرار مالیاتی عنوان کرد.
ســخنگوی دولت با بیان اینکه نرخ رشــد 
نقدینگــی از ۴۳ درصد در ابتــدای دولت 
سیزدهم به ۲۷.۵ درصد کاهش یافته است، 
خاطر نشــان کرد که هدف گــذاری بانک 
مرکزی بــرای نرخ رشــد نقدینگی عددی 

کمتر از این است.

افزایش ظرفیت سالن های نمایش 
در مناطق محروم

بهادری جهرمی با اشــاره به اقدامات دولت 
در حــوزه فرهنگ نیــز گفــت: در زمینه 
زیرســاخت های فرهنگی، ظرفیت سالن 
های نمایش در مناطــق محروم ۴۰ درصد 
افزایش یافته و ســرانه صندلی ســینما در 
کشور نیز رشــد ۶ درصدی را تجربه کرده 
است.ســخنگوی دولت یادآور شــد که در 
دولت ســیزدهم تاکنون بیش از ۵۸۰ فیلم 
در ۲۰۲ شهرستان در قالب سینما سیار در 
مناطق محروم اکران شــده است و بودجه 
بخش فرهنگ بیــش از ۲.۹درصد افزایش 
یافته ضمــن آنکه یــک درصــد از بودجه 
دســتگاه های اجرایی به حــوزه فرهنگ و 
هنر تعلق گرفته اســت.وی با بیان اینکه در 
دولت سیزدهم بســیاری از جشنواره ها که 
بیش از ده ســال متوقف بودند، مجدد فعال 
شدند، اظهار داشت: تعداد اعضای صندوق 
هنرمنــدان ۵۴ درصــد افزایــش یافته و 
تعدادخبرنگار تحت پوشــش بیمه نیز رشد 

۹۷ درصدی را تجربه کرده است.
ســخنگوی دولت در پاســخ به ایرنا درباره 
فعالیت مرکز بررســی های اســتراتژیک 
ریاســت جمهوری توضیــح داد: این مرکز 
همچنان فعال است و هنوز آقای خیاطیان 
تودیع نشده است.بهادری جهرمی افزود: به 
زودی رییس این  مرکز معرفی خواهد شد و 
با دوره جدید مسئولیتی فعالیت ها مضاعف 
می شود.ســخنگوی دولت درباره شایعات 
بنزینی نیز گفت: موضع دولت درباره قیمت 
بنزین در دو سال گذشته بارها اعلام شده و 
هیچ موضع متفاوتی نبوده اســت؛ وقت آن 

است شایعه سازانی که مستمر در دل مردم 
دلهره ایجاد کرده اند، بگویند هدفشــان از 

بیان این شایعه ها چیست.

رشد درآمدهای دولت در حوزه 
مالیات، معدن و صادرات

بهــادری جهرمــی از افزایــش بیــش از 
دوبرابری درآمدهای وصولی حقوق دولتی 
معادن در دو ســال ابتدای دولت سیزدهم 
نیز خبر داد و گفت: ایــن درآمدها از حدود 
۱۹ هزار میلیارد تومان در ســال ۱۴۰۰ به 
بیش از ۳۸ هــزار میلیارد تومان در ســال 

۱۴۰۱ رسیده است.
به گفته سخنگوی دولت، رشد ۵۴ درصدی 
درآمدهای مالیاتی در ســال ۱۴۰۱ نسبت 
به ســال ۱۴۰۰ بــا تحقــق ۱۰۴ درصدی 
نســبت به مصوبات قانون بودجه ۱۴۰۱ و 
بــا تمرکز بر گســترش پایه هــای مالیاتی 
و جلوگیــری از فرارهــای مالیاتی محقق 
شده است.وی افزود: همچنین تسویه مبلغ 
۳۰۴ هزار میلیارد تومــان اصل و فرع اوراق 
دولتی از ابتدای شــهریور ماه سال ۱۴۰۰ تا 

تیرماه سال ۱۴۰۲ انجام شده است.
بهادری جهرمی خاطر نشــان کرد: مجموع 
درآمدهای ارزی حاصل از صــادرات نفت 
خام، میعانــات گازی، گاز طبیعی، فرآورده 
های نفتی و محصولات پتروشیمی در سال 
۱۴۰۱ نسبت به سال ۱۳۹۹ افزایش ۲۷۸ 
درصدی داشته و وصول درآمدهای حاصل 
از صادرات گاز از ۱ میلیارد دلار در کل سال 
۱۳۹۹ بــه ۷,۴ میلیارد دلار در کل ســال 
۱۴۰۰ و ۸ میلیارد دلار سال ۱۴۰۱ رسیده 
اســت.دبیر هیات دولت همچنین گفت: در 
ســال ۱۴۰۱ نزدیک به ۹۰۰ هزار میلیارد 
تومان توسط وزارت نفت در قالب تبصره ۱ 
و تبصره ۱۴ منابع مالــی برای دولت تأمین 
شده است که یک رکورد تاریخی محسوب 

می شود.

آخرین خبرها از تامین مسکن
ســخنگوی دولت به اجــرای قانون جهش 
تولید مسکن نیز اشاره کرد و گفت: در زمینه 
تأمین مســکن خانواده های فاقد مســکن 
نیز زمین برای ســاخت یک میلیون و ۸۳۸ 

هزار و ۹۷۴  واحد مسکونی تامین و عملیات 
اجرایی ۱۲۴ هــزار و ۱۵۴ واحد در بافتهای 
فرسوده شهری و عملیات اجرایی ۲۹۵ هزار 
۳۱۹ واحد در مناطق روســتایی آغاز شده 
است.بهادری جهرمی افزود: واگذاری زمین 
به تعداد ۲۴ هــزار متقاضی طــرح جوانی 
جمعیت، شروع عملیات ساخت ۱۰۰ هزار 
واحد مســکونی برای کارگــران و تحویل 
تعداد ۳۵ هزار مســکونی به مــدد جویان 
تحت پوشش ســازمان بهزیستی )که رشد 
۵۰ درصدی داشته(، برخی دیگر از اقدامات 
دولت در این حوزه است. همچنین شاخص 
مقاوم سازی منازل روستایی از ۴۹ درصد به 

۵۱ درصد افزایش داشته است.

توسعه زیرساخت های آبرسانی
 به روستاها

خصــوص  در  دولــت  ســخنگوی 
زیرســاخت های آب و آبفــا آبرســانی به 
۳۰۳۰ روستا نیز از اقدام دولت برای ۴۳۶۵ 
کیلومتــر خطــوط انتقال آب روســتایی 
و ۴۴۶۱ هکتــار شــبکه های آبیــاری و 
زهکشــی خبر داد.بهادری جهرمی افزود: 
تأمیــن پایدار ســوخت مورد نیاز کشــور، 
رکوردشکنی تاریخی سطح ذخایر نفت گاز 
نیروگاه هــا و رســیدن به ســطح ۳۱۰۰ 
میلیون لیتر ذخیره نفــت گاز نیروگاه ها در 
تیرماه ۱۴۰۲، برخی دیگر از دستاوردهای 
دولت در حوزه انرژی بوده اســت.وی ادامه 
داد: افزایش دو درصــدی تامین گاز صنایع 
عمــده در ســال ۱۴۰۲ و تکمیــل و مورد 
بهره برداری قــرار گرفتن بالــغ بر ۱۵۰۰ 
کیلومتر خط لولــه انتقال گاز با ســرمایه 
گذاری بالــغ بر ۱ میلیارد دلار در دو ســال 
نخست دولت ســیزدهم و گازرسانی به ۴۱ 
شهر، ۵۲۹۷ روستا و ۱۵۲۳۸ واحد صنعتی 
را شــاهد بودیم کــه موجب پوشــش ۹۸ 
درصدی از جمعیت شــهری و ۸۵ درصدی 
از جمعیــت روســتایی قابل گازرســانی 
کشور بوده اســت.وی در خصوص توسعه 
زیرســاخت های حمل ونقل کشــور نیز از 
افتتاح ۳۸۷ کیلومتر راه آهــن و افزایش ۵ 
درصدی افتتاح خطوط اصلی ریلی نســبت 

به دوره مشابه دولت دوازدهم خبر داد.
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خریدار  رئیس جمهور با اشــاره به اینکه 
راهبرد دشــمنان ایجاد یأس است ، گفت: 
ســخن روز ما این اســت که خســتگی و 
ناامیدی ممنوع اســت، چرا که کســی که 

امیدوار است می تواند مردم را امیدوار کند.
حجت الاســلام ســید ابراهیم رئیسی در 
آســتانه هفته دولت و در مراســم تجدید 
میثاق اعضــای هیئت دولت بــا بنیانگذار 
انقلاب اسلامی طی ســخنانی، گفت: این 
زیارت ما زیارت معمولی نیست، بلکه همراه 
با پیمــان و میثاق با حضــرت امام خمینی 

)ره( و آرمان های ایشان است.
وی افزود: حضــرت امــام )ره( عبد صالح 
خدا بــود و اراده اش برای ایجــاد تحول در 
جامعه و ایجاد عدالت اراده حســینی بود و 
از همان دودمان حســین بــن علی )ع( بود 
که برای اصلاح در امور سیاســی آمده بود. 
امام خمینی )ره( آمده بود تا با اراده پولادین 
شــرایط را متحول کند و هیــچ مانعی را به 
رسمیت نمی شــناخت و بر خلاف شرایط 
عادی توانســت این تحول بــزرگ را ایجاد 

کند.
رئیــس جمهــور ادامــه داد: خیلی هــا 
نمی خواستند این تحول شــکل بگیرد، اما 
این مرد بزرگ با تأســی از امام حسین )ع( 
و با وجود دشمنی ها که همواره بوده است، 

به پیش رفت.
رئیس قوه مجریه با اشاره به حضور اعضای 
دولت در حرم امــام خمینــی )ره(، اظهار 
داشــت: ما آمدیم به عنوان اعضای هیئت 
دولت با امام میثاق ببندیم؛ آمده ایم خدمت 
امام عــرض کنیم که با فکر بلند و اندیشــه 

ایشــان میثاق می بندیم زیرا که هویت این 
دولت هویت امام است. اندیشه امام، اخلاص 

امام و توجه ایشان به مردم بود.
رئیســی با ذکر خاطره ای از امــام خمینی 
)ره(، گفت: گره گشــایی از کارهای بزرگ 
نباید مانع از آن شود که به کارهای کوچک 
بی توجه باشیم. بنده در سال ۵۸ برای کمک 
به مسجدســلیمان رفته بودم، کارگران آن 
شرکت دچار مشکل شده بودند و موضوع به 
امام گفته شد و بنده شاهد بودم امام همانجا 
در قم وزیــر کار وقت را طلــب کردند و این 
مســئله را مطرح و در همــان روز آن را حل 

کردند. یعنی یک روز نکشید که امام مشکل 
یک شرکت را حل کرد و موارد این طوری را 
بنده در خصوص برخی پرونده ها که امام به 
آنها حساس بودند، شاهد بودم که این برای 

ما درس است.
رئیس جمهور با بیان آنکه ســلوک و رفتار 
امام بــرای ما درس اســت، تصریــح کرد: 
هر کس به نــام امام و حکومت پشــت میز 
مسئولیتی قرار دارد باید نگاه تحولی داشته 
باشــد. میثاق با امام یعنی آنکــه کارهای 
تحولی را بر اســاس شــاخص هایی که امام 
مشخص کردند، داشــته باشیم و باید توجه 

به مردم، توجه به ارزش هــای الهی، توجه 
به عدالــت و عدم تبعیض و مبارزه با فســاد 
را مد نظر قرار دهیم. این همان نکاتی است 
که جانشــین به حق امام یعنی مقام معظم 

رهبری بر آن تاکید کردند.
وی ادامه داد: قوه قضائیه، دولت و نهادهای 
اجرایی که کارهــای اجرایی کشــور را در 
دســت دارند، باید به خواســته های مردم 
داشــته باشــند و حتی به نامه های مردم 
اهمیت دهند. بنده که به فراخور مسئولیتم 
توفیق دیدار با مقــام معظم رهبری را دارم، 
بارها مشاهده کردم که حضرت آقا نامه های 

مــردم را می خوانند و پیگیــری می کنند 
و ایشان به نام دولت اســلامی و به نام نظام 

اسلامی به مردم خدمت می کنند.
رئیس جمهور متذکر شد: خداباوری، مردم 
باوری و دین بــاوری از ویژگی های امام بود. 
ایشــان تحول باور بودند و این تحول شدنی 
است و آرزو نیســت که بگوییم حالا ممکن 

است تحقق پیدا کند.
وی با اشــاره به آخرین دیداری که رهبری 
انقلاب با نیروهای ســپاه داشــتند، اظهار 
داشت: مقام معظم رهبری به همه مسئولان 
نصیحت کردنــد که خســتگی و ناامیدی 
ممنوع اســت و ســخن روز ما هــم همین 
اســت، زیرا فرد امیدوار می توانــد مردم را 
امیدوار کند. کســی که خود امیدوار نیست 

نمی تواند این کار را انجام دهد.
 به تمام کسانی که در سراسر کشور دارای 
مســئولیت هســتند، می گویم که امید را 
در دل مــردم زنده کننــد، هرچند راهبرد 
دشــمن ایجاد یاس و ناامیــدی در میان 

مردم است.
رئیســی تاکید کــرد: »مــا می توانیم« آن 
سخنی بود که امام نه در حرف بلکه در عمل 
آن را اجرا کرد. نگاه دولتمردان با عنایت به 
خدا و داشــته هایی که کشور دارد این است 
که گره ها را باز کنیم و امیدوارم که خداوند 
متعال به حق امام حســین )ع( که این ایام 
متعلق به آن بزرگوار اســت و دل های پاکی 
که متوجه مرجع نورانی آن حضرت اســت 
و نیز به حــق عبد صالح خدا کــه در محضر 
او هســتیم، امید را در دل مردم روز به روز 

افزون کنیم.
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می توان به آینده تورمی امیدوار بود؟
مرتضی افقه به دلیل این که هنوز تحریم ها برقرار اســت و سرنوشت 
تحریم ها و اف ای تی اف مشخص نیست، اصلا نمی شود نسبت به آینده 

امیدوار بود.
آمارهای رسمی نشــان می دهد که نرخ تورم کاهشی است. سوال این 
است که کاهش نرخ تورم ادامه دار خواهد بود یا خیر؟ باید گفت اقتصاد 
امروز ما به خبرهای سیاسی وابسته است. این به وضوح مشهود است که 
یک اتفاقی که برای مثال در یک کشــور می افتد، بلافاصله دو سه هزار 
تومان روی قیمت ارز ما تاثیر می گذارد، یا اقتصــاد ما این قدر متزلزل 
است که خبر توافق با عربستان، روی آن تاثیر دارد. البته به همان نسبت 
وفتی یک خبر منفی هم منتشر می شود، باز همین تاثیرات منفی خود 

را دارد.
معنای این اتفاقات این اســت که هنوز شــرایط اقتصــادی با توجه به 
وابستگی به روابط سیاسی و جایگاه اقتصاد ایران، این قدر متزلزل است 

که نتوانیم حتی چند ماه آینده را هم پیش بینی کنیم.
شواهد نشــان می دهد که توافق برجامی دیگر اتفاق نمی افتد و اگر هم 
اتفاق بیفتد، یک توافق موقت یکی دو ســاله تا پایان دوره بایدن خواهد 

بود و آن هم در حد آزادسازی ارزهای بلوکه شده است.
این می تواند یک تاثیر اولیه روی کاهش قیمت ارز داشــته باشــد، اما 
به دلیل این کــه هنوز تحریم ها برقرار اســت و سرنوشــت تحریم ها و 
اف ای تی اف مشخص نیست، اصلا نمی شود نسبت به آینده امیدوار بود 
و هر لحظه با کمترین خبر مثبــت یا منفی در فضــای جهانی یا نظام 
بین الملل، با توجه به وابستگی کشــور به تجارت خارجی، سفره مردم 

هم متاسفانه آسیب پذیر خواهد ماند.

 صادرات به 10.۵ میلیارد دلار می رسد
رشد ۲۳ درصدی صادرات به عراق

مدیرکل غرب آسیای سازمان توســعه تجارت با بیان اینکه طی ۴ ماهه 
امسال ۲.۹ میلیارد دلار صادرات به عراق داشــتیم که بیانگر رشد ۲۳ 
درصدی اســت، گفت که صادرات تا پایان ســال به ۱۰.۵ میلیارد دلار 

می رسد.
فرزاد پیلتن مدیرکل غرب آســیای سازمان توســعه تجارت ایران در 
گفت وگو با خبرنگار مهر در مورد وضعیت تجــارت ایران و عراق اظهار 
داشــت: صادرات ایران به عراق طی ۴ ماه نخست سال ۱۴۰۲ حدود ۲ 
میلیارد و ۹۲۷ میلیون دلار بوده که با ۵۴۱ میلیون دلار افزایش نسبت 

به مدت مشابه سال ۱۴۰۱ حدود ۲۳ درصد رشد را نشان می دهد.

وی افزود: همچنین طی مدت مذکــور واردات ایران از عراق حدود ۶۶ 
میلیون دلار بوده که نسبت به مدت مشابه سال قبل ۱۶ درصد کاهش 
داشــته اســت.پیلتن تصریح کرد: بنابراین میزان تجارت ایران و عراق 

طی ۴ ماهه امسال در حدود ۲ میلیارد و ۹۹۳ میلیون دلار بوده است.
وی گفت: پیش بینی می شــود صادرات ایران به عراق در پایان ســال 

جاری به حدود ۱۰.۵ میلیارد دلار برسد.

3۵0 میلیون دلار محصولات کشاورزی به عراق صادر شد
مدیرکل غرب آسیای سازمان توســعه تجارت ایران در مورد کالاهای 
صادر شده به عراق، گفت: در این مدت گاز طبیعی حدود ۶۲۰ میلیون 
دلار، آهن و فولاد حدود ۳۵۰ میلیون دلار، کلینکر ســیمان حدود ۵۰ 
میلیون دلار، گوجه فرنگی حدود ۷۰ میلیون دلار، تخم مرغ حدود ۶۰ 
میلیون دلار و ســنگ معدن حدود ۳۰ میلیون دلار به عراق صادر شده 
است.وی درباره صادرات محصولات کشاورزی افزود: سهم محصولات 
کشــاورزی در صادرات ایران به عراق طی ۴ ماهه امســال حدود ۳۵۰ 
میلیون دلار یعنی حدود ۱۰ درصد از مجموع صادرات کشــور به بازار 

مذکور بوده است.

لزوم مبادله ارز از طرق رسمی و راه اندازی تولید مشترک 
در عراق

پیلتن در مورد راهکار افزایش تجارت با عراق، اظهار داشــت: مهمترین 
راهکارها شــامل تجارت بر اســاس قراردادهای مکتوب و رســمی و 
همچنیــن اطلاع دقیــق از قوانین و مقــررات تجاری عــراق، به ویژه 

ممنوعیت ها و محدودیت های وارداتی این کشور است.
مدیرکل غرب آســیای ســازمان توســعه تجارت ایران تصریح کرد: 
همچنین مبادله ارز از طرق رســمی و اعتبارسنجی طرف های تجاری 
و در نهایت راه اندازی تولید مشــترک در عراق از دیگر الزامات رشــد 

تجارت با عراق است.

ایران در مبارزه با پولشویی جلوتر از کشورهای 
مدعی است

رئیس مرکز اطلاعات مالی گفت: جمهوری اســلامی ایران در مبارزه با 
پولشــویی و مقابله با تامین مالی تروریسم از بسیاری کشورهای مدعی 

جلوتر است.

 هادی خانی مدیر مرکز اطلاعات مالی در همایش مبارزه با پولشــویی 
و تامین مالی تروریســم اظهار کرد: یکی از چالش هایی که ما بعضا در 
کشور داریم این است که کار گروهی انجام نمی دهیم و تیم نیستیم. در 

بحث مبارزه با پولشویی نیاز به همفکری و کار گروهی داریم.
وی افزود: در مبارزه با پولشــویی و تامین مالی تروریسم دغدغه جدی 
این اســت که ما در شــرایط خاصی در منطقــه قرار داریــم که دچار 
تحریم های ظالمانه هســتیم. بنابرایــن باید در مبارزه با پولشــویی 

جدی تر عمل کنیم.
مدیر مرکز اطلاعات مالی با بیان اینکه فســاد شــبکه ای باید از طریق 
برنامه ریزی شــبکه ای مدیریت شــود، گفت: جمهوری اسلامی ایران 
در مبارزه با پولشــویی و مقابله با تامین مالی تروریســم از بســیاری 

کشورهای مدعی در این عرصه جلوتر است.
وی با تاکید بر ایجاد هماهنگی و هم افزایی بین بخشــی گفت: باید یک 

عزم ملی در عرصه مقابله با پولشویی ایجاد شود.

بازار

بازار

رئیس کنفدراســیون صادرات ایــران رویکرد واردات 
در مقابل صــادرات، یک رویکرد بســیار کمک کننده 
به صادرات غیرنفتی کشــور اســت، چرا که عرضه ارز 
در ســامانه نیما به دلیــل حجم بالای عرضه بیشــتر 
برای شــرکت های بزرگ امکان پذیر بوده و برای آنها 

جذابیت دارد.
محمد لاهوتی، با بیان اینکه مخالفت با رویه واردات در 
مقابل صادرات بیشــتر غیرکارشناسی و غیرتخصصی 
اســت، گفت: واردات کالا بــا ارز حاصــل از صادرات 

سیاست دولت است و  سامانه نیما هم همین 
کار را انجام می دهد. در اصل سامانه نیما ارز 
صادراتــی را دریافت و آن را بــه واردکننده 

منتقل می کند.
وی افــزود: بــرای برخی کالاها کــه عمدتا 
کالاهای مصرفی لوکس هســتند، فقط ارز 
صادراتی در نظر گرفته شــده و طبیعتا برای 

آن ها نرخ گذاری وجود ندارد.
رئیس کنفدراســیون صــادرات ایران با بیــان اینکه 

تخصیص ارز حاصل از صــادرات تاثیری بر 
کیفیــت کالای وارداتی یــا واردات کالای 
نامرغوب نــدارد، گفت: اســتاندارد و وزارت 
صنعت، معدن و تجارت و گمرک مســئول 
تشــخیص کالای نامرغوب هســتند. با ارز 
حاصل از صادرات کالا خریداری می شــود و 
اینکه کالا مرغوب یا نامرغوب بوده ربطی به 

نوع ارز ندارد.
به گفته وی رویکــر واردات در مقابل صــادرات، یک 

رویکرد بســیار کمک کننــده به صــادرات غیرنفتی 
کشور اســت و عرضه ارز در ســامانه نیما بیشتر برای 
شــرکت های بزرگ امکان پذیر است؛ چرا که جذابیت 
دارد کــه حجم عرضه آن هــا بالا اســت. صادرکننده 
کوچک و متوسطی که اعداد کوچکی در سامانه عرضه 
می کنند و قادر نیستند با نرخ نیما دریافت کنند، از این 
راه، یعنی از محل صادراتی که ارز آن را با نرخ توافقی به 
واردکننده ارائه دهند، می توانند جبران خسارت کنند 

و از آن برای افزایش صادرات استفاده کنند.

هزینه مســافرت بین شــهری به شــهرهای مرزی با 
تاکســی های آنلاین با توجه به روز و ســاعت حرکت 
متغیر بوده و با مصادف شــدن با مناســبت ها از جمله 
اربعین رونــد افزایشــی دارد. این روزها ســفر زائران 
به ســمت مرزهای غربی و جنوب غربی کشــور زیاد 
شــده اســت. وســایل نقلیه زمینی و هوایی در حال 
خدمات دهی بــه این مســافران بوده اما بــا توجه به 

حجم درخواســت ها هزینه هــا روند افزایشــی دارد. 
در کنار فعالیت اتوبوس ها و تاکســی های بین شهری 
امســال تاکســی های آنلاین نیز محدود فعالیت خود 
را فراتر برده و درخواســت ســفرهای برون شهری را 
نیز پوشــش می دهند.طی گفت وگویی که خبرنگار با 
برخی رانندگان تاکسی های آنلاین داشت، عنوان شد، 
برآورد هزینه ها بر اساس روز و ســاعت حرکت متغیر 

است. همان طور که هزینه ســفرهای درون شهری در 
ابتدای صبــح و عصر به دلیل حجم بــالای تردد گران تر 
نسبت به میانه روز اســت این امر شامل مسافرهای برون 
شهری نیز می شود.گفتنی است هزینه سفر بین شهری 
در روزهای پایانی هفته نیز نســبت به میانه هفته گران تر 
تمام می شــود.این راننده تاکســی آنلاین هزینه سفر به 
ایلام را از مبدا تهــران در روزهای اخیر حدود ۲ میلیون و 

۱۰۰ هزار تومان اعلام کرد که این عدد در روزهای عادی 
حدود یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومان است.بررســی دو 
پلتفورم اسنپ و تپسی نیز نشــان می دهد هزینه انتقال 
از مبدا تهران به شهر ایلام چیزی حدود ۲ میلیون تومان 
به ازای هر نفر تعیین شــده اســت که ایــن رقم معادل 
همان هزینه کرایه تاکسی هایی اســت که در پایانه های 

مسافربری اقدام به جایه جایی مسافر می کنند.

صادرات

سفر

سمیه رسولی وزیر اقتصاد ضمن اشاره به 
تشــکیل ۲۶ پرونده قطعی در حوزه تأمین 
مالی تروریســم و ۳۸ پرونــده در مقابله با 
پولشویی،از شناســایی ۶ هزار دانه درشت 

مالیاتی خبر داد.
سیداحســان خاندوزی، وزیر امور اقتصاد 
و دارایــی در اولیــن همایش ملــی مبارزه 
با پولشــویی و تأمین مالی تروریســم، که 
در وزارت ارتباطــات و فنــاوری اطلاعات، 
برگزار شد ضمن اشاره به نقش پولشویی در 
تخریب تولید گفت: اگر هدف رشد تولید و 
یا هدفی همچون افزایش کیفیت حکمرانی 
اقتصادی )هوشمندی حکمرانی اقتصادی( 
دنبال می شــود، چاره ای جز تقویت کردن 
نظام مالی مشــوق تولیــد و تخریب نظام 

مخرب تولید وجود ندارد.
وزیــر امــور اقتصــادی و دارایــی افزود: 
متأسفانه ســال ها کفه بخش نامولد اقتصاد 
در نظام نفع بری بیــن بخش مولد و نا مولد، 
سنگین تر بوده است؛ تلاشی که در دو سال 
اخیر صورت گرفته، این بــوده که علی رغم 
داشــتن احکام قانونی مبارزه با پولشــویی 
و جرایــم مرتبط بــا آن، یک مرکــز و اتاق 

هماهنگی برای این تدابیر صورت گیرد.
وی ادامه داد: در ســنوات گذشته مجموعه 
خلاءهای نهــادی و کوتاهی های مدیریتی 
دســت به دســت هم داده بود تا بسترهای 
پولشــویی فراهم باشــد. از قاچاق و سفته 
بــازی در بــازار ارز گرفته تا ســایر موارد، 
همگی مربوط به ضعف های عملکردی بود 
که ســال ها اقتصاد ایران را آزار داده است.

بخش هایی که در ســایه اقتصاد زیرزمینی 
و پنهان موجب می شــدند تــا جریان مالی 
کشور به نفع فراریان مالیاتی و فعالیت های 

غیر مولد شکل بگیرد.

تشکیل 38 پرونده پولشویی
خاندوزی گفت: ما در یکسال و نیم گذشته 
سند ملی ارزیابی ریسک کشور را که سال ها 
پیش باید مصوب می شــد، آمــاده کردیم. 
همچنین برنامه اقدام ملی مســتند بر این 
ســند را که باید به عنوان دســتور کار ابلاغ 
و نظارت می شــد را به تمام دســتگاه های 

مرتبط ابلاغ کردیم.
 از طرفی هــم افزایــی خوبی بیــن بانک 
مرکزی، دادگستری، مجموعه قوه قضائیه 
و وزارت اقتصاد شــکل گرفت کــه این هم 
افزایی باعث افزایش خروجی ها در خصوص 

مبارزه با پولشویی شد.
وی تاکید کرد: ســال ها برخی از منتقدان 
مطرح می کردند، اگر مســئله پولشــویی 
در ایران جدی بود بایــد در عمل هم دیده 
می شــد که امــروز مفتخریــم بگوییم هم 
افزایی که در طول یکســال و نیم گذشــته 
شــکل گرفته باعــث تشــکیل ۲۶ پرونده 
قطعی در حوزه تأمین مالی تروریسم و ۳۸ 

پرونده در مقابله با پولشویی شده است.

شناسایی ۶ هزار فراری مالیاتی
وزیر اقتصاد با اشاره به شناسایی چند هزار 
دانه درشــت مالیاتــی که فاقــد پرونده ی 
مالیاتی بودند، گفت: حدود ۶۰۰۰ شخص 

فاقد پرونــده ی مالیاتی کــه اصطلاحاً دانه 
درشــت به آنها گفته می شــود، شناسایی 
شــده اند که برآوردها نشان می دهد حدود 
۲۰ هزار میلیــارد تومان ظرفیــت مالیات 

ستانی از این افراد وجود خواهد داشت.
وی افزود: در طول این مــدت حدود ۳۰۰ 
واحد مبارزه با پولشــویی مستقر، آموزش 
داده شــده و آماده خدمت تشــکیل شده 
است. همچنین مســئله خاتمه پیدا کردن 
تراکنش های بیرون از نظارت بانک مرکزی 
چه در داخل و چه در خارج از کشــور دیگر 

اقدامی بود که صورت گرفته است.
وزیر اقتصاد تاکید کــرد: امروز می توان این 
ادعا را کرد که به نقطه ای رســیدیم که هیچ 

دستگاه پذیرنده ای بیرون از نظارت شبکه 
بانکی کشــور و بدون اتصال به سیستم های 

نظارتی سازمان مالیاتی وجود ندارد.
خاندوزی ادامه داد: در ســال های گذشته 
با توجه به اینکــه امکان کیفیت ســنجی 
گزارشات وجود نداشت، معمولاً فرایندهای 
اعلام گزارش های تخلفــات مالی زمان بر و 
بی نتیجه می ماند، امــا اکنون با ایجاد مرکز 
مالی، تمام گزارشــات تخلف ابتدا بررسی 
می شــوند و ســپس به مقام قضائی ارسال 

می شوند.

برخورد با 440 شخص 
حقیقی و حقوقی مظنون به پولشویی

وزیر اقتصاد گفت: محدودیت هایی که برای 
۴۴۰ شــخص حقیقی و حقوقی مظنون به 
پولشــویی بودند، صورت گرفته است نشان 
از اهتمام و جدیــت دولت بــرای مبارزه با 
پولشویی اســت. ســعی ما بر این است که 
هزینه های پولشــویی را در کشور بسیار بالا 

ببریم تا کسی به این سمت نرود.
خانــدوزی افــزود: آن چیزی کــه رئیس 
جمهور به عنوان دســتور کار مطرح کردند 
این اســت که در نظام مالی اقتصاد ما کمتر 
امکان فرصت به ارتکاب جرم و تخلفات مالی 
به شکل گسترده شــکل بگیرد که دستور 
کار اصلی و شــماره یک ما اســت. این طور 
می توان گفت که فسادخیز بودن نظام مالی 

کشور مهمترین هدف ما است.
وی گفت: ما اگر بتوانیم نظام گردش جریان 
مالی اقتصاد ایران را آنقدر نظام مند و قاعده 
دار کنیم تا هزینه جرایــم اقتصادی آنقدر 
بالا برود که کسی به ســمت آن نرود، هدف 

مهمی را محقق کرده ایم.

رئیس کنفدراسیون صادرات ایران عنوان کرد؛ واردات در مقابل صادرات، راهی برای کمک به صادرات غیرنفتی

وار به ایلام با تاکسی آنلاین بیش از ۲ میلیون تومان هزینه سفر ز

وزیر ارتباطات مطرح کرد

وم بازنگری در لیست سایت های فیلتر لز
خریدار   وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
در خصوص راهکارهای برچیده شدن بساط 
ســوداگری فیلتر شکن فروشــان، اظهار 
داشت: راهکار برچیده شــدن بساط این ها 

صرفا فنی نیست بلکه نیازمند قانون است.
 در ادامه جلســه علنی گزارش کمیسیون 
صنایع و معــادن در مورد بررســی کیفیت 
اینترنــت و شــاخص های مرتبط بــا آن با 
رویکــرد چالش هــای ایجاد شــده برای 
شهروندان و کســب و کارهای اینترنتی با 
حضور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در 

دستور کار صحن علنی مجلس قرار گرفت.
عیســی زارع پــور در این خصــوص اظهار 
داشت: یک خبر خوب درباره اربعین بدهم 
آن اینکه با تلاش همکارانم و با کمک طرف 
عراقی امسال هم ســیم کارت های عراقی و 
هم رومینگ ســیم کارت های ایرانی ارزان 
تر از سال گذشــته در اختیار زائران قرار می 
گیرد.وی درباره گزارش کمیسیون صنایع 
در خصوص وضعیــت اینترنــت در ایران 
گفت: امــروز می خواهم از کیفیت شــبکه 
ارتباطی کشور گزارشــی بدهم در دو سال 
گذشته تلاش گســترده ای برای نوسازی 
زیرســاخت هــای ارتباطی انجــام دادیم 
در هر ۴ لایه شــبکه ارتباطی کشور شامل 
دسترسی، تجمیع، شبکه مادر مخابراتی و 
دروازه های اینترنتی کشور اقدامات زیادی 
شروع شــده که امیدواریم در همه لایه ها 

توسعه متوازن داشته باشیم.
وزیر ارتباطات ادامه داد: در بخش اینترنت 
ورودی کشــور نیز در دو ســال گذشته هم 
منابع ورودی اینترنت را بیشتر کردیم و هم 

بیش از دو برابر نیاز اینترنت کشور، ظرفیت 
تأمین کردیم که ســبب پایداری ارتباطات 

بین الملل شده است.
وی خاطرنشــان کرد: از ابتــدای دولت تا 
کنون ۵۰ درصــد به ظرفیت شــبکه مادر 
کشــور اضافه کردیم که بــا کمک نخبگان 
بود، انشاءالله تا پایان ســال ۳ برابر می شود 
نتیجه این شــد که تعداد قطعی ها و تعداد 
لینک های اشــباع که ارتباطــات را دچار 
اختلال می کرد، به شدت کاهش پیدا کرده 
اســت. همچنین برای ترافیک داخل کشور 
یا آی اس پی ها که میــزان ترافیک داخلی 
کشور اســت با توجه به اســتفاده گسترده 
مردم از ســکوهای داخلی توسعه یافت که 
بیش از ۳ برابر افزایش نقاط تبادل ترافیک 
بود در لایــه تجمیع که در اختیار شــرکت 
مخابرات است با وجود اینکه برنامه ای ارائه 
دادند اما متأسفانه کار با کندی جلو می رود 
و می بینیــم که لینک های اشــباعی بعضا 
افزایشی بوده اســت در ماه های اخیر برای 
مدیریت نقاط بحرانی اقداماتی شروع شده 

است.
زارع پور بیان کرد: در لایه دسترســی یعنی 
فاصله بین گوشــی بــا اولین بــی تی اس 
کارهای بزرگی شروع شــده است در حوزه 
تلفن سیار فرکانس های جدید به اپراتورها 
واگذار کردیم که تــا کنون فرکانس ۲۴۰۰ 
اجرایی شده و فرکانس ۳۶۰۰ که فرکانس 
طلایی اســت کارهــای مزایــده آن برای 
واگذاری به اپراتــور ها به پایان رســیده و 

پوشش از ۸۶ به ۹۲ درصد رسیده است.
وزیر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات تصریح 

کــرد: در بخش فیبــر نوری مــی خواهیم 
طی ۳ ســال این امکان را بــرای همه مردم 
فراهم کنیم در بیش از ۱۱۰۰ شهر اپراتور را 
معرفی کرده ایم و د ر کنار شرکت مخابرات، 
اپراتور دوم مشــخص و در ۱۲۰ شــهر کار 
شــروع شــده اســت؛ در بیش از ۲۰ شهر 
عملیاتی شده است و سرعت به ۸۰ مگابیت 
بر ثانیه رسیده است تا پایان این دولت قول 
می دهم در همه شهرها این امکان را فراهم 
می کنیم که ظرف یک ماه اپراتور در اختیار 
مردم قرار گیرد دولت از حق السهم خودش 

منابع لازم را پیش بینی کرده است.
وی اضافه کــرد: در بخش شــاخص های 
کیفی شبکه چه از نظر مراجع داخلی و چه 
خارجی وضعیت ما رو به بهبود است در طی 
سه سال ۱۳۹۹ تا پایان ۱۴۰۱ شاخص های 
مربوط به تأخیر، کاهشی و سرعت، افزایشی 
بوده و نوســان تأخیر هم کاهشی بوده است 
این آمارها را مراجع بیــن المللی هم تأیید 
می کنند یکی از شــاخص هــای گزارش 
کمیســیون صنایع مجلس، شــاخص دی 

کیو آی در بخش کیفیــت اینترنت بود که 
در این خصوص نیز به جز یک مورد در سایر 

شاخص ها وضعیت ما بهبود داشته است.
وزیر ارتباطات گفت: مردم ما شایسته بهتر 
از این هســتند اما چه کنیم که کار نشده در 
گذشته زیاد اســت با چالش هایی رو به رو 
هستیم تعدد مراجع تصمیم گیری یکی از 

چالش ها است.
وی ادامه داد: در مســئله قطع اینترنت در 
کنکور سراســری، با مقاومت ما امسا ل این 
اتفاق نیافتاد اما در سال های گذشته این کار 
انجام شد.زارع پور گفت:کارگروه مصادیق 
مجرمانه تصمیم گیری می کنــد و ما باید 

مجری و پاسخگو باشیم.
وی در خصوص بســاط ســوداگری فیلتر 
شکن فروشان، اظهار داشت: راهکار برچیده 
شدن بســاط این ها صرفا فنی نیست بلکه 
نیازمند قانون اســت که به هیات رییســه 
تقدیم می شود با کمک مجلس این مشکل 

قابل حل است.
وی گفت:آنهایــی که ادعای دفــاع از ملت 
ایران را دارند بیــش از ۳۰۰ دامنه پر کاربرد 
را از دســترس مردم خارج کردند و تحریم 
کردند وقتی مردم ســراغ این ها می روند و 
باز نمی شود از چشــم ما می بینند باید این 

موضوع را از مجامع بین المللی دنبال کنیم.
وزیــر ارتباطات بــا بیان اینکــه حملات 
گســترده ای به زیر ســاخت های ارتباطی 
کشور صورت می گیرد، گفت: در یک سال 
گذشته این حملات سایبری ۲۰ برابر شده 
است، همکاران من ۹۹ درصد این حملات 
را دفع کردند اما گاهی ایــن حملات به زیر 

ساخت ها مشــکلاتی برای مردم ایجاد می 
کند توســعه ابزرا های مقابله با این حملات 

را در دستور کار داریم.
زارع پور تصریح کرد: جنــگ روانی با کلید 
واژه اختلال علیه دولــت و وزارت ارتباطات 
انجام می شــود هفته گذشــته تیتر یکی از 
روزنامه ها این بود که ایران بدترین اینترنت 
را در جهــان دارد در حالی که شــاخص ها 

چیز دیگری را می گوید.
وی اظهار اداشت: شــتاب بخشی به شبکه 
ملی اطلاعات از ۲۳ درصد در ابتدای دولت 
الان بیش از ۶۲ درصد پیشــرفت دارد و در 
همین دولــت کار را به ســرانجام خواهیم 
رســاند.وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
گفت: یکی از راهبردهایی که دســت یاری 
به شــما دراز می کنیم کاهش نیاز مردم به 
فیلتر شکن است باید در لیست فیلترینگی 
که حاکمیــت را دچار خدشــه نمی کند، 
بازنگری کنیم، سال گذشــته حدود ۳۰۰ 
سایت باز شد، وزارت ارتباطات آمادگی دارد 
ســرویس هایی که حاکمیت ملی را دچار 
خدشــه نمی کند به شــورای عالی فضای 
مجازی ارائه کند.وی بــا بیان اینکه افزایش 
خدمــات مقابله با تحریم هــا مثل ۴۰۳ در 
دســتور کار داریم، گفت: پیگیری حقوقی 
برای رفع تحریم های سایت های مورد نیاز 

نخبگان در دستور کار است.
زارع پور افزود: با نظــام تعرفه گذاری فعلی 
امکان توســعه شــبکه ها وجود ندارد باید 

برای نظام تعرفه گذاری چاره جویی کرد.
وی تصریــح کرد:تمام قد حامی کســب و 

کارهای دیجیتال بومی هستیم.
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دبیر انجمن نگهداری و مدیریت دارایی های ایران:
 عمر بیمارستان های ایران ۱۰۰ سال کمتر

 از استاندارد جهانی
دبیر انجمن نگهــداری و مدیریت دارایی های ایــران گفت: عمر مفید 

بیمارستان های ایران ۱۰۰ سال کمتر از استاندارد جهانی است.
نوید نصر، با بیان اینکه در کشــورهای پیشــرفته بر اســاس الگوها و 
اقداماتی که صــورت می پذیرد عمــر مفید یک بیمارســتان ۱۰۰ تا 
۱۵۰ ســال طراحی می شــود، افزود: متأسفانه در کشــور ما میانگین 
عمر مفید بیمارســتان ها بین ۳۰ تا ۴۰ سال اســت که بعد از آن دچار 
فرسودگی می شــوند.وی با بیان این مهم که امروزه یکی از ضروریات 
در حوزه نظام ســلامت و درمان هر کشــور توجه ویژه به اهمیت نقش 
تجهیزات و اقلام پزشــکی است، اظهار داشــت: هر چقدر تجهیزات و 
اقلام پزشکی چهارچوب و روال اســتانداردی برای کارکردشان داشته 
باشند می توانند تأثیر پذیری بیشــتری در بهبود نظام سلامت و درمان 

کشور ایجاد نمایند.
نصر گفت: بر اساس تحقیقات و مطالعات انجام شده بیش از ۳۰ درصد 
از هزینه های هر تخت بیمارســتانی به تأمین تجهیزات و اقلام پزشکی 
مرتبط اســت که اگر یک نظام مدیریت نگهداری و بهره برداری صحیح 
و اصولی از این تجهیزات باشــد می تواند باعث ارتقــا کارکرد و کاهش 
قابل توجه هزینه های عملیاتی نظام ســلامت و درمــان و در رأس آن 

بیمارستان ها گردد.
وی افزود: در کشورهای پیشرفته بر اساس الگوها و اقداماتی که صورت 
می پذیرد عمر مفید یک بیمارستان ۱۰۰ تا ۱۵۰ سال طراحی می شود 
که متأسفانه در کشور ما میانگین عمر مفید بیمارستان ها بین ۳۰ تا ۴۰ 

سال است که بعد از آن دچار فرسودگی می شوند.
نصر ادامه داد: همچنین بر اســاس مطالعات بانک جهانی حدود ۵۰ تا 
۸۰ درصد منابع نظام سلامت در کشورهای در حال توسعه به ساخت و 
توسعه بیمارستان ها برمی گردد که در صورت رعایت ساخت استاندارد 
و اصولی، می شود مدیریت بهینه ای از هزینه ها را ایجاد کرد و بهره وری 
در نظام سلامت را افزایش داد.وی گفت: خوشبختانه در سال های اخیر 
وزارت بهداشت در تدوین کتاب های اســتاندارد ایمنی بیمارستان ها 

ورود پیدا کرده که البته کار برای انجام آن بسیار است.
دبیر جایزه ملی تعالی نگهــداری و مدیریت دارایی هــای ایران، بیان 
داشــت: حقیقت این اســت که در کشــور بیش از ۱۵۰۰ بیمارستان 
وجود دارد که در عمــده آنان، برنامــه مدونی در حوزه نگهداشــت و 
مدیریت دارایی های فیزیکی خود شــامل ابنیه، تأسیسات و تجهیزات 
پزشکی شــان نداشــته که همین امر منجــر به افزایــش هزینه های 
عملیاتی، کاهش بهره وری و کاهش راندمان انرژی بین ۴۰ تا ۶۰ درصد 

می گردد.
نصر با اشاره به برگزاری همایش اختتامیه ششــمین دوره جایزه ملی 
تعالی نگهداری با حضور ۳۰ صنعت مختلف در روز ۲۷ شهریور ۱۴۰۲ 
در مرکز همایش های پژوهشگاه نیرو، اظهار داشت: شعار این رویداد که 
اعتبار دهی شده توسط سازمان ملی بهره وری ایران است،  ارتقا رویکرد 
نوآوری بهره ور  است که تلاش می کند تا با استقرار نظام های مبتنی بر 
نوآوری بهره ور و مدیریت دانش منجر به ارتقا بهره وری و رشــد اقتصاد 

کشور شود.

از سوی وزارت دادگستری
وهای ممنوعه برای سفر زیارت اربعین  لیست دار

اعلام شد
معاون حقوق بشــر و امور بین الملل وزیر دادگســتری توصیه هایی را 
خطاب به زائران اربعین حسینی مطرح کرده است کرد که در آن لیست 

داروهای ممنوعه خودنمایی می کند.

عسکر جلالیان؛ معاون حقوق بشــر و امور بین الملل وزیر دادگستری 
توصیه هایی را خطاب به زائران اربعین حسینی مطرح کرده است کرد 

که در آن لیست داروهای ممنوعه خودنمایی می کند.
وی گفت: شایســته اســت زائرین محترم قبل از تشــرف نســبت به 
دستورالعمل ها و قوانین کشــور عراق دقت کافی به عمل آورند. زائران 
گرامی از به همراه داشتن قرص های اســتامینوفن کدئین دار، دیازپام، 
فلورازپام، ترامادول، متادون، بوپرنورفیــن )b۲( و همچنین داروهای 
مربوط به بیماری صرع و ســرطان که به نوعــی دارای ترکیبات مخدر 

است و هرگونه داروی گیاهی شبهه ناک خودداری کنند.
جلالیان افزود: در صورت کشــف این داروها، ضمــن ممانعت از ادامه 
ســفر، برای زائر پرونده قضائی تشــکیل می شود و این مســأله جدا از 
مشــکلات شــخصی برای فرد و خانواده او، هزینه های سیاسی نیز به 
کشور تحمیل خواهد کرد. زائرانی که به هر دلیل نیاز به استفاده از دارو 
دارند برای جلوگیری از بروز هرگونه مشــکل، نسخه انگلیسی یا عربی 
داروهای خود را به همراه داشته باشند.وی ادامه داد: با توجه به تجارب 
دستگیری ایرانیان در خارج از کشــور به دلیل همراه داشتن داروهای 
ممنوعه که گاه منجر به محکومیت های ناعادلانه برای آنها شده است، 
تأکید می شود از قبول امانات اشخاص ناشــناس خودداری کنند و در 

تمامی مراحل سفر از گذرنامه و مدارک شناسایی خود مراقبت کنند.
معاون حقوق بشــر و امور بین الملل وزیر دادگستری افزود: در صورت 
کشــف مواد مخدر و روان گردان از هر زائر، به موجب مــاده ۱۷ قانون 
مبارزه با مــواد مخدر، فرد متخلــف در مرحله اول یک تا ۵ ســال و در 
مرحله دوم ۵ تا ۱۵ ســال ممنوع الخروج خواهد شد.وی در پایان تأکید 
کرد: از زائران اربعین تقاضا می شــود به قوانین کشــور عــراق احترام 

بگذارند و به تذکرات مأموران ایرانی توجه جدی داشته باشند.

استقرار ۱۷۰۰ واحد گشت راهور و پلیس راه برای 
سازماندهی زائرین

رئیس قــرارگاه اربعین فراجا از اســتقرار ۱۷۰۰ واحد گشــت راهور و 
پلیس راه برای سازماندهی زائرین خبر داد.

سردار محمد شــرفی رئیس قرارگاه اربعین فراجا گفت: اگر مأموریت 
اربعین را ۲ مرحله تقسیم کنیم مرحله اول سیاست گذاری ها و برنامه 
ریزی ها و برآوردهای آماری و عمرانی، همچنین تأمین ســامانه های 
مرتبط با اربعین بود که این مرحله را به پایان رساندیم و از اول صفر وارد 

فاز عملیاتی و در واقع مرحله دوم مأموریت می شویم.
وی افزود: از موضوعات مهــم عملیاتی امنیت، کنتــرل ترافیک، ارائه 
خدمات گذرنامه و کنترل جمعیت زائر در مســیر و در مبادی ورودی 
مرزها اســت. همچنین در مدیریت ترافیک امســال نســبت به سال 

گذشته تغییراتی ایجاد شده است.
وی افزود: بــرای مدیریت بیشــتر حدود ۱۷۰۰ واحد گشــت راهور و 
پلیس راه ســازماندهی شــدند که این واحدها در ۶ استان مرزی و ۱۱ 

استان عقبه مستقر می شوند.

دیوار

رئیس پلیس فتا تهران بزرگ ضمن اشاره به ترفندهای 
کلاهبرداران برای خالی کردن حســاب شــهروندان 
نسبت به شــیوه های جدید کلاهبرداری مناسبتی در 

ایام صفر و مراسم اربعین هشدار داد.
ســرهنگ داوود معظمی گودرزی رئیس پلیس فتای 
پایتخت گفت: با توجه به فرا رســیدن اربعین حسینی 
و ثبت نام اینترنتی زائران برای سفر به عتبات عالیات، 
دریافت نــذورات و… فرصتی برای افراد ســودجو و 
کلاهبرداران اینترنتــی به وجود آمده تــا با عناوین و 
شــیوه های مختلف اقدام به کلاهبرداری از شهروندان 

کنند.
رئیس پلیس فتا پایتخت بیان داشت: برخی مجرمان با 

درج تبلیغات و آگهی در سایت و شبکه های 
اجتماعی مبنی بر دریافــت هدیه اینترنت 
رایگان به زائران اربعین افراد را به درگاه های 
جعلی هدایت و ســپس اقدام به برداشــت و 

سرقت از حساب های بانکی آنها می کنند.
وی افزود: در این ایام شــاهد کلاهبرداری با 
عنوان فروش اقــلام و اجناس مخصوص ایام 

اربعین هستیم که در این شــگرد مجرمانه، مجرمین با 
ایجاد صفحات درگاه بانک جعلی )فیشینگ( به دنبال 

سرقت اطلاعات کاربران هستند.
وی در خصــوص ثبــت نام زائــران برای شــرکت در 
راهپیمایی اربعین حســینی گفت: زائــران اباعبدالله 

الحسین )ع( به تبلیغات و لینک های ارسال 
شــده توجه نکنند و دریافــت مجوز خروج 
از کشــور صرفاً از طریق ســامانه سماح به 
نشــانیsamah.haj.ir مجاز است لذا سایر 
سایت ها جعلی و به قصد کلاهبرداری از شما 

است.
ســرهنگ معظمی گــودرزی ادامــه داد: 
کلاهبرداران سایبری با ارائه تبلیغات کذب و فریبنده 
با عنوان ثبت نام و اعزام زوار به مراسم اربعین به دنبال 
سرقت اطلاعات بانکی و شخصی افراد هستند، کاربران 
برای جلوگیری از ســرقت اطلاعات بانکی و شخصی 
خود در فضای مجــازی از نصب نرم افــزار و یا کلیک 

بــر روی لینک های ارســالی از طرف افراد ناشــناس 
خودداری کنند.وی گفت: مجرمین ســایبری با ســو 
اســتفاده از ایام اربعینی حسینی با شگردهای مختلف 
قصد کلاهبــرداری از شــهروندان را دارنــد. از این رو 
شــهروندان در صورت مواجهه بــا پیام هایی مبنی بر 
جمع آوری نــذورات و کمک به موکب هــای اربعین، 
شــهروندان هرگونه واریز وجه مربوط به نذورات را به 
شماره حســاب هیئت های مذهبی و مؤسسات خیریه 
معتبر و شناخته شده واریز کرده و جهت پیشگیری از 
سرقت و یا هرگونه سوءاستفاده از اطلاعات کارت های 
بانکی از مراجعه به لینک هــای پرداخت درگاه بانکی 

منتشر شده در فضای مجازی خودداری کنند.

پلیس

خریدار   رئیس شــورای اســلامی شهر 
تهران بــا بیان اینکــه شــورا در جابجایی 
مدیران شهرداری دخالتی نمی کند، گفت: 
شــورا نباید دخالت کند و این دخالت را نیز 

انجام نمی دهد.
 مهدی چمران پیــش از آغاز یکصد و هفتاد 
و دومین جلسه شورای اسلامی شهر تهران 
در جمع خبرنگاران حاضر شــد و با اشاره به 
جابجایی شهردار منطقه ۲۲، گفت: شهردار 
منطقه ۲۲ در جلسه کمیســیون ماده پنج 
روز گذشته حضور داشت و حتما جابجایی 

دلیلی داشته است و باید سوال شود.
وی درباره طــرح ســوال از شــهردار نیز 
اظهارداشت: سوال درباره انتصابات است و 
گفته شــده که موافق با موارد قید شده در 

اساسنامه نیست و باید پاسخ داده شود.
وی با بیــان اینکه درباره جابجایی ســامانه 
معلــولان نیز اعضا ســوال مطــرح کردند 
که پرســیده می شــود، تاکید کرد: این دو 
پرسش، مســائل قابل حل اســت اما سوال 

اعضا است و باید پاسخ داده شود.
رئیس شورای اسلامی شــهر تهران درباره 
جابجایی درختان بوســتان جنگلی سرخه 
حصار و بوســتان حکیــم نیز گفــت: اگر 
درختان بیمار جابجا نشــوند دیگر درختان 
را نیز بیمار خواهند کرد؛ درختان بوســتان 
حکیم نیز مشکل داشــتند که قطع شدند و 

درختان دیگری جایگزین می شوند.
رئیس شورای اسلامی شــهر تهران با اشاره 
به آبیاری بوستان های جنگلی پایتخت نیز 
تاکید کرد که جلســاتی برگزار شد تا آب به 
بوستان های چیتگر، لویزان و سرخه حصار 

اختصاص داده شود.

شهردار تهران در صحن شورا حاضر 
خواهد شد

چمــران درباره  روند جلســه امروز شــورا 
نیز یادآور شــد که در این جلســه شهردار 
تهران در صحن شورا حاضر خواهد شد و به 

سوالات دو نفر از اعضا پاسخ می دهد.
وی افــزود: همچنین طرح یــک فوریتی 
اعطای منزل مسکونی به یکی از کارمندان 
شــهرداری که صاحــب چهار قلو شــده، 

بررسی می شود.
اعضای شورای اســلامی شهر تهران جلسه 
امروز خود را با ســخنان مهدی چمران آغاز 
کردند و در پی آن ۵ تن از اعضای شــورای 

شهر تذکراتی را ارائه دادند.
مهدی عباســی، مهدی اقراریــان، نرجس 
سلیمانی، علیرضا نادعلی و محمد آخوندی 
پنج عضوی بودند که مواردی را تذکر دادند 
و مهدی عباسی رئیس کمیسیون معماری 
و شهرسازی شورای اسلامی شهر تهران در 
زمان تذکر خود خواســتار توجه به عوامل و 
ریشه های ساخت و ســاز غیرمجاز به ویژه 
در منطقه ۱۹ شــد و افزود: بررسی عوامل 
موضوع در تکرار نشــدن ســاخت و ســاز 

غیرمجاز کمک می کند.
وی با بیــان اینکه چند فیلــم از این عوامل 
وجود دارد کــه باید از مراجــع پیگیری و با 
متخلفین برخورد شــود، تاکید کرد: اگر با 
این عوامل برخورد انجام نشود،باز هم شاهد 

چنین مواردی خواهیم بود.

شهرداری در برخورد با 
سدمعبرکنندگان وظیفه قانونی دارد

مهدی اقراریان دیگر عضو شورای اسلامی 
شــهر تهران نیــز در زمان تذکر خــود، به 
شهردار تهران در مورد گلایه شهروندان در 
رابطه با شرایط نامناسب سد معبر در سطح 
شهر، تذکر داد و با اشــاره به مواد قانونی در 
این خصوص ، اظهارداشت: بر اساس تبصره 
یک ماده ۵۵ قانون شهرداری ها، شهرداری 

موظف است با سد معبر برخورد کند.
وی با بیان اینکه بر اســاس گــزارش های 
رسیده، برخی عوامل شــهرداری رشوه می 
گیرند تا ســد معبر جمع آوری نشود، گفت: 
۲ سال است که این موضوع را می گوییم اما 
خروجی آن به کجا رســید؟ این تذکر را در 
اختیار دیگر اعضای شــورا قرار می دهیم تا 

اگر تمایل داشتند آن را امضا کنند.

اعطای وام بدون بهره به کارکنان 
شهرداری برای سفر اربعین

علیرضا نادعلی ســخنگوی شورای اسلامی 
شهر تهران نیز با بیان اینکه از حضور عوامل 
شهرداری در عراق به منظور خدمات رسانی 
به زائران حمایت می کنیــم، از اعزام آتش 
نشــانان به عراق برای خدمت رســانی به 
زائران اربعین، خبــر داد و گفت: تعدادی از 
این نیروهــای داوطلبانه در عراق حاضر می 
شــوند اما نقطه ثقل خدمات رسانی آنها در 

تهران است.
وی، اقدام معاون منابع انســانی برای ارائه 
تسهیلات بدون ســود برای زیارت اربعین، 
به کارکنان شــهرداری را ارزشمند دانست 
و هم چنین خواســتار دریافت گزارشــی از 
آخرین فعالیت هــای قــرارگاه اجتماعی 

مدیریت شهری شد.

انحراف در گزارش های حمل و نقلی 
شهرداری

نرجس سلیمانی رئیس کمیسیون نظارت 
و حقوقی شورای اسلامی شهر تهران نیز به 
تذکرات متعدد خــود درباره وضعیت حمل 
و نقل شهرداری تهران اشــاره کرد و گفت: 
پاســخ های متعددی در مــورد تذکر بنده 
داده شــده که انحرافات قابل توجهی بین 
گزارشات اعلام شــده با واقعیت در ناوگان 

حمل و نقل عمومی وجود دارد.
وی ادامــه داد: با بیــان اینکــه در مهرماه 
مشخص می شــود که وضعیت حمل و نقل 
تهران چگونه است، از شورای شهر خواست 
تا شــهردار تهران در دومین جلسه مهرماه 

گزارش حمل و نقل را ارایه کند.
محمد آخوندی رئیس کمیســیون برنامه و 
بودجه شورای اسلامی شــهر تهران نیز در 
زمان تذکر خود به دلیل انتخاب شــهردار 
تهران به عنوان نماینده ویژه رئیس جمهور، 
از ایشــان تقدیر کرد و ابراز امیدواری کرد 
این موضــوع قدمی برای تحقــق مدیریت 

یکپارچه شهری باشد.
وی با اشاره به وضعیت مناسب جمع آوری 
پسماند در منطقه ۲۱ تهران نیز تأکید کرد: 
ممکن است که ایراداتی وجود داشته باشد 
اما امیدواریم با حکم جدید شــهردار تهران 
برای سازمان پسماند، مشکلات این بخش 

برطرف شود.
آخوندی با اشــاره به تیتر »شهر موشها« در 
برخی رســانه ها، گفت: یکی از روزنامه ها 
تیتری تحت عنوان شــهری برای موش ها 
زد در حالیکه خودشان چند سال همچون 
موش ها سرمایه شــهر را از بین بردند و کار 
موش ها را با فرهنــگ و اقتصاد مردم انجام 

دادند.

موافقت اعضای شورا با اعطای مسکن 
به کارگر فضای سبز دارای فرزند 

چهارقلو
اعضای شورای اسلامی شهر تهران در ادامه 
جلسه امروز خود، طرح یک فوریتی اعطای 
منزل مســکونی به خانــواده دارای فرزند 
چهار قلو که کارگر پیمانکاری فضای ســبز 

شهرداری تهران اســت را بررسی و تصویب 
کردند.ابوذر مختاری مدیرعامل ســازمان 
املاک و مســتغلات شــهرداری تهران در 
توضیح این طرح اظهار داشــت: یک واحد 
مســکونی به مســاحت ۱۰۵ متر مربع در 
خیابان کرمان برای این خانواده که با وجود 
فرزند چهار قلو تعداد خانوار آنها هشت نفر 

است در نظر گرفته شد.
حبیب کاشــانی دیگر عضو شورای اسلامی 
شــهر تهران نیز گفت: اینکه یــک خانواده 
هشت نفره قرار اســت صاحب منزل شود، 
اتفاق خوبی اســت اما درخواست می کنیم 
موضوع در کمیســیون بررســی و یکشنبه 
هفته آینده نهایی شــود.در نهایت اعضای 
شورای اسلامی شهر تهران با ۲۰ رأیِ طرح 

یاد شده را تصویب کردند.

سوال از شهردار در راستای وظیفه 
نظارتی شورا است

در ادامه این جلســه، شــهردار تهران برای 
پاسخ به ۲ ســوال اعضای تهران در صحن 
شورای شهر پیرامون انتصابات در شهرداری 
و جابجایی ســامانه حمل و نقل معلولان و 

جانبازان، حاضر شد.
ناصر امانی عضو شورای اسلامی شهر تهران 
به عنــوان عضو ســوال کننده از شــهردار 
تهران، نکاتی را مطرح و دربــاره انتصابات 

شهرداری تهران سوال خود را مطرح کرد.
وی با بیان اینکه طرح این ســؤال در دستور 
کار شــورا قرار گرفته و مرهون دقت نظر و 
احترام به قانون توســط رئیس شورا است ، 
اظهار داشــت: یک روز پس از تقدیم سوال 
بنده بر اســاس ماده ۸۳ قانون به شــهردار 
ابلاغ شــد و شــهردار زودتر از موعد مقرر 
قانونی پاسخ به ســوال که ۱۰ روز است، در 

شورا حاضر شد.
وی افزود: این نشان می دهد که تابوی سوال 
مطرح نیســت و ســوال بنده تصمیم کاملا 
شــخصی و بر اساس مســئولیت در کمیته 
منابع انسانی است؛ در این سوال هیچ کسی 
دخالتی نداشته و هیچ انگیزه ای جز اعمال 
وظیفه نظارتی و هشــدار به شهردار تهران 

برای اجرای قانون وجود ندارد.
امانی با تاکید بر اینکه امیدواریم تعامل سه 
رکن هدایت، حمایت و نظارت بین شــورا و 
شــهرداری محقق شــود، افزود: این سوال 
به هیچ وجــه نظر و تعرضی به شــخصیت 
حقیقی مدیران عامل ســازمان ها ندارد و 
صرفا جایگاه حقوقی آنها را مدنظر قرار داده 

است.
عضو شورای اســلامی شــهر تهران ادامه 
داد: مصوبه شورای اســلامی شهر تهران در 
خصوص اساسنامه ســازمان های وابسته با 
آیین نامــه های مالی و معاملاتی ســازمان 
ها در هشــتم اردیبهشــت ماه سال ۱۴۰۰ 
تصویب شد و شــهرداری درخواست توقف 
این مصوبه را داشت و شــورا در هفدهمین 
جلســه دوره فعلی با پیشنهاد شهردار برای 
توقف مصوبه موافقت کرد و طی نامه ای در 

۳۰ آذرماه موافقت خود را اعلام کرد.
وی افزود: در اساســنامه های سال ۹۳برای 

انتصاب مدیران شــرایطی تصویب شدکه 
مدیرعامل باید یک نفر از کارمندان رسمی 
شهرداری و یا با ســابقه هشت سال فعالیت 

قراردادی با حکم رئیس شورا باشد.
امانی گفــت: انتخاب برای ۲ ســال بوده و 
باید فرد مورد نظر دارای پنج ســال سابقه 
کاری مرتبــط و حداقل یک ســال فعالیت 
در شــهرداری و حداقل مــدرک تحصیلی 
کارشناسی نیز شرایطی است که در مصوبه 

سال ۱۴۰۰ تصویب شد.
وی افــزود: انتصابات شــهرداری بر خلاف 
مصوبات ســال ۹۳ بود و مدیران هیچ یک از 

شرایط مصوبه را ندارند.
وی گفت: از ابتدای شهریورماه سال ۱۴۰۰ 
سازمان ها با کدام اساسنامه اداره می شوند؛ 
هر سازمان ارکانی دارد و برای مثال سازمان 
ورزش بر اساس کدام اساسنامه، اساسنامه 
سال ۱۴۰۰، ۱۳۹۳ و یا ســال ۱۳۸۹ اداره 

می شود؟
امانی با بیان اینکه چهار سال معاون برنامه 
ریزی شهرداری بودم و در جلسات متعددی 
حضور داشــته ام، افزود: نامه ای از ســوی 
شــهردار تهران به رئیس شورا ارسال شده و 
۲ نفر برای عضویت در هیات مدیره سازمان 
فاوا بر اساس اساسنامه سال ۱۳۹۳ معرفی 
شــدند در حالیکه اساســنامه سال ۱۳۹۳ 
غیرقانونی است اما شــهردار در نامه خود بر 

همین موضوع اصرار می کند.
وی با بیان اینکه کاش مشــاوره اشــتباه به 
شــهردار نمی دادند، تاکید کرد: حرف های 
شــهردار نشــان می دهد که تمام اقدامات 
این ســازمان ها غیرقانونی اســت و هزاران 

میلیارد تومان پول جابجا شده است.
امانی بــا بیان اینکــه در ســال ۱۴۰۰ که 
اساســنامه ها مصوب شــد نیز شهرداری 
بر اساس مصوبات ســال ۱۳۹۳ عمل کرد، 
گفت: بر اســاس اساســنامه اصلاحی سال 
۱۳۸۹ شهرداری به اساسنامه اعتراض کرد 
و اختلاف روی یک کلمه بود و اصرار بر این 
بود کــه آیین نامه های معاملاتی در شــورا 
تصویب شود اما شهرداری اصرار داشت که 

باید در شورای آن سازمان تصویب شود.
علیرضا زاکانی شــهردار تهران در پاســخ 
به ســوال امانی به حضور ۲۳ ماه و ۲۰ روزه 
خود در شهرداری تهران اشاره کرد و اظهار 
داشت: در ماه های اول از هر پنج هزار رزومه 
۸۲۰ نفــر در ارزیابی قــرار گرفتند و ۱۱۰ 
نفر از طریــق کانون ارزیابی مــورد ارزیابی 
قرار گرفتند و کمترین اثــر را در دخالت در 

انتصابات داشتم.
وی افزود: از تعداد ۹۹۸ نفر مدیر ۹۰۲ نفر از 
داخل شهرداری انتخاب شدند که این آمار 
مشخص است که بالغ بر ۹۰ درصد مدیران 

از داخلی شهرداری هستند.
زاکانی با بیان اینکه ســه دوره اساســنامه 
داریم کــه هریــک ویژگی هایــی را برای 
مدیران ذکر کرده اند، افــزود: یک دوره در 
انتهای دهه ۸۰ است که رأی شورا برای آن 
گرفته شده است ؛ مورد دوم اساسنامه های 
سال ۹۳ اســت که مورد توجه سوال کننده 
است و ســومین دوره نیز به ســال ۱۴۰۰ و 

شورای قبلی برمی گردد .
شــهردار تهران گفت: با عنایت به اختلالی 
کــه در حوزه مالــی برای اساســنامه های 
ســال ۱۴۰۰ ایجاد کرده بود، اعلام کردیم 
که مخل اقدامات شرکت ها و سازمان های 
ماست و درخواست توقف دادیم و شورا این 
توقف را قبول کرد و تحت عنــوان اجازه به 
شــهرداری به اجازه دادند که به اساسنامه 

های قبل برگردیم.
وی با بیان اینکه هیچ یک از اساسنامه های 
سال ۹۳ اصالت نداشــت و غیرقانونی بود، 
گفت: علت آن هم نامه رئیس شــورا در ۱۵ 
آبان ســال ۹۴ بود که گفته بود غیرقانونی 

است لذا تمام موارد از دستور کار خارج شد.
به گفته زاکانی، در ۱۵شــهریورماه ســال 
۹۴ نامــه زده شــده که شــهرداری تهران 
موظف است اساســنامه هریک از سازمان 
ها را منطبق با اساســنامه نمونه به صورت 
جداگانه به شورا ارائه دهد و پس از تصویب 

وزارت کشور ملاک عمل قرار دهد.
وی تاکید کرد که شــهرداری تهران در این 

دوره ، ۱۰۰ درصد قانونی عمل کرده است.
اعضای شــهر تهران در ادامه جلســه، این 
جلســه از شــورا را یکی از بهترین جلسات 
شورای شهر عنوان کردند و حبیب کاشانی 
در این خصوص گفت: امروز یکی از بهترین 
جلساتی اســت که در سال های اخیر شاهد 

آن بودیم.
وی با بیان اینکه، اگــر ابهامی در موضوعات 
وجود داشته باشد، شهردار تهران در صحن 
حضور پیدا می کند، افزود: هیچ شــورایی 

شفاف تر از شورای ششم نیست.
وی با بیان اینکه »ما آقای زاکانی هســتیم 
و آقای زاکانــی، ما«، گفت: می توانســتیم 
پشت درهای بســته مباحث را مطرح کنیم 

اما در یک دموکراسی مباحث مطرح شد.
اعضای شورای اسلامی شهر تهران در ادامه، 
سوال از شهردار تهران در خصوص جابجایی 
ســامانه حمل و نقل معلولان و جانبازان در 

شهر تهران را در دستور کار قرار دادند.

معلولان نباید در شهر احساس
 غربت کنند

ســید جعفــر تشــکری هاشــمی رئیس 
کمیســیون عمران و حمل و نقل شــورای 
اســلامی شــهر تهران ســوال خود درباره 
جابه جایی ســامانه حمل و نقــل معلولان 
و جانبازان در شــهر تهــران را مطرح  کرد و 
افزود: بــه دلیــل دغدغه قشــر معلولان و 

جانبازان به این موضوع ورود کردم.
وی با بیــان اینکه در شــهر تهــران چند 
۱۰ هــزار جانبــاز ویلچری داریم و شــهر 
برای افراد ســالمند، کودک و معلول ایمن 
نیست،گفت: در سال ۸۹ ســامانه ای برای 
معلولان طراحی شــد تــا بتوانند همچون 
دیگر شهروندان در شــهر تردد کنند اما در 
مکاتباتی که با شــهردار انجام شده، مصوب 
شده که این سامانه به ســازمان تاکسیرانی 

واگذار شود.
وی  با بیان اینکه سازمان تاکسیرانی شرایط 
مدیریت این سامانه را ندارد، اظهار داشت: 
لایحه ای چند روز پیش به شــورا ارائه شد 
و بر اساس آن تعرفه سرویس دانش آموزان 
استثنایی به این شکل بود که والدین مبالغ 
را بپردازند و پس از آن مبلــغ به خانواده ها 
پرداخت شــود و همین نگرانی برای سامانه 

معلولان نیز وجود دارد.
وی افزود: زمین ســامانه بــرای واگذاری 
به مرکز تهران هوشــمند پیش بینی شده 
اما این اقــدام به صورت سلســله مراتبی و 

دستوری قابل انجام نیست.
تشکری هاشــمی با بیان اینکه امیدواریم 
برنامه ریزی ها به گونه ای باشد که معلولان 
احساس نکنند در این شهر غریبند و کسی 
حامی آنها نیســت، ادامــه داد: اختصاص 
چند نقطه برای راه اندازی ســامانه، پیش 
بینی پاتوق، عــدم واگــذاری مدیریت به 
سازمان تاکسیرانی و لزوم تصویب موضوع 
واگذاری زمین هــا در قالب مجمع عمومی 
اتوبوسرانی در شــورا از مواردی است که از 

شهرداری می خواهیم.

شگردهای کلاهبرداران اربعین از اینترنت رایگان تا اخذ فوری گذرنامه
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»فوران« آماده نمایش شد
فیلم کوتاه »فــوران« به تهیه کنندگی و کارگردانی مشــترک ســینا 

رفیعی و محمد ذوالفقاری آماده نمایش شد.
به نقل از روابط عمومی پروژه، فیلم کوتاه »فوران« به نویسندگی محمد 
ذوالفقاری و با تهیه کنندگی و کارگردانی مشترک سینا رفیعی و محمد 

ذوالفقاری با سپری کردن مراحل فنی، آماده نمایش شد.
همچنین پوســتر این فیلم کوتاه که کاری از اســتودیو »کوالیا ویژن« 
و »کلاژ« اســت نیز طراحی و رونمایی شده اســت.»فوران« داستان 
دختری اســت که پس از آســیب های شــدید روحی به دلیل فوران 
احساسات ناشی از گذشته به سوی انتقام می رود و ... .سانای امیرآبادی، 
محمد ذوالفقاری، مهدی ســلطانی در این فیلم کوتــاه نقش آفرینی 

کرده ند.
مدیر فیلمبرداری: پویــان اســداله پور، تدوین و صداگذاری: ســینا 
رفیعی، طراح صدا و آهنگســاز: فربد رفیعی، اصــلاح رنگ و نور: پویان 
اسداله پور، مدیر تولید: امین برون، مدیر تدارکات: شهداد مبصر، مشاور 
کارگردان: زهرا خسروشاهی، مشاور رسانه: علی کیهانی، طراح صحنه: 
محمدحســین ثابت، طراح لباس: رومینا علیشاهی، گریمور: پارمیس 
سپهره، منشی صحنه: رها آویژه، دستیار اول کارگردان: محمدحسین 
محمدزاده، برنامه ریز: پارسا فارســی، گروه کارگردانی: محسن عطار، 
آرمین جبار اصل، دستیار اول فیلمبردار: سجاد عرب، گروه نورپردازی: 
علی جاور، ســجاد عرب، دســتیار طراح صحنه: پرهام شاهسون، سارا 
خوش آب، پانیذ فرازمند، دســتیار برنامه ریز: رضا خزائی، گروه تولید: 
آرمین میرباقری، آرمین پارســامهر، امیر راد، رادمهر جواهری، مجری 
طرح: کارگاه ســینمایی آوا، طراح تیزر و پوســتر: استودیو کلاژ، کاری 
از اســتودیو کوالیا ویژن، دیگر عوامل هســتند که در ایــن فیلم کوتاه 

کارگردان را همراهی کرده اند.

ود »پارادوپینگ« به جشنواره کمدی می ر
فیلم کوتاه »پارادوپینگ« به کارگردانی محمدرضا حســنی رنجبر به 

بخش مسابقه جشنواره فیلم کوتاه کمدی رومانی راه پیدا کرد.
 فیلم کوتاه »پارادوپینگ« به کارگردانی محمدرضا حســنی رنجبر و 
نویسندگی رضا فهیمی به بخش مســابقه جشنواره فیلم کوتاه کمدی 
رومانی راه پیــدا کرد.پانزدهمین دوره این جشــنواره که از مهمترین 
جشنواره های موضوعی اروپای شرقی اســت به مدت چهار روز در ماه 

نوامبر در شهر بخارست پایتخت کشور رومانی برگزار خواهد شد.
این جشــنواره از معدود جشــنواره های فیلم کوتاه است که مخصوص 

ژانر کمدی است.
محمد رویگر، هادی بمانــادی، فاطمه رادمنش، محمدرضا قدس ولی، 
احمد دهقان رحیمی، احمد ســلطانی، امیرعلی زبردست، سیدحمید 
سجادی، امیرحســین شــریف، محمد عرفان صادقی و امیرطاها پور 

اسماعیل زاده گروه بازیگران این اثر را تشکیل می دهند.

همچنین سایر عوامل فیلم کوتاه داســتانی »پارادوپینگ« عبارتند از 
نویســنده و مشــاور کارگردان: رضا فهیمی، مدیر فیلمبرداری: حامد 
بقائیان، تدوین: علیرضــا احمدی طیفکانی، طراح صحنه و لباس: الهام 
خدابنده لو، مدیر صدابرداری: وحید رضویــان، طراحی و ترکیب صدا: 
محمدمهدی جواهری زاده، آهنگســاز: بهنیا یوســفی و میلاد اعتماد، 
مدیر تولید: احمد دهقان رحیمــی، بازیگردان: رضا فهیمی، پخش بین 
الملل: امیر کرمی »فریم فیلم«، دستیار اول فیلمبردار: یوسف صفایی، 
تصحیح رنگ: مهران جبلی، دســتیار کارگردان: آیلین نوشاد، منشی 
صحنه: میترا قلندری، طراح لوگو و پوســتر: متین خیبلی، عکاس: نادر 
زینلی، تهیه کننده: انجمن ســینمای جوانان ایران و محمدرضا حسنی 

رنجبر.

 نسخه مرمت  شده »خانه دوست کجاست؟«
 به نمایش درمی آید

نمایش نسخه مرمت شــده فیلم »خانه دوست کجاست؟« در موسسه 
فرهنگی هنری صحنه آبی به نمایش در می آید.

 به نقــل از روابط عمومی موسســه، »خانه دوســت کجاســت؟« به 
نویسندگی و کارگردانی عباس کیارستمی روز پنجشنبه دوم شهریور 

ساعت ۱۵ در موسسه فرهنگی هنری صحنه آبی به نمایش در می آید.
پــس از نمایش فیلم، جلســه مــرور و گفتمــان اثر با حضــور مازیار 

چشمه علایی و علی اصغر میرزایی برگزار می شود.
»خانه دوســت کجاست؟« داســتان یک پسر بچه ای اســت که دفتر 
دوستش را به اشتباه برداشته اســت بنابراین از خانه بیرون می رود تا او 
را پیدا کند و دفتر را به او پس دهد، اما راهی دشوار و دراز در پیش است 

و فرصتی اندک.
بابک احدپور، احد احمدپــور، خدابخش دفاعی، ایــران اوتاری، آیت 
انصاری، صدیقه توحیدی، پیمان معافی، علی جمالی، عزیز بابایی، نادر 
غلامی، اکبر مرادی، طیبه سلیمانی، محمدرضا پروانه، فرهنگ اخوان، 
ماریا اشــجاری، حمداله عســگری، قدرت کاویان پور، هاجر فرازپور، 
محمدحســین روحی، رفیع دفاعی، آقاخان قارداش خانی در این فیلم 

ایفای نقش کرده اند.

اداره کل هنرهای نمایشی ایران عضو سازمان 
جهانی مایم شد

هم زمان با برگزاری دومین جشــنواره بین المللی پانتومیم در شــهر 
زنجان، اداره کل هنرهای نمایشی برای نخستین بار به عضویت سازمان 

جهانی مایم )WMO( درمی آید.
به گزارش روابــط عمومــی اداره کل هنرهــای نمایشــی، هم زمان 
با برگــزاری جشــنواره بین المللی پانتومیــم و صدمین ســال تولد 
هنرمند افســانه ای مایم، مارسل مارســو و  صدوبیست وپنجمین سال 
تولد هنرمند مایــم، اتِین دِکرو )اســتاد پانتومیم ژان لویــی بارو(، با 
پیگیری های دفتر امور بین الملل اداره کل هنرهای نمایشی با دریافت 

دو کرسی برای نخستین بار عضو سازمان جهانی مایم می شود.
سازمان جهانی مایم فعالیت خود را از ســال ۲۰۱۱ هم زمان با زادروز 
هنرمند فرانسوی مارسل مارســو )۲۲ مارس( آغاز کرده است و از سال 
۲۰۱۷ همکاری خود را با موسســه بین المللی تئاترITI با تشکیل یک 

گروه تئاتر فیزیکال آغاز کرده است.
مارسل مارســو در سال ۱۳۵۲، ســفری به ایران داشــته و تعدادی از 
زیباترین قطعات نمایشی خود را به نقش بیپ در تالار وحدت اجرا کرده 
است.این ســازمان کنفرانس های جهانی مایم را به صورت تخصصی و 
همچنین کنفرانس های ترکیبی )شامل هنرهای مایم و سایر هنرهای 

نمایشی( برگزار می کند.
ســازمان بین المللی مایم همه ساله با مشــارکت مراکز تئاتری سراسر 
جهان به آمــوزش هنرمنــدان علاقه مند بــه هنر مایم، بــا برگزاری 

کارگاه های آموزشی و مسترکلاس می پردازد.

قاب

 مدیرعامل بــرج میلاد تهران از آغاز اجرای کنســرت 
آیینی چهارپایه عشــق به صــورت رایگان بــا اجرای 
ویژه مصطفی راغــب همزمان بــا آغاز مــاه صفر در 
مرکــز همایش های بــرج میلاد خبرداد.بــه گزارش 
روابط عمومی برج میلاد، عباس حیــدری بابیان این 
مطلب افزود: کنســرت های آیینی به عنــوان یکی از 
ماندگارترین و تأثیرگذارترین سوگواره ها برای تکریم 
واقعه عاشوراســت.وی ادامه داد: کنسرت »چهارپایه 
عشــق«، که متاثر از چهارپایه ایستادن مداحان بزرگ 
برای خواندن نوحه های تأثیرگذار اســت، قصد دارد با 
اجرای هنرمندانــه مصطفی راغــب خواننده مطرح 
کشور، کنسرتی آیینی و عاشــورایی را در قالبی همه 

ســو نگر و مرکب از اجرای دکلمه و تصویر به 
بازخوانی نوحه های ماندگار بپردازد.

به گفته مدیرعامل برج میلاد؛ کنسرت با سه 
ضلع هنری اثربخش و هماهنگ می کوشد تا 
مخاطب خود را با عبرت های عاشورایی آشنا 

و نسل ها را با یکدیگر پیوند دهد.
حیدری بابیان اینکه کنسرت با حال و هوای 

ایام محرم و صفــر و نوحه هایی کــه در اذهان و قلوب 
مخاطبان جایگاهی ویژه دارند، تصریــح کرد: در این 
ویژه برنامه آوایی، ضمن اجرای آثاری فاخر برگرفته از 
ردیف ها و دستگاه های آوازی اصیل ایرانی، هنرمندان 
تلاش می کنند ســبکی جدید در رویدادهای مذهبی 

هنری را اجرا کنند.
وی گفــت: در این برنامه پخــش تصاویری 
احساســی و گویای مناســک های آیینی و 
مذهبی بر شــالوده فرهنگ ایرانی -اسلامی 
خواهد بود و شــروعی متفاوت با روایتگری 
راوی که به بازخوانی حماســه عاشــورایی 
می پردازد و دل هــا را آماده پذیــرش پیام 
معنوی می کند. با کمک این سه ضلعی از صدا )راوی(، 
تصویر و اجرای یک گروه از کامل موســیقیایی شامل 
ارکســتر زهی، ســازهای کوبــه ای و ســنتی و دیگر 
ادوات موســیقی لحظاتی معنوی برای انتقال مفاهیم 
عاشــورایی شــکل خواهد گرفت.به گفتــه حیدری؛ 

چهارپایه عشــق در نظر دارد با اجرای ویژه و استفاده 
از عناصر ذکر شــده بتواند مخاطبــان گوناگونی را در 
برگرفته و کســانی که تا کنون به هــر دلیل در آئین ها 

و مراسم های مذهبی حضور نداشته اند را جذب کند.
بر اساس این گزارش؛ کنســرت آیینی چهارپایه عشق 
در تاریخ های ۳۱ مرداد، ۴ تا ۱۰ شــهریورماه از ساعت 
۲۰ در مرکز همایش هــای برج میلاد تهــران برگزار 
می شــود.علاقه مندان برای تهیه بلیــت می توانند به 

سایت www.miladticket.com مراجعه کنند.
همچنین؛ مخاطبان تنها با در دست داشتن بلیت های 
کنسرت که از سایت فوق تهیه کرده اند، امکان ورود به 

سالن و تماشای کنسرت را خواهند داشت.

موسیقی

خریدار  بهروز افخمی که ســاخت فیلم 
»صبح اعــدام« را به نیمه رســانده، معتقد 
اســت که اگر فیلمش خوب از آب دربیاید 

معترضان واقعی را نشان می دهد.
»عــروس«،  فیلم هــای  کارگــردان 
»ســن پطرزبورگ« و »فرزنــد صبح« این 
روزها مشغول ســاخت جدیدترین فیلمش 
با نام »صبح اعدام« اســت که سوژه آن را از 
سال ها قبل در ذهن داشــته و اگر چه قرار 
بود زمستان ســال قبل آن را کلید بزند اما 
فیلمبرداری اش به تابستان ۱۴۰۲ رسیده 
و شــاید در جشــنواره فیلم فجر امســال 

رونمایی شود.
او در گفت وگویی تازه جزئیات بیشتری را از 
چگونگی شکل گیری این فیلم توضیح داد 
و در کنار آن اشــاره ای هم به ارتباط »صبح 

اعدام« به وقایع سال گذشته کشور داشت.
افخمی بــا بیان اینکه تقریبــا نیمی از فیلم 
را ســاخته اســت، از چگونگی شــروع این 
پروژه ســینمایی به ایســنا گفــت: حدود 
۲۰ ســال پیش، آرشــیو روزنامه کیهان را 
بررســی می کردم که به گــزارش تیرباران 
طیب حاج رضایی و حاج  اســماعیل رضایی 

برخوردم.
 در واقع، این گزارش شماره ای از کیهان روز 

۱۱ آبان سال ۱۳۴۲ بود.
 این گــزارش خبــری، به قــدری جذاب و 
مفصل بود که برای خــودم از آن کپی کردم 
و در کتابخانه ام گذاشــتم. از همان زمان در 
ذهنم شکل گرفت که براساس این گزارشِ 
تیرباران می توانم فیلم ســینمایی بسازم. 
همواره مشــتاق بودم تا خبرنگاری که این 
گزارش را نوشته، پیدا کنم اما هنوز در دفتر 
روزنامه کیهان نتوانسته ام فردی را بیابم که 

این خبرنگار را بشناسد. 
به هر حــال ایــن گــزارش دو صفحه ای، 
با امضــای خبرنگاری اســت کــه متن را 
به گونــه ای با دلبســتگی و علاقه نســبت 
به اعدام شــوندگان نوشــته بــود و چنین 
جبهه گیری ای در آن زمان بســیار عجیب 

بود. می تــوان اذعان کرد چــون مصطفی 
مصباح زاده -بنیان گــذار کیهان- به دنبال 
نشان دادن وجهه روشــنفکری از خودش 
بود، این گزارش را چاپ کرده اما شــخص 
خبرنگاری که آن را نگاشته، برای من بسیار 

اهمیت داشت.
وی با اشاره به اینکه فیلمنامه »صبح اعدام« 
را بر اســاس گــزارش مطبوعاتــی کیهان 
نوشــته اســت، عنوان کرد: دیالوگ های 
طیب حاج رضایی و حاج  اســماعیل رضایی 
را که در روزنامه نوشــته شده بود به صورت 
مســتقیم در فیلمنامه آورده ام. البته برای 
نوشــتن فیلمنامه، از منابع و اســناد دیگر 
از جملــه کتاب »طیب در گــذر لوطی ها« 
اســتفاده و اقتباس کردم. کتــاب »طیب 
در گذر لوطی هــا« مصاحبه های مختلفی 
با لوطی هــای تهرانــی دارد کــه طیب را 
می شناختند و نثر آن تهرانیِ قدیمی است 
و برای نوشتن فیلمنامه برایم بسیار کارآمد 

بود.

افخمــی افزود: طیــب حاج  رضایــی تنها 
قهرمان این فیلــم نیســت و کاراکتر حاج 
اســماعیل رضایی هم قهرمــان جوان تری 

است که در فیلم می بینیم. 
در واقــع، »صبح اعدام« بیوگرافی نیســت 
بلکه درباره کشــتار ۱۵ خرداد سال ۱۳۴۲ 

و نتایج آن است. 
نکته جالب فیلم، روایــت ۹۰ دقیقه پیش 
از اعدام اســت که دو مرد در آستانه اعدام، 
چه حرف هایی می زننــد و چه رفتار خاصی 
از خود نشان می دهند. می توان گفت »صبح 
اعدام« همچون فیلم های »مســیر سبز« و 
»می خواهم زنده بمانم« در ژانر فرعی اعدام 

است. 
این فیلمساز درباره مدت زمان پیش تولید 
و همکاری با حــوزه هنــری توضیح داد: 
پاییز سال ۱۴۰۱، نوشتن فیلمنامه را آغاز 
کردم که حدود پنج هفته زمان برد. پس از 
نگارش فیلمنامه، از همان پاییز پیش تولید 
را آغاز کردیم. طرح داســتانی فیلم را هم از 

همان ابتدا برای دوستان سازمان سینمایی 
ســوره حوزه هنری مطرح کرده بودم و از 
قبل بــرای همکاری اعــلام آمادگی کرده 

بودند. 
از اوایل نگارش فیلمنامه با هم پیش رفتیم 
و در پیش تولید هم مدام به ما ســر می زنند 
و همچنان پیگیر انجام کار هســتند. ما باید 
تمام جزییات صحنــه را همچون دهه ۴۰ 
دربیاوریــم و همین امر، منجــر به طولانی 
شــدن پیش تولید شــده اســت. در تلاش 
هســتیم کار را برای جشــنواره فجر نهایی 

کنیم. 
 افخمی درباره پیش بینی اش از بازخوردها 
نســبت به فیلم در رونمایــی احتمالی در 
جشــنواره فجر گفت:  از نظر مــن اگر فیلم 
سینمایی »صبح اعدام« در جشنواره فیلم 
فجر ســال گذشــته نمایش داده می شد، 
اتفاق بهتری برایــش می افتاد زیرا این فیلم 
نوعی مقابله مســتند با آن چیــزی بود که 
در پاییز ۱۴۰۱ اتفــاق افتاد. »صبح اعدام« 

نشــان می دهد تظاهرات واقعی و سه هزار 
کشته و زخمی و سرازیر شــدن تانک ها در 
خیابان ها در یک روز یعنی چــه. البته فکر 
می کنــم پس از اکــران فیلــم، خیلی ها از 

تماشای آن عصبانی شوند. 
وی در پاسخ به این ســوال که چرا فیلم ها 
و صحبت هایــش معمولا درگیر حاشــیه 
می شوند، عنوان کرد: من از کار اولم یعنی 
»کوچــک جنگلی« مورد پرونده ســازی 
و اتهــام قــرار گرفتــم. حتــی زمانی که 
فیلم هــای »عــروس« و »شــوکران« را 
ســاختم تا همیــن چند ســال پیش که 
درباره کرونــا حرف زدم، همــواره به من 
حمله کردند. در زمــان کرونا هم گفتم که 
ماسک زدن اساســا کار بیهوده ای است و 
این اواخر ســازمان بهداشت اتحادیه اروپا 
هم این موضــوع را تایید کــرد. در حالی 
که همان زمــان عده زیادی به من ناســزا 

گفتند.
او اضافه کرد: معتقدم فیلمساز باید مردم را 
به فکر بیانــدازد. فیلم های جدی عصبانیت 
ایجاد می کند و شــما را وادار می کند تا در 
طرز زندگی تان تجدیدنظــر کنید که البته 
کار آســانی نیســت. برای مثال زمانی که 
فیلم ســینمایی »دکتر ژیواگو« ســاخته 
شــد، خیلی هــا تصــور کردند کــه اثری 
عاشــقانه اســت. در حالی که این فیلم در 
زمان خودش به شــدت بین مارکسیست ها 
و سوسیالیســت ها نفرت ایجاد کرد. »دکتر 
ژیواگــو« در فروش ســال نخســت خود 
شکست خورد اما در سال های بعد جزو آثار 

پرفروش شد.
افخمی در پایان در پاســخ به اینکه »صبح 
اعدام« قرار اســت چه حرفی را به مخاطب 
القا کنــد، گفت: همان طور کــه گفتم فیلم 
خوب، فیلمی است که شما را تکان دهد. اگر 
»صبح اعدام« فیلم خوبی از آب دربیاید، به 
معترضان امروزی خواهم گفت که معترض 
واقعی این هایی هستند که در فیلم دیدید، 

نه شما!

ج میلاد کنسرت رایگان مصطفی راغب در بر

آگهی تحدید حدود اختصاصی واقع در شهرستان تنگستان
نظربه اینکه تحدید حدود پلاکهایی و اقع در حوزه ثبتی تنگستان بخش  چهار بوشهربعمل نیامده و 
مالکین انها   یک قسمت مفروزی خود را برابرسند و قولنامه عادی به اشخاصی واگذار نموده اند  لذا 
به  موجب تبصره  ماده 13 قانون تعیین تکلیف  وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
و ماده 13 آئین نامه قانون مذکور این املاک به شرح ذیل تحدید حدود می گردند. پلاک 1293/9 
ردیف 1-اقای حســن خدری زاده فرزند خداکرم به شــماره شناسنامه 3550073542 صادره از 
تنگســتان به شماره ملی 3550073542 درششدانگ یک قطعه نخلستان به مساحت 9608/57 
متر مربع قطعه 1بخش 4 بوشهر واقع در اهرم تاریخ تحدید حدود روز 1402/6/26  تحدید حدود 
مندرج در این آگهی از ساعت 8 صبح شروع خواهد شد . لذا از صاحبان املاک و مجاورین آن دعوت 
می شــود تا در روز و ساعت تعیین شــده در محل حاضر باشند و چنانچه هر یک از صاحبان املاک 
حاضر نباشند املاک آنها مطابق ماده 15 قانون ثبت با حدود اظهار شده اند از طرف مجاورین تحدید 
خواهد شــد. واخواهی نســبت به حدود و حقوق ارتفاعی برابر ماده 20قانون ثبت از تاریخ تحدید 
حدود به  مدت 30روز خواهد شد معترض می بایست از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت اسناد 
و املاک تنگســتان ظرف مدت یکماه دادخواست خود را به دادگاه صالحه محل وقوع ملک تقدیم و 
گواهی لازم مشعر بر طرح دعوی از دادگاه مذکور اخذ و به اخذ و به اداره ثبت محل تسلیم نماید.  

والا حق از او ساقط خواهد شد. 
م الف 100

تاریخ انتشار : 1402/6/1
محمد رمضانی زاده - رئیس اداره  ثبت اسناد و املاک شهرستان  تنگستان

آگهی تحدید حدود اختصاصی واقع در شهرستان تنگستان
نظربه اینکه تحدید حدود پلاکهایی و اقع در حوزه ثبتی تنگســتان بخش  چهار بوشهربعمل نیامده 
و مالکین انها   یک قســمت مفروزی خود را برابرســند و قولنامه عادی به اشخاصی واگذار نموده 
اند  لذا به  موجب تبصره  ماده 13 قانون تعیین تکلیف  وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد 
ســند رســمی و ماده 13 آئین نامه قانون مذکور این املاک به شرح ذیل تحدید حدود می گردند. 
پلاک 1039/496 ردیف 1- اقای جوادزارعی زاده فرزندعلی به شــماره شناسنامه 3796 صادره 
از تنگستان به شماره ملی 3559936225 درششدانگ یک بابخانه به مساحت 243/32 مترمربع 
قطعه 1 بخش 4 بوشهر واقع دراهرم تاریخ تحدید حدود روز چهارشنبه 1402/6/22 تحدید حدود 
مندرج در این آگهی از ساعت 8 صبح شروع خواهد شد . لذا از صاحبان املاک و مجاورین آن دعوت 
می شــود تا در روز و ساعت تعیین شــده در محل حاضر باشند و چنانچه هر یک از صاحبان املاک 
حاضر نباشند املاک آنها مطابق ماده 15 قانون ثبت با حدود اظهار شده اند از طرف مجاورین تحدید 
خواهد شــد. واخواهی نســبت به حدود و حقوق ارتفاعی برابر ماده 20قانون ثبت از تاریخ تحدید 
حدود به  مدت 30روز خواهد شد معترض می بایست از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت اسناد 
و املاک تنگســتان ظرف مدت یکماه دادخواست خود را به دادگاه صالحه محل وقوع ملک تقدیم و 
گواهی لازم مشعر بر طرح دعوی از دادگاه مذکور اخذ و به اخذ و به اداره ثبت محل تسلیم نماید.  

والا حق از او ساقط خواهد شد.
 م الف 101

تاریخ انتشار : 1402/6/1                          
محمد رمضانی زاده- رئیس اداره  ثبت اسناد و املاک شهرستان  تنگستان

تیــپ فوتــون   کامیــون  وســند  ســبز  بــرگ 
ســفید  1395رنگ  AUMANBJ4189SLFKA_4*2مــدل 
موتورLSME4203071032638وشاســی بــه شــماره  روغنی 

NAB374526GA000039وشهربانی ایران 54_388ع94به نام 
ملیحه بشر مفقود واز درجه اعتبار ساقط میباشد

برگ ســبز وســند کمپانــی بارکش بادســان رنگ ســفید 
        ADW0355Kروغنی مــدل 1380بــه شــماره موتــور
وشاسی101295وشهربانی ایران 54_832ع24به نام جمال 

ضئیایی بیده مفقود واز درجه اعتبار ساقط میباشد

آگهی تحدید حدود اختصاصی پلاک 237 فرعی از 321 
اصلی موسوم به دوز عنبر جزء حوزه ثبتی شهرستان ساوجبلاغ

)مزرعه کلاله چین موقوفه امامزاده یحیی ع وقف خاص (
نظــر بــه اینکه تحدید حدود ششــدانگ مزرعه کلاله چین بانضمام چشــمه ســارها و اراضی دایر 
و بایــر موقوفه امامــزاده یحیی با حق شــرب از رودخانه ولیان مطابق معمول محل باســتثناء کلیه 
پلاکهــای فرعــی محاط در اراضی موقوفــه ) وقف خاص ( کــه برابر نامه شــماره 50346 / 1402 
 مــورخ 30/ 5 / 1402 اداره اوقاف شهرســتان ســاوجبلاغ به علت این که فاقد متولی میبا شــد

) وفق ماده 9 قانون تشکیلات و اختیارات سازمان اوقاف و امور خیریه مصوب 2/ 10 / 1363 ( اداره 
اوقاف و امور خیریه شهرستان ساوجبلاغ به عنوان متولی معرفی شده است تحت پلاک 237 فرعی از 
321 اصلی موسوم به مزرعه کلاله چین روستای دوز عنبر جزء حوزه ثبتی شهرستان ساوجبلاغ تا کنون 
به عمل نیامده اســت و در تاریخهای 1374/08/24 و 1370/05/16 و 1367/06/07 از تحدید 
خارج گردیده و با توجه به اینکه تاکنون تحدید حدود بعمل نیامده برابر در خواست صدر الذكر اداره 
اوقاف شهرستان ساوجبلاغ ذیل درخواست مورخه 1402/05/30 مبنی بر تحدید حدود اختصاصی 
ملک  مورد نظر شماره پلاک 237 فرعی مفروز و مجزی شده از 321 اصلی واقع در مزرعه کلاله چین 
دوز عنبر باستثناء کلیه پلاکهای فرعی محاط در اراضی موقوفه با عنایت به درخواست مالک و برابر ماده 
15 قانون ثبت تحدید حدود آن در روز سه شنبه مورخ 28/ 06 / 1402 در ساعت نه صبح در محل 
وقوع ملک شروع و بعمل خواهد آمد لذا بدینوسیله به اطلاع کلیه مالکین املاک مجاور پلاکهای فوق 
الذکر و صاحبان حقوق ارتفاقی و هر ذیحق دیگری می رساند تا در روز و ساعت مقرر در این آگهی در 
محل وقوع ملک حاضر و چنانچه نســبت به حدود و حقوق ارتفاقی اعتراض دارند اعتراض خود را از 
تاریخ تحدید حدود به مدت سی روز اعتراض خود و یا گواهی طرع دعوی در مراجع قضایی را به اداره 
ثبت ســاوجبلاغ تنظیم و رســید دریافت دارند بدیهی است در غیر این صورت حق واخواهی از آنان 

ساقط خواهد شد..
 محسن هدائی
 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ساوجبلاغ
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میدان

کارشناس والیبال معتقد است تیم های ایران و ژاپن به 
فینال قهرمانی آسیا صعود می کنند و ملی پوشان ایران 

باید با جنگندگی و روحیه بالا به مصاف این تیم بروند.
 دور گروهی مســابقات والیبال قهرمانی آسیا به پایان 
رســید و ۱۲ تیم به مرحله حذفی راه پیدا کردند. تیم 
ملی ایران که در دور مقدماتی مقابل هنگ کنگ ســه 
بر صفر و برابر عراق ســه بر یک به پیروزی رســید، در 
مرحله دوم به مصاف پاکســتان می رود و با پیروزی در 

این دیدار به نیمه نهایی صعود خواهد کرد.
بهنام محمودی، ملی پوش ســابق والیبال در گفت وگو 
با ایســنا با بیان اینکه قهرمانی در ایــن رقابت ها برای 
ایران مهم اســت، ادامه داد: ایــن تورنمنت مثل لیگ 
ملت ها نیست و ســطح پایین تری دارد. تنها تیم ژاپن 

قوی است و حرفی برای گفتن دارد. قطعا در 
فینال با این تیم رقابت می کنیم.

او در این مورد افزود: ژاپن تیمی آماده اســت 
و باید حواسمان باشــد تا در شرایط ایده آل 
روحی و روانی مقابل این تیم به میدان برویم. 
اگر از ابتدا سوار بازی شــویم و جلو بیفتیم، 
تماشاگران هم یار ســیزدهم ما خواهند شد 

و کمک می کنند اما اگر از ابتدا اســترس بر بازیکنان ما 
حاکم شود و عقب بیفتیم، تاثیر عکس خواهد داشت.

این کارشــناس والیبال ادامــه داد: دیدارهای مرحله 
مقدماتی و حذفی مثل بازی تدارکاتی اســت و باعث 
هماهنگی بازیکنان می شــود. امیــدوارم در فینال با 
جنگندگی بازیکنان، درایت کادر فنی، بهره گرفتن از 

امتیاز میزبانی و حمایت تماشــاگران خوب 
و فهیــم ارومیه ژاپــن را شکســت بدهیم و 

قهرمان شویم.
محمودی در مورد واگذاری یک ست به تیم 
عراق گفت: این اتفاقــات در ورزش می افتد. 
باید تلاش کنیم تا در چنین مســابقاتی که 
حکم بــازی تدارکاتی دارد بــه هماهنگی 
برسیم تا مقابل ژاپن در شــرایط ایده آل باشیم. بازی 
اصلی ما با ژاپن اســت و باید تلاش کنیم تا بازیکنان از 

نظر بدنی،  فنی و انگیزشی آماده شوند.
او در مورد بکارگیری بازیکنــان جوانی همچون مبین 
نصری در دور مقدماتی گفــت: در تورنمنت هایی که 
ســطح پایین تری دارند مربی از تمــام بازیکنان خود 

اســتفاده می کند تا از کورس رقابت خارج نشوند و در 
شرایط بازی تجربه کســب کنند. این بازیکنان جوان 
هستند و نیاز به مســابقه دارند تا پخته شوند و پله پله 
جلو بروند.محمودی با اشــاره به میزبانی ارومیه از این 
رقابت ها، بیان کرد: ارومیه جزو شــهرهایی اســت که 
مردم عاشــق والیبال هســتند و بازیکنان زیادی هم 
به تیم ملی داده اســت. برای تیم ملی آرزوی موفقیت 
دارم و به عنوان یک پیشکســوت از بازیکنان خواهش 
می کنم که تســلیم نشــوند و با روحیه بالا کار کنند. 
میزبان هســتیم و مردم توقع قهرمانی دارند. مطمئنم 
بازیکنان ما توانایی شکست ژاپن  و قهرمانی را دارند تا 
برای المپیک امتیاز کســب کنند و با شرایط بهتری به 

انتخابی المپیک بروند.

بازیکن سابق استقلال اعتقاد دارد بازی مقابل سپاهان 
۶ امتیازی است.

فرشاد فلاحت زاده، بازیکن سابق استقلال در گفت وگو 
با ایسنا، درباره آخرین شــرایط استقلال پیش از دیدار 
مقابل ســپاهان اظهار کرد: اســتقلال پــس از دو برد 
متوالــی در لیگ برتر حــالا باید در یک بازی ســخت 

به مصاف ســپاهان بــرود و بازیکنان بایــد تمام توان 
خودشــان را بگذارند تا بتوانند در این بازی به موفقیت 
برســند. عیار استقلال این هفته مشــخص می شود و 
آبی پوشــان در نقش جهان محک می خورند. استقلال 
باید چند مهره تاثیرگذار برای تقویت فنی خود جذب 

کند تا بتواند در ادامه مسابقات لیگ بهتر عمل کند.

»به نظرتان استقلال توانایی شکست دادن سپاهان را 
دارد؟« او در پاســخ به این ســوال گفت: به هر حال در 
مســابقات لیگ هیچ دیداری قابل پیش بینی نیست 
و استقلال در دو بازی گذشته نشان داد توانایی زیادی 

دارد و می تواند هر تیمی را شکست دهد.
 البته باید به این مســاله هم اشــاره کنم که این بازی 

۶ امتیازی اســت. تیمی که قرار اســت قهرمان شود، 
باید رقیبان اصلی خود را با پیروزی پشــت سر بگذارد 
و اســتقلال نیز برای قهرمانی باید دیــدار با تیم های 
پرسپولیس. تراکتور و ســپاهان را با کسب پیروزی به 
پایان برساند چرا که عیار اســتقلال مقابل این تیم ها 

مشخص می شود.

والیبال

استقلال

خریدار  کارشــناس فوتبال بــا انتقاد از 
عملکرد پرسپولیس در نقل و انتقالات لیگ 
بیست و سوم گفت: اگر قرار بود این تیم یک 
هافبک ســن بالا را به خدمت بگیرد همان 
بهتر بــود که بازیکن فصل قبــل خودش را 

حفظ می کرد.
ســهراب انتظــاری در خصوص شــرایط 
پرسپولیس و پیروزی این تیم برابر تراکتور 
تبریز گفت: اوایل فصل امتیاز گرفتن از رقبا 
ســخت اســت و تیمها می دانند که کسب 
امتیاز کامــل در هفته هــای اول اندوخته 

خوبی برای پایان فصل خواهد بود.
وی ادامه داد: البته همه تیم ها بدلیل انجام 
بدنسازی شرایط خوبی ندارند و هماهنگی 
کامل را نخواهند داشــت اما پرســپولیس 
توانست دوبازی اول را با برد به پایان برساند 

تا از کورس بالای جدول عقب نماند.
افــزود:  مهاجــم ســابق سرخپوشــان 
پرســپولیس مقابــل آلومینیــوم عملکرد 
خوبی داشت هرچند که نباید از بازی خوب 
آلومینیوم هم به راحتی گذشت ولی تجربه 
بازیکنان پرســپولیس باعث شــد تا مقابل 

حریف اراکی سه امتیاز را کسب کند.
وی در خصوص پیروزی برابر تراکتور اظهار 
داشــت: تراکتور تغییرات زیادی در تیمش 
بوجود آمده و نباید انتظار داشــت این تیم 
خیلی هماهنگ باشــد ، بطور حتم هرچه از 
لیگ بگذرد تراکتوری ها هماهنگ و آماده 
تر خواهند شــد و برای حریفان دردســاز 
می شوند اما پرســپولیس توانست با همان 
شیوه که برابر آلومینیوم سه امتیاز را کسب 
کرد برابــر تراکتور هم به هدفش رســید و 

صاحب ۶ امتیاز شود.
این پیشکســوت ادامه داد: البتــه تراکتور 

هم بی موقعیت نبــود و یکبار هم تیر دروازه 
پرســپولیس را به لرزه درآورد و در مجموع 
عملکرد خوبی داشــت ولی سرخپوشــان 
پایتخت یک فاکتور موفقیت داشــتند که 
تراکتور آن را نداشت ، پرسپولیس بیرانوند 
را داشــت اما تراکتور از داشــتن یکی مثل 
بیرانوند محــروم بود و همیــن اتفاق باعث 

شکست آنها شد.
انتظاری در مــورد عملکرد پرســپولیس 
در فصل نقــل و انتقالات لیــگ برتر گفت: 
پرســپولیس نتوانســت در نقل و انتقالات 
موفق باشــد آنها بازیکنانی چــون زاهدی 
، کنعانی زادگان و ریگــی را جذب کردند و 
انتقادی که به گل محمدی گرفته می شود 

این اســت که اگر قرار بود ریگی ۳۲ ساله را 
جذب کنــد همان کمــال را حفظ می کرد 

منطقی تر بود.
وی ادامــه داد: امــا پرســپولیس اگــر 
می خواهد بــاز هم همانند فصل گذشــته 
قهرمــان شــود و در لیــگ قهرمانان هم 
نتایجی قابل قبول کســب کند باید به فکر 
جذب چند بازیکن باشــد سرخپوشــان 
پایتخت باید یک هافبک طراح ، دو مهاجم 
و یک گلر جــذب کنند. اگــر اتفاقی برای 
بیرانوند بیفتد او باید یک جانشــین خوب 
داشته باشــد تا خطری دروازه پرسپولیس 

را تهدید نکند.
انتظاری تاکید کرد: زاهدی هنوز در ترکیب 

پرسپولیس هماهنگ نشده ضمن اینکه این 
تیم نباید براحتی عبدی را از دســت می داد 
حالا نیاز قرمزپوشان به مهاجم بیشتر شده و 
مسئولان باشگاه با هماهنگی کادر فنی باید 
هرچه زودتر در جــذب مهاجم عمل کنند 
تا در آینده دچار مشکل نشــوند. قرار است 
تیم های ایرانی در لیگ قهرمانان با تیم های 
عربســتانی بازی کنند که بهترینهای دنیا 
را به خدمت گرفته اند بنابراین لازم اســت 
بازیکنان با کیفیت جــذب کنند تا در لیگ 

قهرمانان موفق باشند.
کارشناس فوتبال کشــورمان در خصوص 
دیدار پنجشــنبه پرســپولیس برابر ذوب 
آهن اصفهان گفــت: تیم های محمد ربیعی 

همیشه با برنامه بازی می کنند و به راحتی 
بازی را واگــذار نمی کنند. ذوب آهن مقابل 
ســپاهان نمایش قابل قبولی داشــت و می 
توانست به گل هم دســت پیدا کند ، ذوب 
آهن منظم بازی می کند و حــالا به دنبال 
این اســت تا در تهران از پرسپولیس امتیاز 

کسب کند.
مهاجم ســابق سرخپوشــان ادامــه داد: 
بازیکنان پرسپولیس نباید فکر کنند چون 
تراکتور و آلومینیوم را شکست داده اند پس 
به راحتــی می توانند مقابــل ذوب آهن به 
پیروزی برســند ، حریف پرســپولیس یک 
تیم قلدر اســت و با برنامه وارد زمین خواهد 

شد.
وی در ادامه خاطرنشــان کــرد: هرچه از 
بازیها می گذرد تیمها بیشــتر همدیگر را 
می شناســند و به نقاط ضعف یکدیگر پی 
می برند بنابراین پرســپولیس باید منطقی 
بازی کند ، برای رســیدن بــه گل حوصله 
به خرج دهد و مراقــب ضد حملات حریف 
باشــد تا دســت پر از زمین خارج شود تا با 
کســب ســه امتیاز این دیدار همچنان در 

بالای جدول بماند.
انتظاری در پایان تاکید کــرد: امیدوارم در 
تهران از این هفته تماشــاگران به ورزشگاه 
بیاینــد و عوامــل اجرایی هم بازســازی 
ورزشــگاه را هر چه زودتر به پایان برسانند 
تا شــاهد حضور هــواداران در ورزشــگاه 
باشیم. بخشــی از جذابیت فوتبال به بودن 
تماشــاگران اســت و حضور آنهــا به بازی 
حرارت بیشتری می دهد و امیدوارم که در 
بازی پنجشنبه پرسپولیس برابر ذوب آهن 
شاهد حضور تماشــاگران و حمایت انها از 

پرسپولیس باشیم.

بهنام محمودی:بازی اصلی ما با ژاپن است

شرط قهرمانی استقلال در لیگ برتر؛ رقبا را شکست بده

انتقاد تند کاپیتان سابق از پرسپولیس

 دفاعی بازی می کند و بر حسب حادثه گل می زند!
خریــدار  بازیکن ســابق پرســپولیس 
می گوید: ضعف اصلی پرسپولیس تاکتیک 
و سیســتم اســت که دفاعی بازی می کند 
و منتظر ایجاد ضدحمله اســت تا از اشتباه 
حریف اســتفاده کند و گل بزند؛ اتفاقی که 
در بازی با تراکتــور رخ داد. بــه اعتقاد من 

سیستم پرسپولیس اشکال دارد.
بهروز رهبری فــرد در ارزیابــی از عملکرد 
پرسپولیس در دو بازی اخیر برابر آلومینیوم 
و تراکتور اظهــار کرد: به این کــه خیلی از 
پیشکســوتان فوتبال معتقدند چون تیم ها 
از فصل بدنســازی وارد لیگ شده اند یا بعد 
از گذشــت چند هفته از لیگ می توان راجع 
به عملکــرد تیم ها قضاوت کــرد، اعتقادی 
ندارم. مگــر در فصل بدنســازی تیم ها کار 
نکرده انــد که می گوینــد بعــد از ۵ هفته 
شرایط تیم ها بهتر می شــود؟ این حرف ها 
بهانه ای بیش نیســت، مگر در فوتبال دنیا با 
شروع لیگ ضعیف هســتند؟ درست است 
پرســپولیس در ۲ بازی اخیر هر ۳ امتیاز را 
کسب کرد اما خوب نبود و توقعات را برآورده 
نکرد. مخصوصا در بازی با تراکتور برحسب 
حادثه، بازی را برد. قطعا اگر دروازه بان این 
تیم اشتباه نمی کرد، پرســپولیس تا صبح 

هم به گل نمی رسید.

پرسپولیس برحسب حادثه گل می زند!
وی گفت: پرســپولیس در نیمــه اول برابر 
تراکتور اصلا خــوب نبــود و دفاعی بازی 

می کرد، نیمــه دوم نیز همین سیســتم را 
پیاده کرد و چشــم به ضدحمله داشت. به 
اعتقاد من دفاعی بازی کــردن برای  تیمی 
که با هزینه ی هنگفت بسته می شود، اصلا 
معنی نــدارد. در بازی برابــر آلومینیوم نیز 
پرسپولیس برحســب یک حادثه گل زد و 
نیمه دوم کاملا در اختیــار آلومینیوم بود. 
پرســپولیس این دو دیدار را بــرد اما از نظر 

فوتبالی چنگی به دل نمی زد.

چیزی از خلاقیت و جذابیت 
در پرسپولیس ندیدم

رهبری فرد خاطرنشــان کرد: پرسپولیس 
جزو پرهزینه ترین تیم های لیگ محسوب 
می شود و چند سالی است که هزینه می کند 
تا بهترین بازیکنان را جذب کند. درســت 
اســت »ســانتر فوروارد« خوب نــدارد اما 
بازیکنانی دارد که در حد تیم ملی هستند یا 
ادعای بازی در تیم های اروپایی را دارند، اما 
در ۲ بازی که پرســپولیس انجام داد چیزی 

از خلاقیت و جذابیت در این تیم ندیدم.

پرسپولیس دفاعی بازی می کند
بازیکن ســابق پرســپولیس همچنین در 
پاســخ به این پرسش که بیشــترین ضعف 
پرســپولیس در چــه پســت هایی دیده 
می شــود؟ گفت: فکر می کنم بیشــترین 
ضعف پرسپولیس این است که در هر بازی 
با نتیجه یک بر صفر جام را می برد. حال این 

که ایــده و ترفند کادر فنی این اســت که تا 
پایان فصل با همین سیســتم پیش برود تا 
قهرمان شــود توقع دیگری نیست. اما اگر 
ایده پرســپولیس این نباشد، نباید دفاعی و 
روی ضدحمله بازی کنــد چون جذابیت را 
از پرســپولیس می گیرد. ضعف اصلی این 
تیم تاکتیک و سیســتم پرسپولیس است 
که دفاعی بــازی می کند و منتظــر ایجاد 
ضدحمله است تا از اشــتباه حریف استفاده 
کند و گل بزند؛ اتفاقی که در بازی با تراکتور 
رخ داد، به اعتقاد من سیســتم پرسپولیس 

اشکال دارد.
وی گفت: یحیی در این دو بازی نشــان داد 
که سیستمش کاملا دفاعی است، ضدحمله 
می زنــد و از موقعیت اســتفاده می کند و با 
کنترل بــازی به نتیجه یک بــر صفر راضی 
می شــوند. البته اگر با همین سیســتم به 
نتیجه می رســند ترفند بدی نیست. بهتر 
اســت با تقویت همین سیســتم تیم ها را 
غافلگیــر کنند و جلو برونــد. این هم نوعی 
سیســتم اســت که از مربی نمی توان ایراد 

گرفت.

سپاهان تنها تیم جذاب لیگ برتر
رهبری فرد در ارزیابــی از  رقابت های لیگ 
برتر تا پایان هفته دوم، اظهار کرد: ایده بدی 
که در بین مربیان رخنه کرده این اســت که 
۵ هفته فرصت می خواهیــم. تنها تیمی که 
سرحال و خوب بازی می کند سپاهان است 

و نتایجی قابل قبولی نیز تــا به امروز گرفته 
اما سایر تیم ها به نظر می رسد هنوز مشکل 
دارند و نتوانســته اند خود را پیدا کنند. در 
مجموع چیــز جذابی طی ایــن دو هفته از 

لیگ ندیده ام.
تراکتور حرف های زیادی برای

 گفتن دارد
وی در پایــان در خصــوص حریفان اصلی 
پرســپولیس در رقابت هــای لیــگ برتر 
فوتبال، گفت: شــک نکنیــد در این فصل 
حریفــان اصلــی پرســپولیس تراکتور و 
سپاهان هستند، ممکن اســت تراکتور در 
این دو هفتــه نتیجه ای نگرفته باشــد، اما 
تیمی اســت که در آینده با بازیکنان خوبی 

کــه دارد در صورت هماهنگــی حرف های 
زیادی برای گفتن خواهد داشــت و جلوی 
تمام تیم ها مشــکل ســاز خواهد بود، زیرا 
نسبت به سایر تیم ها بازیکنان زیادی جذب 
کرده اســت. در صورتی کــه تیم های دیگر 
همچون پرســپولیس شــاکله اصلی خود 
را حفظ کرده اند، اما تراکتــور تغییر زیادی 
کرده و زمان می برد تــا هماهنگی لازم بین 
بازیکنــان آن ایجاد شــود، قطعــا این تیم 
یکی از مدعیان قهرمانــی در آینده خواهد 
بود. اســتقلال نیز می تواند یکی از مدعیان 
قهرمانی باشــد اما ســپاهان، پرسپولیس 
و تراکتــور شــانس بالایی بــرای قهرمانی 

خواهند داشت.

 خبیری: 
کجای دنیا به تیم قهرمان پاداش نمی دهند؟

عضو هیئت مدیره پرســپولیس گفت:منایع مالی پول در حســاب ما 
هست اما دســتمان را دراز نمی کنیم ولی حســاب ما بسته است. ۴۵ 

میلیارد تومان به ورزشگاه آزادی بدهکاریم و لیگ ما حرفه ای نیست.
 حســین خبیری در گفت وگویی درباره مشــکلات مالی پرسپولیس، 
اظهار داشت: ما همه یک خانواده و تیم هســتیم. بازیکنان و کادر فنی 
بهترین نتایج را کسب و شــاهکار کردند و به آنها باید تبریک بگویم. اگر 

مطالبه ای دارند بحق است زیرا قهرمانی های خوبی را به دست آوردند.
وی افزود: باشگاه های فوتبال از چند منابع مالی برخوردار هستند که در 
بخش حامیان مالی با تلاش مدیرعامل بهترین حامی را جذب کردیم. 
چند حامی مالی فرعی داشــتیم و منابع خوبی جــذب کردیم و در این 

زمینه مشکلی نداشتیم.
خبیری خاطرنشان کرد: ما به سپرده خود دســت نزدیم و بلوکه شده 
اســت. ما باید ردیف بودجه و متولی داشــته باشــیم. موقع حمایت از 
پرسپولیس این تیم مظلوم ترین تیم ایران اســت. از تبلیغات محیطی 
و حق پخش چه چیزی عاید ما می شود. ما می گوییم چرا حق پخش را 
به ما نمی دهند. حرف های بازیکنــان را قبول داریم. صدرصد از قرارداد 
بازیکنان پرداخت شده است. آپشن هم حق بازیکنی است که قهرمان 

شده است.

وی گفت: کجای دنیا دیدید که به تیم قهرمان پاداش ندهند. در کنار آن 
می گویند که بدهکارید. در فصل جدید هم پرداختی نداشــتیم. منایع 
مالی پول در حساب ما هست اما دستمان را دراز نمی کنیم ولی حساب 
ما بسته است. ۴۵ میلیارد تومان به ورزشگاه آزادی بدهکاریم و لیگ ما 

حرفه ای نیست.

۱۵ ملی پوشی که تیم ندارند!
دروازه بان تیم ملی هندبال مردان می گوید با وجــود آنکه کمتر از ۱۵ 
روز دیگر لیگ برتر شروع می شود اما خیلی از ملی پوشان تیم باشگاهی 

ندارند. 
محمــد سیاوشــی، در مــورد اردوی تدارکاتی تیم ملــی هندبال در 
صربستان اظهار کرد: اردوی صربســتان اردوی خیلی خوبی است. ۱۰ 
روز در شهری بودیم که آب و هوای کوهستانی داشت. در آنجا تمرینات 
بدنســازی را زیر نظر بدنســاز و مربیان انجام دادیم و تمرینات بسیار 
خوبی بود. تقریبا بــدن  بازیکنان بعد از ۲ ماه اســتراحت به حد نرمال 

خود رسید. 

دیدارهای تدارکاتی به ما خیلی کمک خواهد کرد
سیاوشی افزود: ۷ یا ۸ روز هم هست که در شــهر دیگری از صربستان 
اردو زده  و چهار دیدار تدارکاتی انجام داده ایم. بازی های خوبی را پشت 
ســر گذاشــتیم که می تواند خیلی به ما کمک کند. به هر حال هر چه 
بیشــتر با اروپایی ها بازی کنیم تجربه ما برای رقابت در آســیا بیشتر 
می شــود. امیدوارم بتوانیم با ایــن اردوها نتیجه خوبــی در بازی های 

آسیایی بگیریم. 

تکلیف 1۵ - 1۶ ملی پوش هندبال مشخص نیست
وی در ادامه در خصوص شروع لیگ برتر هندبال مردان گفت: از اردوی 
صربستان که برگردیم لیگ برتر شروع خواهد شــد. متاسفانه اتفاقی 
که رخ داده این اســت که حدود ۱۵ یا ۱۶ بازیکن ملی پوش تکلیفشان 
معلوم نیســت. احتمال زیاد هم لیگ ۱۱ شهریور شــروع خواهد شد. 
بیشتر بازیکنان که اکنون در اردوی صربستان هستند قراردادهای دو یا 
سه ساله با باشگاه ها دارند اما در حال حاضر خبری از قراردادها نیست. 
مثلا ســپاهان هنوز از هیچ کدام از بازیکنان نخواسته که برای تمدید 
قرارداد به باشــگاه بروند یا مبلغ قرارداد را اعلام نکرده  اســت. اینها در 
شــرایطی اســت که لیگ کمتر از ۱۵ روز دیگر آغاز می شود. خبر بدی 

است که بازیکنان ملی پوش تیم نداشته باشند. 

برای فصل جدید به دنبال لژیونر شدنم
دروازه بان تیم ملی هندبال مردان در خصوص انتخاب تیم باشــگاهی 
خود برای فصل جدید خود گفت: قرارداد من با سپاهان یک ساله بود و 
اکنون به پایان رسیده اســت. دنبال این هستم که گزینه خارجی برای 
امسال انتخاب کنم و لژیونر شوم. باید ببینیم چه اتفاقی رخ خواهد داد. 

در بازی های آسیایی محکوم به کسب مدالیم
وی در خصوص بازی های آســیایی و پیش بینی اش از کسب مدال تیم 
ملی هندبال گفت: بالاخره بازی های آسیایی است و ما مجبور و محکوم 
به کسب مقام هســتیم. چون با شــرایط کنونی که هندبال ما سپری 
می کند اگر در بازی های آسیایی مقام نگیریم اوضاع هندبال بد خواهد 
شد و با دید خوبی به آن نگاه نخواهند کرد. ما مجبوریم در هانگژو مقام 

بیاوریم .

گروه سختی در هانگژو داریم
او به گروه سخت تیم ملی ایران در بازی های آسیایی اشاره کرد و گفت: 
به جرات می توان گفت گروه ســختی داریم. در این مسابقات یک گروه 
چهارتایی هست و آن هم گروه ما است . عربستان حریف دیرینه ما است 
که گاهی آن را بردیم و گاهی هم باختیم ولی ژاپن تیمی اســت که دو 
سه سالی است کســی از آن خبر ندارد و بازی اش را ندیده است. دو سه 

بازیکن خوب دارد که در اروپا بازی می کنند. 

همه پشت هم باشند نتیجه خوبی کسب خواهد شد
دروازه بان تیم ملی هندبــال مردان افزود: با این وجود من به شــخصه 
مثل همیشــه امیدوارم که بتوانیم نتیجه خوبی در هانگژو کسب کنیم. 
احســاس می کنم می توانیم روی ســکو برویم و مدال خوبی بگیریم. 
امیدوارم با تلاش بازیکنان، کادر فنی و فدراسیون این امر محقق شود. 
همه هندبال ایران باید دست به دســت هم دهند و تا زمانی هم که همه 
پشت هم نباشند نتیجه خوبی رقم نمی خورد. امیدوارم این امر محقق 

شود و نتیجه ای در خور شان هندبال بگیریم.



کرمانشاه-حســنافخارزاده عملیات 
اجرایی ساخت نیروگاه ۲۶.۲ مگاواتی سقز با 
اعتبار ارزی ۱۰ میلیون یورو و اعتبار ریالی ۱۳۰۰ 

میلیارد تومان آغاز شد
مدیرعامل شــرکت برق منطقــه ای غرب 
از آغاز عملیــات اجرایی ســاخت نیروگاه 
مقیاس کوچک ۲۶.۲ مگاواتی سقز در استان 
کردســتان با اعتبار ارزی ۱۰ میلیون یورو و 

اعتبار ریالی ۱۳۰۰ میلیارد تومان خبر داد.
مهندس علی اسدی مدیرعامل این شرکت 
از آغاز عملیــات اجرایی ســاخت نیروگاه 
مقیــاس کوچــک ۲۶.۲ مگاواتی ســقز با 
حضور دکتر اسماعیل زارعی کوشا استاندار 
کردســتان و بهزاد رحیمــی نماینده مردم 
شریف سقز و بانه در مجلس شورای اسلامی 

خبر داد.

وی افــزود: این نیــروگاه موتــور – ژنراتور 
گازسوز دارای ظرفیت ۲۶.۲ مگاواتی توسط 
بخش خصوصی به نام شرکت بهینه نیروساز 
افق در شهرستان سقز جهت اتصال به پست 
فوق توزیــع ۲۰/۶۳/۱۳۲ کیلوولت ســقز 

احداث می شود.
مهندس اسدی با اشاره به اینکه مصرف برق 
در سقز بالاست و احداث این نیروگاه کمک 
خوبی برای شبکه برق است، خاطرنشان کرد: 
احداث این نیروگاه با سرمایه بخش خصوصی 
و تزریق برق به شبکه سراسری، اجرای طرح 
توسعه شبکه انتقال و فوق توزیع توسط برق 
منطقه ای غرب را به تعویق خواهد انداخت و 
مشکل تأمین مالی پروژه های تأمین انرژی 
را تا حدودی حل می کند و ســرمایه گذاری 
دولتی در بخش توســعه شــبکه انتقال و 

فوق توزیع را تا حد امکان به تعویق می اندازد.
مدیرعامل بــرق غرب با اشــاره بــه اینکه 
اجرای این پــروژه اعتباری بالغ بــر ۲ هزار 
۴۷۵ میلیارد ریــال صرفه جویی اقتصادی 
برای بخش دولتی در پی دارد، ابراز داشــت: 

طبق مطالعات صورت گرفته، اگر این پروژه 
احداث نمی شــد می بایســت برای توسعه 
شبکه انتقال و فوق توزیع این منطقه نصب دو 
فیدر ۶۳ کیلوولت و بانک خازنی به ظرفیت 
۶۰ مگاوار در پست سقز ۲۳۰ با اعتباری بالغ 
بــر ۲۱۵.۲ میلیارد ریــال، افزایش ظرفیت 
پســت انتقال ۲۳۰ کیلوولت ســقز از ۲۵۰ 
مگاولت آمپر فعلی بــه ۳۷۵ مگاولت آمپر با 
اعتباری بالغ بر ۶۹۰ میلیــارد ریال، احداث 
پســت فوق توزیع ۲۰/۶۳ کیلوولت سقز۳ و 
خطوط مربوطه و اتصالات آن اعتباری بالغ 
بر ۱۳۷۴ میلیارد ریال و توسعه دو فیدر ۶۳ 
کیلوولت در پست انتقال ۲۳۰ کیلوولت سقز 
با اعتباری بالغ بــر ۱۹۶ میلیارد ریال هزینه 

می کردیم.
وی به صرفه اقتصادی و کمــک به افزایش 
ثروت ملی ناشی از بهره برداری از این نیروگاه 
اشاره کرد و افزود: بهبود ولتاژ، افزایش قابلیت 
اطمینان، پایداری شبکه و صرفه اقتصادی 
نیروگاه در کاهش تلفات توان و طرح توسعه 
شبکه شهرستان سقز از اهداف مهم اجرای 

این پروژه هستند.
مدیرعامل شــرکت برق منطقــه ای غرب 
در پایان با اشــاره بــه اینکه ایــن نیروگاه 
۲۶.۲ مگاواتــی با اعتبــار ارزی ۱۰ میلیون 
یورو و اعتبار ریالــی ۱۳۰۰ میلیارد تومان 
توســط بخش خصوصی احداث می شود، 
گفت: تلاش ما این اســت که عملیات نصب 
تجهیزات این نیروگاه در اسرع وقت به اتمام 
برســد و تا قبل از اوج بار تابستان سال آینده 
به بهره برداری برسد و برای ۱۵ نفر به شکل 

مستقیم شغل ایجاد شود.
بهزاد رحیمی نماینده سقز و بانه در مجلس 
شورای اسلامی ضمن تقدیر از سرمایه گذار 
این پروژه، آمادگی خود برای پشــتیبانی و 
حمایت همه جانبه از سرمایه گذار در مراحل 

مختلف اجرای این پروژه را اعلام کرد.
دکتر اســماعیل زارعی کوشــا اســتاندار 
کردستان، اقدام سرمایه گذار این نیروگاه در 
توسعه استان را بسیار مهم و ارزشمند دانست 
و از تلاش برای رفع موانــع اجرای این پروژه 

خبر داد.

بوشهر-حیدری مدیرکل راهــداری و حمل و 
نقل جاده ای استان بوشــهر گفت: در هفته دولت 
ســال جاری، عملیات اجرایی و بهره برداری از ۵۶ 
طرح این سازمان با اعتبار پنج هزار و ۲۹۰ میلیون 

ریال  انجام می شود.
به گزارش ایرنا، عبدالکریم اخترشناس  اظهار کرد: 
از این تعداد ۵۴ پروژه عمرانی بــا اعتبار پنج هزار و 
۲۹۰ میلیارد ریال دولتی و ۲ پــروژه با اعتبار ۲۷۰ 
میلیارد ریال توســط بخش خصوصــی انجام می 

شود.
وی افزود: مهمترین طرح های شاخص هفته دولت 
شامل ریز به سرچشمه شهرستان جم ، اصلاح پیچ 
های جاشــک، اصلاح پیچ مخازن، روکش آسفالت 

خروجی گناوه و رفوژ میانی آبپخش به کلل است.
مدیرکل راهــداری و حمل و نقل جاده ای اســتان 
بوشهر تصریح کرد: اصلاح رفوژ میانی غربی قطعه 
دو دیر، بهسازی راه روستایی حسینکی به احمدی 
و بهره برداری از مجتمع خدماتی رفاهی یزدانی از 

دیگر طرح های هفته دولت به شمار می رود.
اخترشــناس ادامه داد: از دیگر طــرح های هفته 
دولت می توان به بهســازی و اصلاح نشست های 

جم – فیروزآباد و عســلویه – جم، ایجاد روشنایی 
راه روســتایی دویره به چاهکوتاه و تعریض محور 

روستایی محمد جمالی دشتستان اشاره کرد.
وی با اعلام این که این سازمان برای جابجایی زوار 
اربعین برنامه های وســیعی دارد گفت: ۸۰ درصد 
اتوبوس های تحت حمایت این سازمان کار انتقال 

زوار اربعین را انجام می دهند.
مدیرکل راهــداری و حمل و نقل جاده ای اســتان 
بوشهر عنوان کرد: استان بوشهر یکی از استان های 
جوان کشــور در حوزه حمل و نقل است به گونه ای 
که در حوزه اتوبوس با میانگین ســنی هفت ساله و 

کامیون با ۱۷ سال همراه است.

گرگان-مهنازمحمدزمانــی مدیــر عامــل 
مخابــرات منطقــه اســتان گلســتان گفــت: از 
زمان اجــرای فیبر نــوری تا کنون مردم اســتان 

رضایتمندی زیادی از اجرای طرح دارند.
غلامعلی شهمراد در نشست قرار گاه خبری  شهید 
همدانی  که به مناســبت هفته دولت برگزار شــد، 
اظهار کرد: از سال گذشته ســرعت بالایی به بحث 
فیبرنــوری دادیــم و نهضت فیبرنوری در ســطح 
کشور پیگیری می شود و طرحی به عنوان »نجما« 
را دنبال می کنیم تا ارائه خدمات مخابراتی بر بستر 
فیبرنوری توسعه یابد و گلســتان جزء استان های 
پیشتاز در این زمینه بوده اســت. وی گفت:  مردم 
در این طرح ســرعت های بالای ۱۰۰ مگ را تجربه 
خواهند کرد. شهمرادی گفت: در سیم مسی حداکثر 
سرعت ۱۶ مگ می رسد و آن هم تنها در نقاطی است 
که شــبکه خوبی داشته باشــیم و فاصله زیادی بین 
مراکز مخابراتی با منازل و یا اماکن تجاری مشترکان 

نباشد.
مدیر عامل مخابــرات منطقه  گلســتان افزود: در 
راســتای بحث عدالــت محوری توجــه مخابرات 
به بحث توسعه روستایی جدی اســت چرا که ۴۷ 

درصد جمعیت اســتان روستایی اســت و بیان نیز 
شد که ۵۰۰ روستا به فیبرنوری مجهز شدند.

وی ادامــه داد: در هفته دولت امســال ۲۱۹ طرح 
مخابراتی با اعتباری بالغ بر ۳۱۰ میلیارد تومان به 

بهره برداری می رسد.
مدیر عامل مخابرات منطقه گلســتان با بیان اینکه 
گلستان یکی از اســتان های پرســرقت در حوزه 
سرقت کابل های مخابراتی است، اظهار کرد: سال 
گذشته تعداد ۲۱ هزار مورد تجهیزات مخابراتی به 

مبلغ ۱۸ میلیارد تومان سرقت شده است.
وی بیان کرد:  امروز سرقت تجهیزات مخابراتی به 
یک معضل برای مخابرات و مردم تبدیل شده است 

و مشکلات ارتباطی زیادی را بوجود آورده است.

بوشهر گلستان
همزمان با هفته دولت صورت می گیرد؛

شهر  ن بو ســتا ی ا ر ا هد ح را ۵ طر یی ۶ جرا ت ا ز عملیا غا فتتاح و آ ا
مدیر عامل مخابرات منطقه استان مطرح کرد؛

ح فیبر نوری  رضایتمندی مردم  گلستان از اجرای طر

مدیرعامل برق منطقه ای غرب اعلام کرد:

وگاه ۲۶.۲ مگاواتی سقز آغاز عملیات اجرایی ساخت نیر
معاون جمعیت هلال احمر استان :

پزشکان داوطلب هلال احمر 
خوزستان در درمانگاه های

 چذابه و شلمچه مستقر می شوند
اهواز –محمــد مجدم معاون بهداشــت، درمان و توانبخشــی 
جمعیت هلال احمر استان خوزستان گفت: پزشکان داوطلب هلال 
احمر استان امسال از یکم شهریور در دو درمانگاه پایانه مرزی چذابه 

و شلمچه به زائران اربعین خدمات رسانی می کنند.
سید صادق آل محمد بیان کرد: پزشکان داوطلب هلال احمر استان 
امسال از یکم شهریور در دو درمانگاه چذابه و شلمچه به زائران اربعین 

حسینی )ع( خدمات رسانی می کنند.
وی افزود: اربعین امســال مدیریت درمانگاه ها در دو پایانه به صورت 
مشارکتی بر عهده جمعیت هلال احمر خوزســتان و اداره بهداشت 
و درمان استان بصره اســت و آمادگی کامل برای خدمات رسانی به 

زائران وجود دارد.
معاون معاون بهداشــت، درمان و توانبخشــی جمعیت هلال احمر 
استان خوزســتان با اشــاره به اینکه درمانگاه ها در پایانه های مرزی 
فعالیت می کنند بیان کرد: ۶۰ پزشــک، پرســتار و کادر بهداشــت 
درمان در قالب تیم های هلال احمر از اول شــهریور در محل های از 

پیش تعیین شده مستقر می شوند.
آل محمد تصریح کرد: خود مراقبتی و خود امدادی در سفر اربعین از 
اهمیت ویژه ای برخوردار است که در این راستا آموزش های همگانی 
توســط مربیان مجرب معاونت آموزش و پژوهش به شهروندان داده 

می شود.
 

مدیرعامل شرکت آبفا کردستان:
وستای  وژه آبرسانی به ۸ ر پر

شهرستان کامیاران در حال اجر است

سنندج-فامه ملایی مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان 
کردستان گفت: پروژه آبرسانی به مجتمع روستایی کاشتر- یوزیدر 
با هدف تأمین آب ۸ روســتای شهرســتان کامیاران بــا اعتبار ۱۶۰ 

میلیارد ریال و ۵۵ درصد پیشرفت در حال اجرا است. 
محمد فرهاد  با بیان اینکه طرح جهاد آبرســانی بــا هدف تأمین آب 
روســتاهای فاقد آب شــرب پایدار در حال اجرا اســت، اظهار کرد: 
شرکت آبفای کردستان این پروژه را به صورت مستمر و اولویت دار در 
تمامی شهرستان های استان دنبال می کند. وی افزود: در شهرستان 
کامیاران نیز این پروژه دنبال می شود که در همین راستا آبرسانی به 
مجتمع روستایی کاشتر- یوزیدر با اجرای ۲۸ کیلومتر خط انتقال و 

۶۰۰ مترمکعب مخزن و ۵ باب ایستگاه پمپاژ در حال اجرا است.
مدیرعامل شرکت آبفای کردستان از پیشرفت ۵۵ درصدی این پروژه 
خبر داد و گفت: در این پروژه تامین آب شــرب روســتاهای گشکی، 
کوره دره علیا، کاشتر، دژن، یوزیدر، میسوراب، لون کهنه، تنگی ور با 

۱۶۰ میلیارد ریال اعتبار اجرا می شود.

ح برق رسانی  بهره برداری از ۱۱۹ طر
استان یزد در هفته دولت

یزد-دره شیری مدیر عامل شرکت توزیع نیروی برق استان یزد 
گفت: در هفته دولت امسال ۱۱۹ طرح برق رسانی با هزینه ای بالغ بر 

۱۹۹ میلیارد تومان به بهره برداری می رسد.
»علی جم« با اشــاره بــه افتتاح ۱۱۹ طــرح برق رســانی در هفته 
دولت امســال بــه ارزش نزدیک بــه ۲۰۰ میلیارد تومــان، تصریح 
کرد: تامیــن و بهبود روشــنایی معابر اصلی و فرعی، برق رســانی به 
روستاها و شهرک ها، تامین برق مســکن ملی، اصلاح و بهینه سازی 
شبکه و توسعه و ایجاد شــبکه جهت تامین برق متقاضیان، افزایش 
پایداری شــبکه و بهبود کیفیت ولتاژ، جایگزینی شــبکه مســی با 
کابل خودنگهــدار و تعویض و ترمیم پایه های فرســوده از مهمترین 

طرح های قابل افتتاح در هفته دولت است.
وی در همین رابطــه به تامین روشــنایی بلوارهــای کاظم یزدی، 
میدان شــهید الله دادی، انبیا، فضیلت و نعیم آباد در شهرستان یزد، 
تبدیل چراغ گازی به ال ای دی در دو شهرستان ابرکوه و تفت، تامین 
روشنایی معابر اصلی هرات، روشنایی میدان ورودی گاریزات، اصلاح 
روشــنایی بلوار برق بهاباد و اجرای فاز سوم بلوار رفیعیان معابر فرعی 

آسفیج اشاره کرد.

احداث۱۵۷ کیلومتر راه 
در استان اصفهان

اصفهان-مریم مومنی مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان 
گفت: ۱۵۷ کیلومتــر راه در اســتان اصفهان با هــدف حذف نقاط 

پرحادثه در حال احداث است.
مدیرکل راه و شهرسازی اســتان اصفهان گفت: در حال حاضر ۱۵۷ 
کیلومتر از راه های اســتان اصفهان با هدف ارتقا سطح کیفی و حذف 
نقاط حادثه خیــز، در قالب طرح هــای احداث و بهســازی، تقاطع 
غیرهمسطح و تونل در حال اجرا اســت. علیرضا قاری قرآن افزود: تا 
کنون براساس کارکرد های ارائه شــده بیش از ۷ هزار و ۳۰۰ میلیارد 
ریال برای این راه ها هزینه شده اســت. او  با بیان اینکه ۱۲۹ کیلومتر 
راه در سطح استان در دست مطالعه است، گفت: هشت طرح با اعتبار 
بیش از ۲ هزار و ۱۷۹ میلیــارد ریال نیز در مرحلــه انجام مناقصه و 
انتخاب پیمانکار قرار دارد. مدیرکل راه و شهرســازی اســتان افزود: 
استان اصفهان با مســاحت تقریبی ۱۰۷ هزار کیلومتر مربع، ۲۶ هزار و 
۵۱۰کیلومتر راه همسنگ دارد و این استان با بیش از ۴ هزار کیلومتر راه 
با نقش ملی و ترانزیت همچنین همجواری با ۹ اســتان و دارا بودن ۱۱۴ 
شهر از اهمیت بسیار بالایی در زمینه حمل و نقل و حوزه شهری برخوردار 
اســت. قاری قرآن با اشــاره به اینکه بودجه این اداره کل از منابع ملی 
و اســتانی تأمین می شود گفت: شــاهد رشــد بیش از ۸۰ درصدی 
اعتبارات اســتانی بوده ایم که تخصیص در این بخش ۷۸ درصد بوده 

همچنین اعتبارات ملی نیز تخصیص ۹۹ درصدی داشته است.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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مازندران
 در دولت سیزدهم ؛

۷ هزار مددجوی بهزیستی مازندران صاحب شغل شدند بیش از
ساری-امیری فر  مدیرکل بهزیستی مازندران با بیان اینکه در دولت مردمی 
سیزدهم هفت هزار و ۵۲ مددجوی زیرپوشش این نهاد دارای شغل شدند، گفت 
که میزان اشتغال ایجاد شــده برای مددجویان زیرپوشش این نهاد حمایتی و 

خدماتی در دولت مردمی سیزدهم ۴۲ درصد رشد داشته است.
فریبا بریمانی  با گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان رجایی و باهنر و هفته دولت، 
با بیان اینکه از زمان روی کارآمدن دولت مردمی ســیزدهم، ۲ هزار و ۳۵۱ واحد 
مسکونی به مددجویان زیرپوشش بهزیستی مازندران واگذار شده است، افزود: 
در گرامیداشت هفته دولت نیز ۱۴۴ واحد مسکونی معلولان افتتاح و بهره برداری 

می شود.
وی شمار انجمن ها، مراکز، موسسات مردمی و خودیار که با بهزیستی مازندران 
همکاری دارند را چهار هزار و ۵۷ دســتگاه عنوان کرد و گفت که هم اکنون یک 
میلیون و یکصد هزار نفر که بطور میانگین یک ســوم جمعیت استان را شامل 
می شوند، از خدمات حمایتی و آموزشــی، مداخله ای و مشاوره ای و پیشگیرانه 

اداره کل بهزیستی مازندران برخوردارند.
این مقام مسوول اظهار داشت: هم اکنون ۴۳۰ هزار نفر در قالب حدود ۱۷۰ هزار 
خانوار معادل ۱۳.۵ درصد جمعیت مازندران در بهزیستی استان دارای پرونده 

دریافت خدمات مستمر و یا غیر مستمر هستند.
وی شمار خانوارهای مستمری بگیر در مازندران را ۶۷ هزار خانوار در قالب ۱۱۲ 
هزار نفر اعلام کرد و افزود: میزان مســتمری مددجویان زیرپوشش بهزیستی 
مازندران در دولت ســیزدهم ۸۷ درصد رشد داشته اســت بگونه ای که میزان 
دریافت مستمری برای هر یک مدد جوی زیرپوشش از ۳۵۰ به ۶۵۵ هزار تومان و 
همچنین برای افراد دو تا پنج نفره نیز از یک میلیون و ۱۰۰ هزار تومان به بیش از ۲ 

میلیون تومان افزایش یافته است.
مدیرکل بهزیستی مازندران، میزان پرداخت مســتمری ماهانه به مددجویان 
زیرپوشــش این نهاد را در مجموع حدود ۶۵ میلیارد تومــان اعلام کرد و گفت: 
۲۳ هزار مددجوی مازندرانی از خدمات یارانه مراکز شبانه روزی در بخش های 

مختلف توانبخشی و مراقبت در منزل بهره مند هستند که این میزان در دولت 
سیزدهم رشد ۱۱۰ درصدی داشته است.

بریمانی با بیــان اینکه ۱۷ هزار زن سرپرســت خانوار از خدمات مســتنمری 
بهزیستی مازندران بهره مند هستند، خاطرنشان کرد: هفت هزار و ۹۶۳ دانش 

آموز و یکهزار و ۱۴ دانشجو نیز از خدمات حمایتی این نهاد بهره مندند.
وی ادامــه داد: همچنین ۱۰۸ دانشــجوی مقطع کاردانی، ۷۰۹ دانشــجوی 
کارشناسی، ۱۶۸ دانشــجوی در حال تحصیل در مقطع کارشناسی ارشد و ۲۹ 
دانشجو نیز در مقطع دکتری از خدمات حمایتی بهزیستی مازندران بهره مند 

هستند. .

البرز -مظفری حاج اسحاق فیروز زارع فرمانده پایگاه بسیج شهدای 
گمنام شهرداری هشــتگرد از اعزام ۱۵ نفر از بســیجیان این شهرداری 
به شهر مرزی مهران جهت خدمت رســانی به زائران و مجاوران اربعین 

اباعبدلله الحسین علیه السلام خبر داد .
وی گفت : نهاد بســیج که با فرمان بنیانگذار کبیر انقلاب اســلامی و با 
هدف ایجاد توانایی های لازم در افراد معتقد به قانون اساســی و اهداف 
انقلاب اسلامی ایران به منظور دفاع از کشــور، نظام جمهوری اسلامی 
و همچنین کمک بــه مردم هنگام بــروز بلایا و حوادث غیــر مترقبه با 
هماهنگی مراجع ذیربط تشکیل شده  توانسته است در همه زمینه های 
فرهنگی ، خدماتی ، علمی و ورزشی موثر باشد و تفکر بسیجی راهگشای 

بسیاری از مشکلات جامعه بوده و هست .
وی گفت : بسیج توانسته با جذب ، آموزش ، ســازماندهی و به کارگیری 
نیروهای داوطلب مردمــی در صحنه های مختلف موفق ظاهر شــده و 

اکنون نیز خدمات رســانی به زائرین اربعین از جمله ماموریت های این 
نهاد انقلابی است .

فیروز زارع افزود : طی روز های آینده ســیل عظیمی از زوار راهی کربلا 
خواهند شد و دوباره همایشــی بزرگ از گردهمایی شیعیان و دلدادگان 
حســینی رقم می خورد که بســیجیان شــهرداری نیز ضمن حضور در 
این راهپیمایی گسترده ، برای خدمت رســانی به زائرین اعلام آمادگی 
نموده اند و با حمایت های شــهردار ، رئیس و اعضای شــورای اسلامی 
شهر این بسیجیان داوطلب به شــهر مرزی مهران و استقرار در آن شهر 
برای پذیرایی و میزبانی از زائرین در مسیر رفت و برگشت از کشور عراق 

مستقر گردیده اند .
شهرداری هشتگرد در راســتای اجرای مصوبات ستاد اربعین ، نسبت به 
اعزام ماشین آلات ، تجهیزات و بسیجیان داوطلب به مناطق گذر مرزی و 
موکب های مستقر در کشور عراق اقدام نموده و ضمن برنامه ریزی برای 

حفظ و نگهداری شهر و خدمات رسانی به شــهروندان ، آمادگی لازم را 
برای اجرای مصوبات ابلاغی ستاد خواهد داشت .

اربعین زائرین  به  رسانی  خدمات  برای  هشتگرد  شهرداری  بسیجیان   اعزام 
البرز

اردبیل
اردبیل-افسون جبارزاده مدیرعامل شرکت گاز استان اردبیل گفت: تا 
آخر امسال استان اردبیل به استان سبز در کشور تبدیل شده و معرفی آن را 

شاهد خواهیم بود.
سید سعید ســید متین از افتتاح عملیات گازرســانی به ۳۵ روستا در هفته 

دولت خبر داد و اظهــار کرد: بیش از ۹۸ درصد روستانشــینان اســتان از 
نعمت گاز بهره مند شده و صد درصد ســاکنان شهر نیز از این نعمت استفاده 

می کنند.
او به صعب العبــور بودن برخــی از مناطــق و ضرورت توســعه راه ها و 

انتقال خطوط گاز را یادآور شــد و گفت: ما به شــکل بزرگراهی در حوزه 
گازرسانی عمل می کنیم و سعی ما بر این اســت تا در کنار توسعه استان 
در حوزه راه و سایر زیرســاخت ها، گاز و انرژی مورد نیاز مردم را به شکل 

پاک و ایمن تأمین کنیم.

مدیرعامل شــرکت گاز اســتان اردبیل افــزود: ۷۵ درصد ســبد انرژی 
وابســته به گاز است و ما در اســتان اردبیل ۵۵۰ هزار مشترک گاز داریم 
که بیش از ۵۰۰ هزار مشــترک خانگی بوده و ۹۳ درصد گاز اســتان در 

بخش خانگی مصرف می شود.
سید متین خط قرمز شــرکت ملی گاز را تأمین گاز خانگی و تجاری اعلام 
کرد و ادامه داد: در کنار تأمین گاز مشــترکان خانگی، ما تلاشمان بر این 
اســت تا گاز صنایع و واحد های گلخانه ای را نیز تأمیــن کنیم که در این 

زمینه به ۵۵۰ متر مکعب نیاز گازی روزانه احتیاج داریم.

معرفی اردبیل به عنوان
 »استان سبز«تا پایان امسال

چهارشنبه      اول شهریور 1402    شماره 1394



مدیرعامل صندوق ملی مسکن:
۲ هزار میلیارد تومان منابع صندوق ملی مسکن 

برای بخش مسکن هزینه شد
 مدیرعامل صندوق ملی مســکن از هزینه ۲ هزار میلیارد تومانی منابع 
صندوق ملی مسکن در سال گذشــته برای تولید و تکمیل مسکن خبر 

داد.
به گزارش وزارت راه و شهرسازی، محمدرضا مهدیار اسماعیلی گفت: 
پیش بینی ما برای امســال در بخش بازگشت اقساط مسکن مهر حدود 
۳.۸ همت است که مکاتبات با بانک مســکن انجام شده است و آن را به 

نفع عملیات نهضت ملی و هزینه در مسکن، وصول خواهیم کرد.
وی افزود: صندوق ملی مســکن با هــدف تامین مالــی نهضت ملی و 
عملیات ســاخت مســکن در کشور تاســیس شــد و از زمان تاسیس 
تاکنون تلاش کرده تا مبتنی بر ظرفیت هایی که در اساســنامه تاکید 
شده، فعالیت هایی را به منظور تامین تجمیع منابع مالی بخش مسکن، 
مشارکت در تامین مالی ســاخت، جذب و هدایت منابع مالی، تجهیز 
منابع مالی به انجام برســاند که همه آن فعالیت هــا در نهایت منجر به 

تسریع و تسهیل در عملیات ساخت مسکن شود.
مهدیار اسماعیلی ادامه داد: سال گذشته از محل گردش منابع سازمان 
ملی زمین و مسکن و همچنین شــهرهای جدید تلاش شد تا عملیات 

تکمیل واحدهای بازمانده مسکن مهر انجام شود.
وی افزود: سال گذشته حدود ۲ هزار میلیارد تومان در ساخت و تکمیل 
پروژه ها از محل منابع صندوق حمایت انجام شــد که بخشی در ادارات 

کل راه و شهرسازی و بخشی در شهرهای جدید هزینه شده است.

ابلاغ بودجه یک هزار میلیارد تومانی صندوق ملی مسکن 
برای سال جاری

وی تصریح کرد: قانونگذار برای ســال جاری منابع یــک هزار میلیارد 
تومانی پیش بینی کرده که به صندوق ابلاغ شده است و بعد از تخصیص 

می تواند مورد استفاده قرار بگیرد.
مدیرعامل صندوق ملی مسکن ادامه داد: علاوه بر بودجه عمومی که در 
بودجه امسال به صندوق ملی مســکن ابلاغ شده است قانون، منابعی را 
برای صندوق در نظر گرفته اســت که خارج از مسیر بودجه قابل تحقق 
است که یکی از آن منابع، منابع حاصل از بانک هایی است که پرداخت 
تسهیلات مســکن را بنا بر قانون و در سقف تعیین شــده انجام ندادند. 
بر همین اســاس بانک هایی که ۲۰ درصد تســهیلات خود را به بخش 
مسکن تخصیص نداده اند مکلف اند تا برابر با میزان عدم تعهد خود را به 

صندوق ملی مسکن بازگردانند.

بازگشت اقساط مسکن مهر در بخش مسکن هزینه می شود
مهدیار اســماعیلی از دیگر مواردی را که به صندوق واریز خواهد شــد 
بازگشت اقســاط مســکن مهر عنوان کرد و گفت: پیش بینی ما برای 
۱۴۰۲ در بخش بازگشت اقساط مسکن مهر حدود ۳.۸ همت است که 
مکاتبات با بانک مسکن انجام شده اســت و آن را به نفع عملیات نهضت 

ملی و هزینه در مسکن، وصول خواهیم کرد.

حذف متقاضی نهضت ملی مسکن پرند در 
صورت عدم واریز اقساط در مهلت تعیین شده

مدیر عامل شــرکت عمران شــهر جدید پرند گفت: متقاضیان نهضت 
ملی مسکن در این شــهر در صورت عدم واریز اقساط )آورده( در مهلت 

تعیین شده طبق مصوبه شورای مسکن تهران حذف خواهند شد.

آرش صیادی افزود: بر اساس مصوبه شــورای مسکن استان تهران آن 
دسته از متقاضیان نهضت ملی مســکن پرند که تنها دو قسط از مبالغ 
اعلام شده را واریز نکنند، اخطار پیامکی واریز مبلغ ارسال خواهد شد و 
پس از آن نیز به متقاضی نســبت به واریز اقساط بعدی در مهلت تعیین 

شده اظهارنامه حذف ارسال می شود.
وی اضافه کرد: به منظور تامین منابع مالــی احداث پروژه های نهضت 
ملی مسکن، متقاضیانی که پس از ارسال اظهارنامه نیز نسبت به واریز 
اقســاط خود اقدام نکنند، از پروژه حذف و متقاضیان جدید جایگزین 

افراد بدحساب خواهد شد.
مدیر عامل شرکت عمران شــهر جدید پرند ادامه داد: بر همین اساس 
تاکنون ۱۵۰ اظهارنامه بــرای متقاضیانی کــه آورده خود را پرداخت 
نکرده و پیش از این اخطارهای لازم را دریافت کرده بودند ارســال شده 

است.
صیادی با اشــاره به آغاز ســاخت ۳۲ هزار واحد نهضت ملی مسکن در 
پرند، تصریح کرد: برای تعداد ۳۲ هزار واحدی که تعیین زمین شــده 
برای ۲۷ هزار واحد سازنده تعیین و عملیات اجرایی و ساخت آنها آغاز 

شده است و برای باقیمانده فرآیند انتخاب سازنده در حال انجام است.

 ۸۸۰ میلیارد تومان کالاهای اموال تملیکی
وش رفت  در چهارمین مزایده به فر

معاون بهره برداری و فروش سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی 
از فروش ۸۸۰ میلیارد تومانی کالاها در چهارمین مزایده سراســری با 

شماره ۲۷۰ خبر داد و گفت: این مبلغ به خزانه دولت واریز شد.
سعید غلامی باغی اظهار داشــت: در چهارمین مزایده سراسری اموال 
تملیکی با مشارکت ۳۰ استان با عرضه انواع کالاها از جمله ماشین آلات 
راه سازی، خودروهای سنگین، خودروهای سواری، لوازم الکترونیکی 
و ابزارآلات برگزار شــد.وی با بیان اینکه ۲ هــزار و ۲۰۰ میلیارد تومان 
ارزش کالاهای این مزایده بود، ادامه داد: این مزایده از روز ۱۰ مردادماه 
۱۴۰۲ به مدت یک هفته فراخوان و در هفته گذشته رمزگشایی و نتایج 

به برندگان اعلام شد.
معاون فروش ســازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی با بیان اینکه 
این سازمان بخشــی از هزینه های دولت را از طریق عرضه کالاها تأمین 
می کند، گفت: این درآمدها غیر تورمی است زیرا دارایی های غیرمولد را 
به مولد تبدیل می کند.غلامی باغی ادامه داد: در دولت ســیزدهم شاهد 
افزایش تعیین تکلیف، عرضه کالاها و فروش آن ها به روش های مختلف 
هستیم.وی با اشــاره به اینکه در سال گذشــته ۳۱ هزار میلیارد تومان 
کالاهای اموال تملیکی تعیین تکلیف شد، گفت: در مزایده ها ۱۱ هزار و 
۵۰۰ میلیارد تومان از کالاها به فروش رفت و بیش از هشت هزار و ۲۰۰ 

میلیارد تومان فروش قطعی ثبت شد.
معاون بهره برداری و فروش سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی 
افزود: هفت هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان به خزانه واریز شــد که این امر از 
زمان تشکیل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی بی سابقه بوده 

است و رکورد زده شد.

مدیر عامل برق منطقه ای تهران عنوان کرد 
رشد ۵ درصدی مصرف برق نسبت به سال گذشته

مدیرعامل برق منطقه ای تهران با اشاره به رشد ۵ درصدی مصرف برق 
نشبت به سال گذشته گفت: امسال اوج نیاز مصرف برق در تهران به ۱۲ 

هزار و ۷۵۰ مگاوات رسیده است.
حبیب قراگوزلو، با بیــان اینکه در عبور از آخریــن روزهای مردادماه، 
کماکان شاهد پایداری هوای گرم هســتیم گفت: امسال، اوج مصرف 
در منطقه تحت پوشش برق منطقه ای تهران یعنی پایتخت و دو استان 

همجوار قم و البرز، به ۱۲ هزار و ۷۵۰ مگاوات رسیده است.
وی با اشاره به حوزه تحت پوشش این شــرکت و مسئولیت تأمین برق 
سه استان مهم کشــور، افزود: هم اکنون مصرف برق در این سه استان 
حدود ۱۰ هزار و ۴۷۰ مگاوات اســت که در مقایســه با سال گذشته ۵ 
درصد رشد داشته است.قراگوزلو ضمن قدردانی از همکاری و همراهی 
همه مشترکان این شرکت به ویژه در بخش صنایع، به منظور مشارکت 
در طرح ملی پاداش و مصرف بهینه برق گفت: اســتفاده بهینه از انرژی 
برق مشــارکت در ســازندگی کشــور و برنامه ریزی و پس انداز آینده 

کودکان امروز این سرزمین است.
وی با اشــاره به پشت سر گذاشــتن گرم ترین روزهای ســال و عبور از 
میزان مصرف حدود ۷۳ هزار و ۴۰۰ مــگاوات که تقریباً ۴ هزار مگاوات 
بیش از اوج بار ســال گذشــته اســت، اضافه کرد: همکاری و همراهی 
مشــترکان خانگی، صنعتی و تجاری تحت پوشــش این شــرکت در 

شرایط تداوم هوای گرم بسیار کمک رسان است.
قراگوزلو با تاکید بر برنامه ریزی مناســب در اســتفاده از وسایل برقی 
پرمصرف گفت: آینده، چیزی جز عملکردها نیست و این عملکردها باید 
بر مبنای اهدافی تهیه شوند که آشکار و پنهان، خواسته و ناخواسته در 

چارچوب امیدها، باورها و اعتقادات به تحقق برنامه ها بیانجامد.
وی با اشاره به اینکه سازندگی و توسعه مرهون مصرف بهینه انرژی برق 
است، اضافه کرد: استفاده مناسب از نیروی برق، کاستن از رفاه جامعه 
نیســت بلکه برنامه ریزی و پس انداز آینده کودکان امروز این سرزمین 
است و به شکل غیرمستقیم اســتفاده بهینه از آن مشارکت، همکاری و 

همراهی در سازندگی کشور برای نسل های فردا است.
مدیر عامل برق منطقه ای تهران اســتفاده از راهکارهای ساده ای مانند 
توجه به برچسب انرژی و میزان مصرف برق در هنگام تهیه لوازم برقی، 
عدم اســتفاده از گرم کننده های برقی، اســتفاده از دور کُند کولرهای 
آبی، تنظیم کولرهــای گازی روی دمای ۲۵ درجــه و خاموش کردن 
لامپ های اضافی را به عنوان ســاده ترین روش هــای مدیریت صحیح 

انرژی در خانواده توصیه کرد.

 خنثی سازی تحریم ها با ورود صنعت نفت 
به آمریکای لاتین

عضو کمیســیون انرژی مجلس شورای اســلامی به بیان توضیحاتی 
درباره اثرات مثبت ایجاد پالایشگاه های فراسرزمینی گاز و پتروشیمی 

در کشورهای آمریکای جنوبی پرداخت.
رمضــان علی ســنگدوینی عضو کمیســیون انرژی مجلس شــورای 
اســلامی، درباره فعال شــدن دیپلماســی انرژی و حرکت به ســمت 
شــرکت های دانش بنیان گفت: یکی از اولویت های دولت ســیزدهم 
بحث دیپلماسی خارجی بوده است، علاوه بر این ما ۱۶ کشور همسایه را 
داریم که باید این دیپلماسی سیاست خارجی را با آنها تقویت کنیم و در 

حال تقویت آن هم هستیم.
وی ادامه داد: حتی در ســفر اخیر وزیر امور خارجه به پاکســتان بحث 
ایجاد خط لوله گاز ایران به پاکســتان مطرح شد که بسیار حائز اهمیت 
اســت.به گفته این نماینده مجلس؛ پالایشــگاه های فراسرزمینی هم 
همین شــرایط را دارد و نتیجه فعال شدن دیپلماســی انرژی و توسعه 
تجارت انرژی هســتند. کشــور ما از نظر توان فنی و علمی برای ایجاد 
پالایشــگاه های فراســرزمینی هیچ مشــکلی ندارد و نیروی انسانی 
متخصص مخصوصاً شــرکت های دانش بنیــان را در اختیار داریم که 

می توانیم از توان آنها در سایر کشورها استفاده کنیم.

ســنگدوینی ادامه داد: ۹۰ درصد تجهیزات پالایشــگاه ستاره خلیج 
فارس نتیجه دستاوردهای نیروی انســانی داخلی و شرکت های دانش 

بنیان است.
عضو کمیســیون انرژی مجلس ادامــه داد: این امکان وجــود دارد که 
بتوانیم در کشورهای خارجی رسوخ و نفت، گاز و پتروشیمی خود را به 

این کشورها صادر و آن را به محصول نهایی تبدیل کنیم.
این نماینده مجلس یازدهم ادامه داد: نیروی انســانی و فنی متخصص 
هــم در اختیار داریــم و می توانیــم از ظرفیت خالی پالایشــگاه های 
کشــورهای آمریکای لاتین و آمریکای جنوبی اســتفاده کنیم و حتی 
اقدام به ســاخت پالایشــگاه های جدید کنیم تا هم بتوانیم نفت گاز و 
محصولات پتروشــیمی را به این کشــورها صادر کنیم. از سوی دیگر 
تجهیزات و نیروی انســانی شــرکت های دانش بنیان را در آنها به کار 

ببریم و همچنین سهام دار این شرکت ها شویم.
وی خاطرنشــان کرد: ما باید نفت خام را به این کشــورها صادر کنیم و 
تبدیل به زنجیره ارزش و فرآورده نهایی کنیم و از ســوی دیگر هم اگر 
آنها خواهان خرید این فرآورده ها بودند که به آنها می فروشــیم و اگر نه 
به دلیل غیر قابل تحریم بودن می توانیم آن را به ســایر کشورها عرضه 
کنیم.وی در ادامه بیان کرد: رئیس جمهور در سفر اخیرش به آمریکای 
لاتین با توجه به تجربه موفق پالایشگاه های فراسرزمینی منعقد کرده 
که شــرکت های دانش بنیان ایرانی در حوزه صنعت گاز و پتروشیمی 
به بازار این منطقه ورود کنند. در این مســیر می توانیم تحریم ها را هم 

خنثی کنیم و اقتصاد و تجارت کشور را هم تقویت کنیم.
وی افزود: از سوی دیگر باید اجازه ســرمایه گذاری خارجی به سرمایه 
گذاران را بدهیم تا هم منفعتی برای آنها داشته باشد و اینکه این منابع و 

ذخایر در میادین مشترک استحصال شود.
عضو کمیســیون انرژی مجلس گفت: در حوزه دانش بنیان ها حقیقتاً 
باید اعتقاد پیدا کنیم که آنها می توانند شــرایط را برای کشــور فراهم 

کنند تا به خودکفایی برسیم.
سنگدوینی ادامه داد: کشورهای آمریکای جنوبی شرایط خوبی از نظر 
ذخایر نفت و گاز و طلا و معــادن دارند و از نظــر زمین های حاصلخیز 
کشــاورزی هم ظرفیت بالایی دارند. بــه حدی کــه در دولت نهم در 
این کشــورها کارخانه تراکتور سازی تأســیس کردیم.وی ادامه داد: 
ما در این کشــورها می توانیم بازار بکری برای تولیــدات خود از جمله 
نفت و گاز ایجاد کنیم با توجه به اینکه کشــورهایی مثل چین در حال 
سرمایه گذاری در این کشورها هستند، اگر به سمت سرمایه گذاری در 
کشــورهای آمریکای جنوبی و لاتین با توجه به نیروی انسانی خبره ای 
که داریم نرویم، بازار را از دست می دهیم.سنگدوینی افزود: با توجه به 
توافق نامه ها و تفاهم نامه ها می توانیم در این کشــورها سرمایه گذاری 
کنیم و نیروی کار را به آنجــا اعزام کنیم و در آینده محصولات ســایر 

صنایع را نیز به این کشورها صادر کنیم.
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رییس سازمان نظارت بازرسی:

مبارزه با پولشویی نیازمند شفافیت و نظارت 
هوشمند است

خریدار  رییس ســازمان نظارت بازرســی کل 
کشور با بیان اینکه مبارزه با پولشویی نیازمند عزم 
جدی، شــفافیت و نظارت هوشمند است، گفت: 
اما بعد اقتصادی جرم پولشــویی مهم تر اســت 
و موجب بی ثباتــی و اخلال در نظــام اقتصادی 
می شــود و بازار طــلا، مســکن و ارز را ملتهب 

می کند.
»ذبیــح الله خداییــان« در همایش مبــارزه با 
پولشــویی و تامین مالی تروریسم، اظهار داشت: 
پولشــویی مجموعه اقدامات برای مخفی کردن 
عواید نامشروع است که عواید مشروع جلوه داده 

شود.
وی با بیان اینکه جرم پولشــویی جرمی قدیمی 
نیست و در ایران و جهان ســابقه طولانی ندارد، 
افزود: طبــق تعریف جرم بــرای اینکــه عواید 
جرایم متعدد مشــروع جلوه کند، راه هایی وجود 
دارد تا این پول کثیف شست وشــو و وارد چرخه 
اقتصاد شــود و این عواید معمولاً در اقتصادی که 
شفاف نیست و بیمار اســت و بخش غیررسمی و 

زیرزمینی عواید نامشروع جایگزین می شود.
خداییان گفت: در اقتصاد غیرشفاف جای گذاری 
عواید نامشروع راحت است و جرم پول شویی یک 
جرم ســازمان یافته و با برنامه ریزی است و افراد 
متعدد در آن دخالت دارنــد و گروه های مجرمانه 
برای برنامه ریزی، هدایت و اجرا همکاری دارند و 

غالباً فراملی است.
وی بیان کرد: در جرم پول شــویی کشــورهای 
متعددی درگیر هســتند و جرم ثانویه اســت و 
معمولاً افراد یقه سفید، افراد باهوش در این جرم 
حضور دارند؛ بنابراین مبارزه با آن ســاده نیست 
و مبــارزه با این فســاد باید با حساســیت بالایی 
انجام شود. رئیس سازمان بازرســی با بیان اینکه 

مبارزه با پول شــویی از ابعاد سیاسی، اجتماعی، 
فرهنگی و اقتصادی قابل توجه است، ادامه داد: اما 
بعد اقتصادی آن مهم تر اســت و موجب بی ثباتی 
و اخــلال در نظام اقتصادی می شــود و بازار طلا، 
مســکن و ارز را ملتهب می کند و به اقتدار دولت 
لطمه می زنــد و برنامه های اقتصــادی دولت را 
برهم می زند.وی ادامه داد: یکی از آثار پول شویی 
تضعیف بخش خصوصی اســت و بــه فعالان این 
بخش صدمه می زند و بازارهای مالی و پولی دچار 

بحران می شود.
رئیس سازمان بازرسی تأکید کرد: کشوری که در 
بحث پول شویی کوتاهی کند اعتبار و ارزش خود 

را از دست می دهد.
خداییــان دربــاره اقدامــات کشــور در بحث 
پول شــویی گفت: در ســال ۸۶ قانون مبارزه با 
پول شــویی تصویب شد؛ اما اشــکالاتی داشت 
یکی اینکه یک چهارم عواید حاصل از پول شویی 
باید مشــمول جریمه می شــد و در سال ۹۷ این 
مشکل برطرف شــد به این صورت که در جرایم 
پول شــویی مبلغ یک میلیارد تومان مشــمول 
حبس و جزای نقدی می شــد و علاوه بر حبس، 
معادل مال مکشوفه فرد محکوم می شود و عواید 
حاصل و ابزار مربوط به پول شــویی ضبط خواهد 
شــد.وی اضافه کرد: در قانون جدید ترکیب فرا 
قوه ای بود و علاوه بر دولــت اعضایی از طرف قوه 
قضاییه، نمایندگان مجلس، سپاه و فراجا حضور 
دارند و سیاســتگذاری و راهبردهــا تغییر کرد و 
مصوبات شــورا پس از تأیید هیــات وزیران برای 

دستگاه ها قابل اجرا بود.
خداییان گفت: دســتگاه ها مکلف شــدند موارد 
مشــکوک را گزارش دهند و برای دستگاه هایی 
که همکاری نکنند مجازات و حتی اگر به صورت 

غیرعمد کمکی کنند جریمــه انفصال از خدمت 
پیش بینی شده است.

رئیس ســازمان بازرســی گفت: در قانون جدید 
بحث اثبات جرم نیز اصلاح شــد و اثبات مشروع 
بودن عواید و معاملات مشــکوک برعهده شخص 
مظنــون اســت و چنانچه ظن حاصل شــود که 
نامشــروع اســت، در حکم مال نامشــروع قرار 

می گیرد و مبارزه با جرم پول شویی آسان تر شد.
وی تأکید کرد: در شــرایط فعلی از زیرســاخت 
قانونــی لازم برخــوردار هســتیم و مســئولان 
نمی تواننــد ادعا کننــد از جهت مقابله مشــکل 
قانونی وجود دارد و برای داشتن کشوری عاری از 
پول شــویی ایجاد فرهنگ لازم است و نیاز به عزم 
همگانی داریم و بانک ها، بازار سرمایه، دفترخانه 

و غیره در این امر عزم داشته باشند.
خداییان با تأکید بر موضوع شــفافیت در مبارزه 
با پول شــویی گفت: در مبارزه با پول شــویی نیاز 
به شــفافیت داریم و هرگونه نقل وانتقال پول باید 
شفاف باشد و در قانون برنامه هفتم توسعه احکام 
شــفافیت باید در اولویت قرار گیــرد و این طور 
نباشــد و تصمیمات در حوزه بورس ســه ماه بعد 

اطلاع رسانی شود.
رئیس ســازمان بازرســی گفــت: در مرحله بعد 
نظارت هوشــمند اهمیــت دارد، اما متأســفانه 
بسیاری از دســتگاه ها در مقابل نظارت مقاومت 
می کنند؛ باید نظام مالیاتی هوشــمند و کارآمد 
شــود، صندوق قرض الحسنه، صندوق حمایتی و 
خیریه ها باید شــفاف و با مجوز مراجع ذی صلاح 

باشد و نظارت بر آنها انجام شود. 
وی در پایان گفت: اقدام مؤثر در پولشویی این بود 
که تمام معاملات باید مطابق سند رسمی باشد و 

این از بسیاری از مفاسد جلوگیری می کند.

خریدار  وزیر نفت گفت: ظرفیــت تولید نفت 
خام ما هم اکنون ســه میلیون و ۸۰۰ هزار بشکه 
در روز اســت و از نظر عملکرد و با توجه به گزارش 
شرکت ملی نفت ایران، تولید نفت ما سه میلیون 
و ۲۰۰ هزار بشکه در روز است که البته همکاران 
ما قول داده اند تا پایان شهریورماه تولید نفت ما به 

۳ میلیون و ۴۰۰ هزار بشکه در روز برسد.
جواد اوجی در دیدار با اعضای کمیســیون انرژی 
مجلس شــورای اســلامی به برخی چالش های 
وزارت نفت در آغاز به کار دولت ســیزدهم اشاره 
و اظهار کرد: یکی از موضوع هــای کلیدی در این 
باره بحث تولید و ســرمایه گذاری بود. زمانی که 
این وزارتخانــه را تحویل گرفتیــم تولید نفت ما 

بیش از ۲ میلیون بشکه در روز نبود.
وی با بیــان اینکه ناتــرازی شــدیدی در حوزه 
انرژی داشــتیم به ویژه در بحث گاز و در زمستان 
ســال ۱۴۰۰ که با مشــکلاتی روبــه رو بودیم، 
همچنین با قطعی های برق در زمســتان ســال 
۹۹ روبه رو شــدیم، ســطح ذخایر نیروگاهی ما 
نیز به شــدت کاهش یافتــه بود، تصریــح کرد: 
تحریم های ظالمانه باعث شد صادرات نفتی و به 
تبع آن درآمدهای ارزی کشــور نیز کاهش یابد، 
به طوری که با ۴۸۰ همت کســری منابع دولتی 
مواجه شــدیم که عمدتاً مربوط به تکالیف وزارت 
نفت در بودجه ســال ۱۴۰۰ بود.وزیر نفت افزود: 
یکی دیگــر از چالش ها ذخیره ســازی نزدیک به 
۸۷ میلیون بشــکه میعانات گازی روی آب بود، 
به اضافه اینکــه میعانات دیگر که به کشــور کره 
جنوبی فروخته شــده بود نیز منابع مالی آن فریز 
شــده بود.اوجی با بیان اینکه نارضایتی نیروهای 
انســانی وزارت نفت و کم لطفی درباره این نیروها 
و کاهش انگیزه در نیروهــای صنعت نفت از دیگر 
چالش هــای وزارت نفــت در آغاز بــه کار دولت 
ســیزدهم بود، اظهار کرد: توجه ناکافی به توسعه 
زنجیره ارزش در اکثر حوزه ها و استفاده نکردن از 
ظرفیت شرکت های داخلی و به ویژه شرکت های 
دانش بنیــان از دیگــر چالش هایی بود کــه ما با 
آن روبه رو بودیــم.وی به مهم تریــن اقدام های 

انجام شــده در وزارت نفت و در دو سال اخیر نیز 
اشاره و اعلام کرد: بحث توســعه سرمایه گذاری، 
تکمیل طرح های نیمه تمام، رشد تولید در حوزه 
گاز، نفت، پالایــش و پتروشــیمی از مهم ترین 
اقدام هایی بود که در این دو ســال انجام دادیم که 
این موارد به فعال شدن زنجیره وسیعی از صنایع 
و پیمانــکاران منجر شــد و بدون شــک تولید و 

صادرات نیز به تبع آن افزایش خواهد یافت.
اوجی بــه موضــوع تکمیــل طرح هــای کلان 
نیمه تمــام در صنعت نفت اشــاره کــرد و گفت: 
در ســال ۱۴۰۱، ۳۱ طرح نیمه تمــام به ارزش 
۱۲ میلیارد دلار را به اتمام رســاندیم و ۶۷ طرح 
نیمه تمام نیز به ارزش ۱۵.۱ میلیارد دلار امسال 
به بهره بــرداری خواهد رســید، همچنین آغاز 
عملیات اجرایی ۱۵ طرح بــه ارزش ۱۴ میلیارد 
دلار را نیز در نفــت، گاز، پالایش و پتروشــیمی 

خواهیم داشت.
وی ادامه داد: در صورت اجرایی شــدن طرح های 
مدنظر ما در ســال ۱۴۰۲، به تولید نفت ما روزانه 
۱۲۸ هزار بشــکه افزوده خواهد شــد. در بحث 
گاز نیز نزدیک به ۳۹ میلیــون مترمکعب در روز 
افزایش تولید خواهیم داشــت و با افزایش روزانه 
۳۰۰ هزار بشــکه ای ظرفیت انتقال فرآورده های 
نفتی مواجه خواهیم شــد، همچنین به ظرفیت 
پالایشگاهی کشــور افزوده خواهد شد که به این 
موارد باید به افزایش خطوط گازرسانی و افزایش 

ظرفیت محصولات پتروشیمی را نیز افزود.

اوجی تصریــح کرد: بهره برداری از هشــت طرح 
نگهداشــت تولیــد، بهره برداری از فاز نخســت 
میدان های ســپهر و جفیر با ظرفیــت ۳۶ هزار 
بشــکه در روز و بهره برداری از میــدان قلعه نار و 
بحــث پیشــرفت فیزیکی ۸۳ درصــدی میدان 
نفتی آزادگان از دیگر مواردی اســت که امســال 
دنبال می شــود.وی به افزایش ظرفیت تولید گاز 
نیز اشــاره کرد و افزود: افزایــش ظرفیت تولید 
گاز به مقــدار ۵۶ میلیون مترمکعــب را خواهیم 
داشــت. هفته آینده نیز فاز ۱۱ پارس جنوبی به 
بهره برداری می رسد که این موضوع در تولید گاز 
بسیار با اهمیت اســت، همچنین ۷۰ هزار بشکه 
به تولید میعانات گازی ما افزوده می شــود.وزیر 
نفت با بیان اینکه میانگین تولید در میدان پارس 
جنوبی نسبت به شــروع دولت سیزدهم ۷ درصد 
افزایش داشــته اســت، گفت: بهره برداری از فاز 
۱۴ پارس جنوبی، توســعه فاز ۱۱ پارس جنوبی، 
احداث خط لولــه جدید فاز ۱۶ پــارس جنوبی 
مواردی هستند که برای افزایش تولید گاز بسیار 

مؤثر خواهند بود.
اوجی به موضوع جمــع آوری گازهای همراه نفت 
نیز اشــاره و اظهار کرد: همــه پروژه های مربوط 
به گازهای همــراه نفت را در ایــن دولت تعیین 
تکلیف کردیم، ان جــی ال ۳۲۰۰ از مهم ترین آن 
بود و امســال نیز ان جی ال ۳۱۰۰ به بهره برداری 
می رسد و تا پایان دولت همه گازهای همراه نفت 
جمع آوری خواهد شد.وی به موضوع رشد تولید 
در صنعت پتروشــیمی نیز اشــاره و اعلام کرد: 
خوشبختانه در این صنعت رشد خوبی داشته ایم 
و طرح های بسیاری در این صنعت به بهره برداری 
رسیده اســت.در بخش پالایش نیز با افزایش ۱۶ 
درصدی تولید بنزین موتــور و افزایش تولید ۱۶ 
میلیون لیتر گازوئیل یورو ۵ نیــز مواجه بودیم و 
۷ درصد نیز در این دولت به خوراک پالایشگاه ها 
افزوده شده اســت، همچنین دو مگاپروژه در این 
بخش در دولت آغــاز کرده ایم؛ یکــی مگاپروژه 
شهید قاسم ســلیمانی و دیگری مگاپروژه مکران 

که پیشرفت های خوبی نیز داشته ایم.
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وز می رسد وزیر نفت:تولید نفت به ۳ میلیون و ۴۰۰ هزار بشکه در ر


